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6 راهکار برای وصول مالیات

جمهوری اسلامی ایران هیچ 
اعتمادی به آمریکا ندارد و 
تجربه تلخ مذاکرات قبلی با 
آمریکا در چارچوب برجام را به 
هیچ وجه تکرار نخواهد کرد 

چهارشنبه 29خرداد ماه 1398 | شماره 183)پیاپی 273( | 8 صفحه |  2000 تومانصفحه 2
w w w . e t e b a r . n e t

هفته نامه اقتصاد                                          ی، سیاسی و اجتماعی
شماره 

183

با توجه به ایام پایانی تقدیم اظهار نامه مالیاتی مشاغل و اما 6 راهکار 
برای وصول مالیات که می تواند به افزایش سریع درآمدهای مالیاتی 

امیدوار بود .
از نظر فرهنگی می توان : 

1- با استفاده موًثر از رسانه های گروهی ، به ویژه صدا و سیمای 
جمهوری اسلامی ایران ، فعالیتهای مثبت و سازنده ای به عمل آورد 
. در این زمینه ها بایستی دقت کرد تا ارتباط خدمات اساسی  دولت 
با امر مالیاتها برای مردم روشن شود . به عبارت دیگر ، مردم توجیه 
شوند که پرداخت به موقع مالیاتهای قانونی ، آثار مطلوبی بر بافت 

اقتصادی ، اجتماعی و سیاسی کشور به جای خواهد نهاد .
2 -  ائمه محترم جمعه نیز می توانند بخشی از خطبه های خویش را 

به ایجاد فرهنگ مناسب در این زمینه اختصاص دهند .
3 -  آموزش فرهنگی موًدیان مالیاتی شامل : 

الف -  افزایش سطح آگاهی مالیاتی مودیان بالفعل و بالقوه
ب -  آگاهی دادن به موًدیان درباره وضع درآمدهای مالیاتی و مقررات مربوطه

ج -  آموزش موًدیان نسبت به سازمان وصول مالیات
ادامه در صفحه آخر

سرتیتر اخبار
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 دکتر روحانی در نشست شورای سران 
کشورهای سازمان همکاری شانگهای

 بازگشت سرمایه بنیاد مستضعفان در 7 سال 
از محل درآمد شهر فرودگاهی امام خمینی )ره(

 احتکاري نداریم ، خودروها پس از تکمیل 
تحویل مشتریان مي شود

وظیفه روابط عمومی جریان سازی و بهبود تصویر 
سازمان در جامعه است

 توسعه صادرات یکی از نقش های 
بزرگ تعاونی هاست

مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه: فرهنگ 
و صنعت نیازمند همگرایی مستمر

 پرداخت تسهیات ویژه به دهیاران
 برای رونق اشتغال در روستاها

سلیمانی: راه اندازی نخستین مرکز 
نوآوری صنعت بیمه

 بهروز کمالوندی: از سقف ۳۰۰ کیلو اورانیوم 
غنی شده عبور می کنیم 
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تقسیم 7۰۰ ریال سود هر سهم در مجمع عمومی 
عادی  چادرملو »کچــاد« 

صفحه ۳

رهبر معظم انقلاب اسلامی: 

؟؟؟؟؟؟؟؟

درآمد هر سهم چادرملو در سال 
مالی ۱۳۹۷ نسبت به سال مالی 
۱۳۹۶ به میزان ۴۵۶ ریال، معادل 

۱۲۱ درصد افزایش داشته است. 
سالانه  عادی  عمومی  مجمع   
و  معدنی  صاحبان سهام شرکت 
اکثر  حضور  با  چادرملو  صنعتی 
سهامداران روز چهارشنبه ۸ خرداد 
۱۳۹۸ درمحل سالن تلاش، برگزار 

شد.
در این جلسه پس از انتخاب آقای 
دکتر قنبری، مدیر عامل شرکت 
به عنوان  امید،  سرمایه گذاری 
آقایان  ناظرین  و  مجمع  رئیس  
مرتضی علی اکبری نماینده شرکت 
توسعه معادن و فلزات و داوود 
حسنی زاده، نماینده سهام عدالت و 
نماینده  محمودی  همچنین 
سازمان بورس و اوراق بهادار و 
موسسه  نماینده  بهرامیان 
همکاران،  و  رایمند  حسابرسی 
مهندس محمود نوریان به عنوان 
از  گزارشی  شرکت  مدیر عامل 
عملکرد و برنامه های اجرایی شامل 
عملیات استخراج، تولید و فروش 
محصولات و طرح ها و برنامه های 
اطلاع  به  را  شرکت  جاری  سال 

حاضران رساند.
 در ادامه جلسه گزارش بازرس 
قانونی درخصوص عملکرد هیات 
مدیره، صورت های مالی مشتمل 
و  زیان  و  سود  ترازنامه،  بر 
برای  آن  پیوست  یادداشت های 
سال مالی منتهی به ۲۹/ ۱۲/ ۱۳۹۷ 
استماع  از  پس  مجمع  و  قرائت 
توضیحات هیات مدیره و بازرس 
تایید  آرا ضمن  اتفاق  به  قانونی 
عملکرد هیات مدیره، صورت های 

مالی و یادداشت های پیوست آن 
برای سال مالی منتهی به ۲۹/ ۱۲/ 
۱۳۹۷ را تصویب کرد و تصمیمات 
ذیل اتخاذ و مورد تصویب قرار 

گرفت.
۱- در ارتباط با تقسیم سود سال 
 ۱۳۹۷  /۱۲  /۲۹ به  منتهی  مالی 
مقرر شد مبلغ ۲۳ میلیارد و ۴۵۰ 
میلیون ریال از کل سود شرکت در 
سال ۱۳۹۷ به مبلغ ۲۷ میلیارد و 
۸۶۸ میلیون ریال، به ازای هر سهم 
۷۰۰ ریال بین سهامداران توزیع 

شود.
مشابه  هیات مدیره  اعضای   -  ۲

دوره قبل انتخاب شدند.
۳ - موسسه حسابرسی رایمند و 
و  حسابرس  به عنوان  همکاران 
بازرس اصلی و موسسه حسابرسی 
دش و همکاران به عنوان بازرس 
علی البدل برای سال مالی ۱۳۹۸ 

انتخاب شده اند.
۴ - معاملات مشمول ماده ۱۲۹ 
لایحه اصلاحی قانون تجارت مورد 

تایید و تصویب قرار گرفت.
۵-حق حضور و پاداش هیات مدیره 

تعیین شد.
۶- روزنامه »دنیای اقتصاد« جهت 
درج آگهی های شرکت تعیین شد.

۷- مجمع مراتب تقدیر خود را از 
کلیه  و  مدیره  هیات  زحمات 

کارکنان شرکت اعلام داشت.
بر اساس همین گزارش، مهندس 
نوریان، مدیر عامل شرکت معدنی 
و صنعتی چادرملو )سهامی عام( در 
گزارش عملکرد هیات مدیره در 
سال ۱۳۹۷ - دستیابی به اهداف 
تولید فراتر از برنامه، بهره برداری 
از کارخانه مگامدول احیای مستقیم 

و دیگر موفقیت ها را حاصل تلاش 
کلیه کارکنان، رهنمودها و همراهی 
صاحبان محترم سهام و سیاست های 
متخذه توسط هیات مدیره عنوان 
کرد و گفت: ایـن شـرکت در سال 
مناسب  تدابیر  اتخاذ  بـا   ۱۳۹۷
مشکلات پیش رو را تا حد امکان 
به  حصول  در  و  کرده  برطرف 
جمله  از  شده،  پیش بینی  اهداف 
استفاده از حداکثر ظرفیت ساخت 
داخل لوازم، تجهیزات و قطعات 
مجتمع های  در  مصرفی  یدکی 
معدنی و صنعتی، بیش از ۶۴ هزار و 
دوره های  ساعت  نفر   ۹۰۰
امانی و  آموزشی برای کارکنان 

پیمانکاران برگزار کرده است.
همچنین طی سال ۱۳۹۷، در تداوم 
برنامه های ارتباط صنعت با دانشگاه، 
دوره های کارآموزی دانشجویان 
دانشگاه های کشور، در گرایش های 
استـخراج، فـرآوری، تولید، برق و 
مکانیک در مجتمع های معدنی و 
صنعتی، به میزان ۸ هزار و ۸۴۲ نفر 

ساعت برگزار کرده است.

ادامه مطلب ارجاع به صفحه آخر
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پادشاه عسکري  طلعت، نقي  حشمت، تقي  فرهفته نامه اقتصادی ایران

بوالحسن فرمان و موسي  قُدرت و تقدیرْ جعفر
علم باقر، زهد سجّاد و حُسیني  تاج و  افسر

مُجتبي  حلم و رضیه عفّت و صولت چو حیدر
مصطفي  اوصاف و مجلاي  خداوند جهان شد

جلوه ي  ذاتش به قدرتْ تالي  فیض مُقدّس
فیض بیحدّش به بخشش، ثاني  مجلاي   اقدس

نورش از »کُنْ« کرد بر پا هشت گردون مقرنس
نطق من، هر جا چو شمشیر است و در وصف شه اخرس

لیک پاي  عقل در وصف وي  اندر گِل نهان شد

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر 
امروز  صبح  اسلامی  انقلاب 
)پنج شنبه( در دیدار آقای آبه شینزو 
نخست وزیر ژاپن و هیأت همراه 
تأکید کردند: جمهوری اسلامی 
ایران هیچ اعتمادی به امریکا ندارد 
و تجربه تلخ مذاکرات قبلی با امریکا 
در چارچوب برجام را به هیچ وجه 
تکرار نخواهد کرد زیرا هیچ ملت 
آزاده و عاقلی مذاکره تحت فشار را 

نمی پذیرد.
در ابتدای این دیدار آقای آبه شینزو 
نخست وزیر ژاپن خطاب به مقام 
معظم رهبری گفت: من قصد دارم 
پیام رئیس جمهور امریکا را به 

جنابعالی برسانم.
به  انقلاب اسلامی خطاب  رهبر 
نخست وزیر ژاپن گفتند: ما در 
شما  بودن  و جدی  نیت  حسن 
تردیدی نداریم اما در خصوص آنچه 
از رئیس جمهور امریکا نقل کردید، 
شایسته  را  ترامپ  شخص  من 
مبادله هیچ پیامی نمیدانم و هیچ 
پاسخی هم به او ندارم و نخواهم داد.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: 
مطالبی را که بیان خواهم کرد، در 
چارچوب گفتگو با نخست وزیر 
ژاپن است زیرا ما ژاپن را کشوری 
دوست می دانیم، اگرچه گلایه 

هایی نیز وجود دارد.
به صحبت های  اشاره  با  ایشان 
نخست وزیر ژاپن مبنی بر اینکه 
ترامپ به او گفته »امریکا قصد تغییر 
تأکید  ندارد«،  را  ایران  رژیم در 
با امریکایی ها  کردند: مشکل ما 
موضوع تغییر رژیم نیست، زیرا آنها 
اگر چنین قصدی هم داشته باشند، 
قادر به اجرای آن نیستند، همانطور 
که رؤسای جمهور قبلی امریکا، در 
چهل سال گذشته، برای نابودی 
تلاش  ایران  اسلامی  جمهوری 

کردند اما نتوانستند.
رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان 
کردند: اینکه ترامپ می گوید قصد 
تغییر رژیم را ندارد یک دروغ است 
زیرا اگر می توانست این کار را انجام 

دهد، انجام می داد اما نمی تواند.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره 
به صحبت های نخست وزیر ژاپن 
مبنی بر درخواست امریکا برای 
مذاکره درباره موضوع هسته ای، 
گفتند: جمهوری اسلامی ایران به 
مدت پنج، شش سال در موضوع 
هسته ای با امریکا و اروپایی ها در 

قالب ۱ + ۵ مذاکره کرد و به یک 
نتیجه هم رسید، اما امریکا زیر این 
توافق و قرارداد  قطعی زد، بنابراین 
کدام فرد عاقلی است که دوباره با 
کشوری که زیر تمام توافق ها زده، 

مذاکره کند؟
بخش  به  اسلامی  انقلاب  رهبر 
دیگری از صحبتهای نخست وزیر 
برای  امریکا  عزم  بر  مبنی  ژاپن 
جلوگیری از ساخت سلاح هسته ای 
بوسیله ایران اشاره کردند و افزودند: 
ما با سلاح هسته ای مخالفیم و 
بودن  حرام  من  شرعی  فتوای 
ساخت سلاح هسته ای است اما این 
را بدانید که اگر ما قصد ساخت 
سلاح هسته ای داشتیم، امریکا 
هیچ کاری نمی توانست بکند و 

اجازه ندادن امریکا، هیچ مانعی 
ایجاد نمی کرد.

حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید 
بر اینکه انباشت سلاح هسته ای نیز 
است،  عقل  خلاف  اقدامی 
خاطرنشان کردند: امریکا به هیچ 
وجه صلاحیت حرف زدن درباره 
اینکه کدام کشور سلاح هسته ای 
داشته باشد یا نداشته باشد، ندارد 
کلاهک  هزار  چند  امریکا،  زیرا 

هسته ای در انبارهای خود دارد.
ایشان با اشاره به سخنان نخست 
وزیر ژاپن مبنی بر اینکه امریکا آماده 
مذاکرات صادقانه با ایران است، 
خطاب به آقای آبه گفتند: ما این 
حرف را اصلًا باور نمی کنیم زیرا 
مذاکرات صادقانه از جانب شخصی 

همچون ترامپ، صادر نمی شود.
رهبر انقلاب اسلامی تأکید کردند: 
صداقت در میان مقامات امریکایی 

بسیار کمیاب است.
حضرت آیت الله خامنه ای خطاب 
به نخست وزیر ژاپن افزودند: رئیس 
جمهور امریکا چند روز پیش با 
جنابعالی دیدار و گفتگو و درباره 
ایران هم صحبت کرد، اما بعد از 
بازگشت از ژاپن، بلافاصله تحریم 
صنایع پتروشیمی ایران را اعلام 
کرد، آیا این پیام صداقت است؟ آیا 

قصد  او  که  می دهد  نشان  این 
مذاکره صادقانه دارد؟

ایشان تأکید کردند: ما به هیچ وجه 
تجربه تلخ مذاکره چند سال اخیر با 

امریکا را تکرار نخواهیم کرد.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به روند 
مذاکره با امریکایی ها در چارچوب 
برجام گفتند: بعد از توافق هسته 
را  برجام  که  کسی  اولین  ای، 
بلافاصله نقض کرد، شخص اوباما 
بود، همان کسی که درخواست 
مذاکره با ایران کرده و واسطه هم 

فرستاده بود.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: 
این تجربه ما است و جناب آقای آبه 
بدانید که ما این تجربه را تکرار نمی 

کنیم.
ایشان با اشاره به سخنان نخست 
وزیر ژاپن مبنی بر اینکه ترامپ 
امریکا موجب  با  گفته »مذاکره 
پیشرفت ایران خواهد شد«، تأکید 
کردند: ما به لطف خداوند، بدون 
مذاکره با امریکا و با وجود تحریم 

هم به پیشرفت خواهیم رسید.
رهبر انقلاب اسلامی با استقبال از 
پیشنهاد نخست وزیر ژاپن برای 
گسترش روابط با جمهوری اسلامی 
ژاپن  کردند:  خاطرنشان  ایران، 
کشور مهمی در آسیا است و اگر به 

گسترش روابط با ایران تمایل دارد 
باید اراده قاطع خود را نشان دهد، 
همانگونه که برخی کشورهای مهم 

این اراده را نشان داده اند.
ایشان با اشاره به دشمنی های 
چهل ساله امریکا با ملت ایران و 
ادامه این دشمنی ها، افزودند: ما 
معتقدیم از طریق مذاکره با امریکا، 
مشکلات ما حل نخواهد شد و هیچ 
ملت آزاده ای، مذاکره زیر فشار را 

قبول نخواهد کرد.
رهبر انقلاب اسلامی همچنین با 
اشاره به بخشی از سخنان نخست 
اینکه  بر  مبنی  ژاپن  وزیر 
امریکایی ها همواره می خواهند 
طرز فکر و عقاید خود را به دیگر 
کشورها تحمیل کنند، گفتند: 
اینکه شما این واقعیت را تصدیق 
می کنید، خوب است و این را هم 
بدانید که امریکایی ها در تحمیل 
دیدگاههای خود به هیچ حدی 

قانع نیستند.
در این دیدار که آقای روحانی رئیس 
حضور  هم  کشورمان  جمهور 
داشت، آقای آبه شینزو با اشاره به 
ابراز  تهران  در  خود  مذاکرات 
امیدواری کرد این گفتگوها زمینه 
گسترش بیشتر همکاریها را فراهم 

کند.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار نخست وزیر ژاپن:

ترامپ را شایسته مبادله پیام نمی دانم با آمریکا مذاکره نخواهیم کرد
»فعالیتهای اطلاعاتی مردمی« به مفهوم اطلاع رسانی صحیح درباره 
مسائلی نظیر سوءاستفاده ها، قاچاق و مسائل مشابه و »حضور در مسائل 
اجتماعی صنوف مختلف« دو روش دیگری بود که رهبر انقلاب در بحث 
چگونگی ورود و تأثیرگذاری جوانان در عرصه حرکت عمومی کشور 
بیان کردند.ایشان افزودند: البته همه این راهکارها باید با الهام از جهت 
گیری کلی کشور یعنی »رسیدن به جامعه اسلامی و تمدن پیشرفته 
اسلامی« صورت گیرد.حضرت آیت الله خامنه ای در نوعی جمع بندی 
از این بخش سخنانشان افزودند: این فعالیتها به ورود نسل جوان متعهد 
به عرصه مدیریت کشور منجر خواهد شد و طبعاً هنگامی که جوانان 
متعهد و حزب اللهی به معنای حقیقی کلمه، جزو مدیران ارشد کشور 

شدند، حرکت عمومی شتاب و رونق بیشتری خواهد گرفت.
ایشان با بیان نکته ای مهم گفتند: فعالیتهایی که با هدف ورود و 
تأثیرگذاری جوانان در جریان عمومی کشور صورت می گیرد، نباید به 
کارها و اهداف علمی مجموعه های جوانان ضربه بزند، بلکه باید هر دو 
کار را با هم به پیش برد، چرا که می توان هم نخبه ی پیشتازِ علمی بود 
و هم در گروههای جهادی یا نشریات و مجموعه های دانشجویی فعالیت 
کرد. حضرت آیت الله خامنه ای درباره نشریات دانشجویی نیز گفتند: 
کسانی که در این نشریات فعال هستند، می توانند با تشکیل مجموعه 
هایی، بعد از دوران دانشجویی نیز در عرصه نشر ادامه حرکت بدهند و 

مؤثر باشند.
ایشان با اشاره به انتظار جوانان و تشکلها برای دعوت شدن به 
فعالیت و تأثیرگذاری تأکید کردند: مجموعه های دانشجویی نباید 
منتظر دعوت باشند، باید هرکس و هر تشکلی در هر زمینه ای توانایی 
دارد، خودجوش و البته با فکر و ذهن فعال و منضبط وارد عرصه شود و 

بدون توجه به مشکلات، تأثیرگذاری کند.
رهبر انقلاب خنثی شدن توطئه های نرم دشمنان را از نتایج مهم 
»عمل جوانان و تشکلهای دانشجویی به راهکارهای بیان شده« خواندند 
و خاطرنشان کردند: دشمن با هدف فلج کردن نسل جوان درصدد است 
آنان را به شهوات، مواد مخدر و برخی فعالیت های بیهوده در فضای 
مجازی مشغول و به نومیدی بکشاند اما با حرکات نشاط آور و امیدآفرین 

جوانان و مجموعه های دانشجویی، این توطئه نیز خنثی خواهد شد.
حضرت آیت الله خامنه ای عوامل مژده دهنده و امیدآفرین در 
کشور را بسیار بیشتر از عوامل مأیوس کننده خواندند و با اشاره به برخی 
مطالب دانشجویان در این دیدار، به جوانان عزیز میهن تأکید کردند: 
حتی اگر صد اشکال و ایراد در مسئولان یا عملکرد دستگاهها می بینید 
هرگز ناامید نشوید و با توکل به خدا، با مشکلات مبارزه و افق روشن 

آینده را محقق کنید.
ایشان افزودند: شما جوانان اطمینان داشته باشید که زوال 
دشمنان بشریت یعنی تمدن منحط امریکایی و زوال اسرائیل را شاهد 

خواهید بود.
در ابتدای این دیدار 11 نفر از نمایندگان تشکل های 

دانشجویی، آقایان:
- محمد امین مهدی پور، دبیرکل اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان

- امین شریفی، نماینده هیأتهای دانشجویی و گروههای جهادی
- طه بیات، نماینده انجمنهای علمی دانشجویی وزارت بهداشت و درمان
- رضا باستانی، دانشجوی دکترای حقوق و نماینده بنیاد علمی نخبگان

- سعید شعبانیان، نماینده کانونهای فرهنگی دانشگاهها
- علیرضا شریفی، نماینده بسیج دانشجویی

- محمدحسین صبوری، دبیر اتحادیه جنبش عدالتخواه دانشجویی
- رضا پیوندی، نماینده نشریات دانشجویی

- پیام مرادی، دبیر اتحادیه انجمن های اسلامی دانشجویان مستقل
و خانم ها:

- نرگس حسینی، نماینده دفتر تحکیم وحدت
- مرضیه افشارنیا، نماینده تشکلهای دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی

به مدت دو ساعت دیدگاه ها و دغدغه های جامعه دانشجویی را بیان 
کردند.

مهمترین محورهای سخنان دانشجویان و نمایندگان تشکل های 
دانشجویی به این شرح است:

- انتقاد از استفاده نکردن مسئولان از ظرفیت های داخلی
- لزوم اصلاح نظام انتخاباتی با هدف تقویت احساس مشارکت مردم و 

جلوگیری از آسیب هایی همچون هزینه های هنگفت در انتخابات
- انتقاد از اشرافی گری و نمایش تجمل آقازاده ها

- ضرورت بازتعریف هویت اجتماعی زنان و دختران انقلابی و برنامه 
ریزی برای استفاده از ظرفیت های اجتماعی آنان

- انتقاد از تبعیض میان دو نهاد آموزش عالی و آموزش و پرورش
- لزوم حمایت از جریانهای انقلابی در دانشگاه ها

- انتقاد از اجرای پنهانی سند ۲۰۳۰ در برخی مدارس
- اهمیت توجه به پژوهش و استفاده از جوانان مستعد در این حوزه

- انتقاد از برگزار نشدن جلسات شورای عالی انقلاب فرهنگی
- استفاده از ظرفیت جوانان برای تغییر سبک زندگیِ سلامت محور

- انتقاد از حضور نیافتن مسئولان در دانشگاه ها
- لزوم نگاه مسئله محور در دانشگاه و شناسایی معضلات همه قشرها و 

تلاش برای حل آنها
- انتقاد از کم توجهی مسئولان دانشگاه ها به تخصیص بودجه برای 

فعالیت های فرهنگی
- لزوم ترسیم نقشه جامع پژوهشی به منظور شناسایی مشکلات 

ساختاری قوه قضائیه
- تأکید بر شفافیت قضایی و علنی بودن دادرسی ها به منظور جلوگیری از فساد

- مطالبه توجه به شهریه سنگین، شفافیت و نظارت همه جانبه و 
بکارگیری مدیران مؤمن و انقلابی در دانشگاه آزاد

- تأکید بر تدبیر مسئولان برای حل مشکلات معیشتی و اقتصادی مردم
- انتقاد از نحوه خصوصی سازی که منجر به لطمه به تولید ملی، نابرابری 

و تعمیق شکاف اقتصادی شده است
- لزوم اصلاح سازوکارهای دیپلماسی فرهنگی و انتقاد از رویکرد 

محافظه کارانه در این حوزه
- انتقاد از رویکرد منفعلانه در سیاست خارجی که منجر به ارائه تصویری 

غیرواقعی از نظام شده است
- نفی پیشنهاد انفعالی مذاکره با آمریکا از زبان برخی افراد مرعوب و 

سیاست زده
- انتقاد از برخورد نامناسب با مطالبات معلمان، کارگران و پرستاران

- تقبیح رشد آسانسوری برخی آقازاده ها و جوانان فرصت طلب و وابسته 
احزاب و باندها به بهانه جوان گرایی

- انتقاد از عدم شفافیت در بررسی عملکردها و لزوم پاسخگویی مسئولان 
ارشد بیت رهبری

- تأکید بر پرهیز از شرطی کردن جامعه در برابر تصمیم های آمریکا
- انتقاد از برخورد با نشریات دانشجویی و دادگاهی کردن و تقابل سلیقه 

ای با آنها
- انتقاد از عملکرد وزارت نفت در تحریم و وابستگی بودجه به نفت و خام 

فروشی
- انتقاد از کاهش ارزش پول ملی و کاهش قدرت خرید مردم و نیز قرار 

دادن میلیاردها دلار ارز دولتی در اختیار عده ای خاص
- انتقاد از مسئولیت ناپذیری و فرافکنی گروه های سیاسی

- انتقاد از فرصت سوزی و معطل کردن مناسبات سیاسی به برجام

حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی درگذشت آیت الله محقق 
کابلی را تسلیت گفتند.

متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:
بسمه تعالی

درگذشت عالم مجاهد آیةالله آقای حاج شیخ قربانعلی محقق 
کابلی رحمةالله علیه را به عموم برادران افغانستانی بویژه به 
خاندان محترم و مقلدان و ارادتمندان و شاگردان ایشان تسلیت 
میگویم و علوّ درجات آن مرحوم و رحمت و مغفرت الهی را برای 

ایشان مسألت مینمایم.
سیّدعلی خامنه ای
22 خرداد ۹۸

حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی درگذشت همشیره 
حجةالاسلام والمسلمین سید حسن نصرالله دبیرکل حزب الله 

لبنان را تسلیت گفتند.
متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسمه تعالی
جناب مستطاب حجةالاسلام و المسلمین آقای حاج سیدحسن 

نصرالله دام اعزازه
درگذشت همشیره ی مکرّمه را به جنابعالی و دیگر بازماندگان 
ایشان تسلیت میگویم و رحمت و غفران الهی را برای وی مسألت 

مینمایم.
والسلام علیکم و رحمة الله
سیّدعلی خامنه ای
21 خرداد 13۹۸

به مناسبت عید سعید فطر حضرت آیت الله خامنه ای با عفو یا 
تخفیف مجازات ۶۹۱ نفر از محکومان محاکم عمومی و انقلاب، 
سازمان تعزیرات حکومتی و سازمان قضایی نیروهای مسلح 

موافقت کردند.
حجت الاسلام والمسلمین رئیسی رئیس قوه قضاییه به مناسبت 
فرا رسیدن عید سعید فطر طی نامه ای به رهبر انقلاب اسلامی 
پیشنهاد عفو یا تخفیف و تبدیل مجازات ۶۹۱ نفر از محکومان 
را که در کمیسیون مرکزی عفو و بخشودگی واجد شرایط لازم 
تشخیص داده شده اند، ارائه کرد که این پیشنهاد در اجرای بند 
۱۱ از اصل ۱۱۰ قانون اساسی مورد موافقت حضرت آیت الله 

خامنه ای قرار گرفت.

رئیس ستادکل نیروهای مسلح با تاکید بر ایستادگی در برابر آمریکا 
گفت: این دشمن است که با پذیرش خفت بایستی عقب نشینی 
کند، در این مقطع هیچ گونه مذاکره و کوتاه آمدنی را شاهد 
نخواهیم بود. سرلشکر محمد باقری رئیس ستاد کل نیروهای 
مسلح در حاشیه همایش تجلیل از فرماندهان حوزه تربیت و 
آموزش نیروهای مسلح در دانشگاه امام حسین )ع( با بیان اینکه 
بارها اعلام کرده ایم که امنیت تنگه هرمز و خلیج فارس مانند 
امنیت کشورمان برای ما اهمیت دارد، گفت: نیروهای مسلح 
جمهوری اسلامی ایران با تسلطی که بر خلیج فارس و تنگه هرمز 
دارند امنیت آن را برقرار می کنند. وی با اشاره به وقوع برخی 
حوادث مشکوک در جنوب دریای عمان برای نفت کش ها و تلاش 
دشمنان برای نسبت دادن این حوادث به جمهوری اسلامی به 
سرکردگی و آمریکا و تعداد اندکی از همراهان مرتجع منطقه ای 
و رژیم صهیونیستی که هیچ ارزشی ندارند، افزود: جمهوری 
اسلامی ایران همواره اعلام کرده است تا هنگامی که کسی برای 
امنیت تنگه هرمز مشکلی ایجاد نکند ما امنیت آن را البته تا 
هنگامی که نفت جمهوری اسلامی ایران صادر شود، حفظ 
می کنیم و نفت دیگران هم با امنیت صادر می شود. سرلشکر باقری 
اضافه کرد: ما توانایی این را داریم که اگر بخواهیم، می توانیم تنگه 
هرمز را مسدود کنیم و به نحوی اقدام خواهیم کرد که قطره ای 
نفت خارج نخواهد شد و اتفاقاتی که رخ داد و ما مسئولیت آن را 
نمی پذیریم به این معنی است که این جزو توطئه ها و اقدامات 
مشکوک دشمنان است. وی گفت: جمهوری اسلامی اگر نیت و 
اراده انسداد تنگه هرمز را داشته باشد آن را اعلام می کند و با 
صلابت این کار را به طور کامل انجام می دهد. رئیس ستاد کل 
نیروهای مسلح افزود: مهم این است که در مقطع اخیر که دشمنان 
مانند صدام که شعار صلح می داد، اما شهرهای ما را با موشک می زد 
و بخشی از شهرهای مرزی و رزمندگان ما را با بمباران شیمیایی 
هدف می گرفت و جنگ را با خباثت تمام در جبهه ادامه و شعار 
صلح طلبی می داد؛ آمریکا یی ها هم هفته ای یا روزی یک تحریم 
جدید را به ملت ایران تحمیل می کنند و نیت آن ها این است که 
بعضاً با خباثت می گویند که می خواهند ریشه ملت ایران را 
بخشکانند، اما در شعار و بلندگو شعار مذاکره می دهند. سرلشکر 
باقری با تاکید بر اینکه همانطور که رهبر معظم انقلاب فرمودند 
ملت ایران راهبرد مقاومت و ایستادگی را انتخاب کرده است و 
همانگونه که رهبری در ملاقات نخست وزیر ژاپن به ایشان 
فرمودند در این مقطع و تحت فشار هیچ گونه مذاکره ای را نخواهیم 
کرد، گفت: این دشمن است که با پذیرش خفت بایستی عقب 
نشینی کند و مسیر فروش نفت را باز و تبادلات بانکی را حل کند 
و در این مقطع هیچ گونه مذاکره و کوتاه آمدنی را شاهد نخواهد 
بود. سردار سرلشکر پاسدار محمد باقری در ادامه با بیان اینکه با 
توجه به تنوع مأموریت ها از حیث دفاعی و امنیتی در نیروهای 
مسلح لازم است که آموزش های ما بروز شود، گفت: این مسئله 
فرایند قابل توجهی دارد که به طور دائم مأموریت ها را با تدوین 
تجربه ها به مسئولان آموزشی و استادان منتقل کنیم. وی افزود: 
استادان و فرماندهان میدانی دائماً در گردش هستند به نحوی که 
دانشجویان و دانش پژوهان که وارد فرآیند آموزشی و پژوهشی 
می شوند، مسائل روز و مأموریت های روز نیروهای مسلح و آخرین 
روش های قابل قبول و موفق را فرامی گیرند و این کار جریان 

مستمر دارد.

 رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار هزاران 
نفر از دانشجویان بیان کردند؛ 

 الزامات و راه های ورود نسل جوان 
حزب اللهی به مدیریت کشور

رهبر انقلاب درگذشت آیت الله 
محقق کابلی را تسلیت گفتند

رهبر انقلاب درگذشت همشیره دبیرکل 
حزب الله لبنان را تسلیت گفتند

به مناسبت عید سعید فطر انجام شد؛

موافقت رهبر انقلاب با عفو و تخفیف 
مجازات تعدادی از محکومان

سرلشکر باقری: هیچ مذاکره و کوتاه آمدنی 
در برابر آمریکا را شاهد نخواهیم بود

قسمت  دوم

هیچملتآزاده
وعاقلی،مذاکره
تحتفشاررا
نمیپذیرد

 دکتر روحانی در نشست شورای سران کشورهای
 سازمان همکاری شانگهای

برای  تسهیلات  همه  ارائه  آماده  تهران 
دولت های  و  اقتصادی شرکت ها  فعالیت  
عضو سازمان شانگهای است/ دولت آمریکا 
اقتصادی،  ظرفیت  از  ابزاری  استفاده  با 
جدی  تهدیدی  به  خود  نظامی  و  مالی 
تبدیل شده  ثبات منطقه و جهان  برای 
در  باید  تا غرب،  از شرق  ما  است/ همه 
باشیم/  متحد  افراط گرایی  خطر  برابر 
افراط گرایی توسعه، صلح و امنیت جهان 
را تهدید می کند/ در عراق و سوریه برای 
صلح جنگیده ایم/اعضای برجام به تعهدات 

خود عمل کنند
جغرافیایی  موقعیت  جمهور،  رئیس 
معدنی،  و  انرژی  غنی  ذخایر  راهبردی، 
امنیت پایدار و نیروی انسانی تحصیل کرده 
ایران را فرصتی ویژه برای سرمایه گذاران 
و تجار کشورهای عضو سازمان همکاری 

شانگهای دانست.
همکاران گرامی،

همه ملتها و همه دولتها صرف نظر از باورها 
و فرهنگهای خود در پی رفاه، توسعه، آزادی 
و حقوق خویش هستند؛ و با حفظ ارزش 
خویش  ملی  و  اخلاقی  و  دینی  های 
می خواهند در تعامل با یکدیگر در برابر 
دشمنان مشترک بشریت ایستادگی کنند. 
برابر  تا غرب در  از شرق  ما  امروزه همه 
خطر افراط گرایی باید متحد باشیم. چرا که 
افراط گرایی توسعه، صلح و امنیت جهان 
نیست مسلمان،  تهدید می کند. مهم  را 
 مسیحی، یهودی،  بودایی یا به هر دین و 
 آئین دیگری باشیم؛ مهم این است که در 
برابر افراط گرایی از هر رنگ و نژاد و مذهب 
متحد باشیم. ما از آن جهت با داعش در 
عراق و سوریه جنگیدیم  چون تفکر آنا را 
تفسیری افراطی و ضدانسانی از دین علیه 
انسانیت می دانستیم و در دفاع از شهروندان 

غیر مسلمانِ این کشورها نیزتردید نکردیم. 
ما از آن جهت با صهیونیسم مخالفیم که 
آن را یک ایدئولوژی انحرافی در دین یهود 
می دانیم که با ارزشهای انسانی در ستیز 

است.
ما در عراق و سوریه برای صلح جنگیده ایم. 
در افغانستان برای نبرد با افراط گرایی در 
تعامل با سازمان ملل متحد نقش سازنده 
ای ایفا کرده ایم و در یمن برای برقراری 
ما  نکرده ایم.  دریغ  تلاشی  هیچ  از  صلح 
و همکاری های  گفتگوها  درهای  همواره 
منطقه ای و دوجانبه را با همه همسایگان 
حل  برای  حتی  و  بازگذاشته  ایم  خود 
مسأله فلسطین هم رویکرد دموکراتیک با 
مراجعه به آرای عمومی را ارائه کرده ایم. ما 
نمی خواهیم هیچ ملتی را به دریا بریزیم و 

غرق کنیم.
تاریخی  و  فرهنگی  ویژه  جایگاه  ایران 
پیوندهای  دارد.  آسیا  قاره  سراسر  در 

قاره  شبه  و  میانه  آسیای  ایران،  تمدنی 
گسست ناپذیر است؛ شاعران و نویسندگان 
ایرانی در دلهای مردمان شما خانه کرده اند 
جغرافیای  سرتاسر  در  فارسی  زبان  و 
شانگهای  سازمان  منطقه  این  فرهنگی 

گسترده است. 
سران محترم سازمان همکاری شانگهای،

است  معتقد  ایران  اسلامی  جمهوری 
از  بیش  بین المللی  جامعه  امروزه  که 
پیش با معضل یکجانبه گرایی به چالش 
و  مشکلات  همچنین  و  شده  کشیده 
ویژه  به  امروز  جهان  پیچیده گی های 
تروریسم، افراط گرایی و قاچاق مواد مخدر، 
چندجانبه گرایی  را به یک ضرورت تبدیل 

کرده است.
برجام دستاورد مهم دیپلماسی چندجانبه 
است که اثبات کرد چنانچه اراده سیاسی 
برای  می توان،  باشد  داشته  وجود  لازم 
حل هر مشکلی به جای تحریم و جنگ 

از طریق گفتگو و مصالحه بهتر به نتیجه 
رسید. جمهوری اسلامی ایران به تصریح 
۱۵ گزارش  آژانس بین المللی انرژی اتمی 
به کلیه تعهدات خویش عمل نموده است، 
از  یکجانبه  طور  به  آمریکا  متأسفانه  اما 
و  طرف ها  دیگر  و  شده  خارج  برجام 
کشورها را نیز مورد تهدید قرار می دهد 
تا قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت سازمان 
ملل، که خواستار روابط عادی تجاری با 

ایران است، را نقض کنند.
چارچوب  در  ایران  اسلامی  جمهوری 
باقی مانده  اعضای  از  برجام  ظرفیت های 
به  توافق می خواهد، هر چه سریع تر  در 
جمهوری  بهره مندی  در  خود  تعهدات 
برجام  اقتصادی  منافع  از  ایران  اسلامی 

عمل کنند.
جمهوری اسلامی ایران، کشوری است با 
موقعیت جغرافیایی استثنایی و راهبردی 
بسیار  معدنی  و  انرژی  نظرذخایر  از  که 
غنی است و در تلاقی کریدورهای تجاری 
واقع  جنوب  به  شمال  و  غرب  به  شرق 
امنیت  کنار  در  ویژگی ها  این  شده است. 
تحصیل کرده،  انسانی  نیروی  و  پایدار 
اختیار  در  را  بی شماری  فرصت های 
عضو  کشورهای  تجّار  و  سرمایه گذاران 
سازمان همکاری شانگهای قرار می دهد و 
استفاده از آن ها، می تواند زمینه ی جهش 
اقتصادی در کشورهای عضو را فراهم آورد. 
آمادگی  ایران  اسلامی  جمهوری  دولت 
فعالیت های  برای  را  همه تسهیلات  دارد 
اقتصادی شهروندان، شرکت ها و دولت های 

عضو این سازمان در ایران فراهم آورد.
در خاتمه مایلم با اغتنام از فرصت، یکبار 
دیگر از میهمان نوازی میزبان محترم تشکر 
قرقیزستان  مردم  و  دولت  برای  نموده، 

آرزوی سعادت و بهروزی نمایم.



خبر

تصویب  از  ماه  یک  که  درحالي 
در  خودرو  بازار  ساماندهي  طرح 
مجلس و بحث ورود مجدد شوراي 
خودرو  گذاري  قیمت  به  رقابت 
مي گذرد هنوز این طرح به تایید 
و  نرسیده  نگهبان  شوراي  نهایي 
وضعیت بازار و قیمت خودرو هم 

بلاتکلیف تر از گذشته است.
از  نقل  به  اعتبار  گزارش  به 
خبرگزاری خانه ملت  اواخر اردیبهشت ماه امسال مجلس 
شوراي اسلامي با مصوبه اي پاي شوراي رقابت را به قیمت 
طرح  هاي  ماده  از  یکي  براساس  کرد.  باز  خودرو  گذاري 
کردند  نمایندگان مجلس مصوب  بازار خودرو،  ساماندهي 
شوراي رقابت به صورت قانوني مرجع قیمت گذاري خودرو 
باشد.همین موضوع عاملي شد تا نقل و قول هاي مختلفي 
در مورد ورود دوباره شوراي رقابت به قیمت گذاري خودرو 
مطرح شود. از یک طرف وزارت صنعت همچنان مصر به 
تعیین دستورالعمل قیمت خودرو براساس چارچوب هاي 
گذشته است، و در همین راستا مقیمي معاونت صنایع وزارت 
صنعت اعلام کرده »در چارچوب سیاست هاي دولت، تدوین 
و ابلاغ دستورالعمل قیمت گذاري خودرو را بلافاصله از طریق 
سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان در دستور 
کار قرار داده ایم که پس از طرح در کمیته خودرو، حتما در 
ستاد تنظیم بازار مطرح و پس از تصویب نهایي، مبناي عمل 
براي موضوع قیمت گذاري قرار خواهد گرفت«. سعید زرندي، 
معاون طرح و برنامه وزیر صنعت هم به خبرگزاري فارس 
گفته است: »تدوین دستورالعمل قیمت گذاري خودرو یکي از 
اختیارات سازمان حمایت است و تا ابلاغ قانون جدید در این 

سازمان انجام خواهد شد«.
از طرف دیگر شیوا رئیس شوراي رقابت هم مصوبه مجلس 
را داراي ابهامات مي داند و معتقد است اگر قرار است شوراي 
رقابت دستورالعمل قیمت گذاري خودروها را اعلام کند دیگر 
ارسال قیمت محاسبه شده خودروسازان چه الزامي دارد؟ 
اگر قیمت هاي اعلامي شرکت هاي خودروساز با معیارهاي 

شوراي رقابت مطابقت نداشته باشد ما چه وظیفه اي داریم؟
شیوا با اعلام اینکه این بند از طرح ساماندهي بازار خودرو در 
مورد شوراي رقابت و قیمت خودرو مبهم است، تصریح کرد: 
البته به صورت کلي ما احتیاجي به مصوبه مجلس نداشتیم 
زیرا براساس ماده ۵8 اصل 44 قانون اساسي، شوراي رقابت 
باید در بازارهاي انحصاري ورود پیدا کرده و دستورالعمل 
قیمت گذاري ها را تعیین کند به این ترتیب این وظیفه ذاتي 
شوراي رقابت است و کسي نمي تواند خلاف قانون عمل کند.
بر اساس این گزارش، در حال حاضر یک ماه از مصوبه مجلس 
مي گذرد و هنوز طرح ساماندهي بازار خودرو به تایید نهایي 
بازار  وضعیت  این  بر  علاوه  است.  نرسیده  نگهبان  شوراي 
قیمت خودرو هم بلاتکلیف تر از گذشته است و هنوز هیچ 
مدیریت قیمتي در خودروها اعمال نمي شود. به نظر مي 
رسد مسئولان باید با بررسي هزینه هاي تولید، تصمیم نهایي 
را براي قیمت خودروها بگیرند تا در ادامه آن با افزایش عرضه 

خودرو، ثبات به بازار برگردد.

گفت وگو

عباس تابش معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر اینکه هیچ مصوبه جدیدی در رابطه با تغییر در مرجع صالح برای قیمت گذاری ها از سوی مجلس شورای اسلامی اعلام نشده است گفت: 
بر اساس برنامه ای که دو خودرو ساز به ما اعلام کرده اند تا آخر شهریور و مهر ماه تعهدات خود را بطور کامل ایفا می کنند. لذا پیش فروش ها برای مدت قبل از پایان تعهدات و تحویل معوقات 
ممنوع شد...  معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر اینکه هیچ مصوبه جدیدی در رابطه با تغییر در مرجع صالح برای قیمت گذاری ها از سوی مجلس شورای اسلامی اعلام نشده است گفت: 
لایحه های مطروحه در مجلس شورای اسلامی زمانی قابلیت اجرا دارند که پس از قانونی شدن به دولت ابلاغ شود و تا ابلاغ قانون جدید، مصوبات گذشته پابرجا خواهد بود حتی اگر لایحه مذبور 
در کمیسیون مربوطه مطرح و به تایید آنها برسد لذا هیچ تغییری در مبنای قیمت گذاری خودرو ایجاد نشده است و مبنا همان ۵% زیر قیمت حاشیه بازار است. وی با اعلام اینکه قیمت های جدید 
بعد از آن که صورتهای مالی شرکتها اعلام شود تعیین خواهد شد افزود: بر این اساس قیمت های تمام شده شرکت ها را به ازای تک تک خودروها احصا کرده و قیمت نهایی اعلام می گردد.رئیس 
سازمان حمایت از تولیدکنندگان و مصرف کنندگان اذعان داشت: وزارت صنعت، معدن و تجارت و کمیته خودرو در حال پیگیری پکیجی حول محور ساماندهی خودرو هستند که قیمت گذاری تنها 

یکی بخش های آن است.این پکیج شامل بخشی برای تعمیق تولید داخل است که یکی از فعالیت ها و اهداف اصلی ماست تا بدین وسیله بتوانیم ارزبری خودرو در تامین قطعات را کاهش دهیم. 

هفته نامه اقتصادی ایران
خودرو
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۳
خودروسازان تا 

پایان مهر ماه تمام 
 تعهدات معوق خود 

را اجرا می کنند

ارشد  کارشناس  مدنی،  سعید 
صنعت خودرو گفت: سرمایه مورد 
نیاز در بخش تولید قطعات »های 
تک« با توجه به نبود تکنولوژی های 
لازم در کشور برای تولید آنها بسیار 
زنجیره  بنابراین  است.  سنگین 
خودروسازی در شرایط فعلی این 
امکان را ندارد که بتواند این میزان 
سرمایه گذاری را به صورت مستقل و 

بدون کمک دولت انجام دهد. مدنی معتقد است کشور باید این 
سیکل معیوب را کنار بگذارد که در شرایطی که محدودیت ها 
افزایش عمق داخلی سازی  با  افزایش می یابد تلاش می کند 
مشکل را برطرف کند ولی بلافاصله بعد از برطرف شدن موانع 
تمام برنامه ریزی ها و تحقیقات خود را نیمه کاره رها کرد و بار 
دیگر تلاش می کند از طریق واردات نیازهای خود را بر طرف 
کند. این کارشناس همچنین پیشنهاد می دهد با توجه به اینکه 
از تحریم های پیشین صنعت خودرو ۵سال می گذرد و در زمان 
نهایی شدن توافقات برجام برخی ابهامات درارتباط با پا برجا 
بودن این توافق نامه تا پایان مدت تعیین شده وجود داشت، بهتر 
بود شرکت های خودروساز در این فاصله نسبت به ذخیره سازی 
قطعات وارداتی مورد نیاز خود اقدام می کردند، اتفاقی که نیفتاد 
و خودروسازان در فاصله دو تحریم توجهی به ذخیره سازی 

قطعات مورد نیاز خود نداشتند.

راهکارهای تحقق داخلی سازی

 علاء میرمحمد صادقی: ادغام وزارتخانه 
صنعت و معدن و تجارت اشتباه بود 

ضروریت همکاری صنایع با بخش خودرو

با استفاده از امکانات وب اپلیکیشن 
پیش رونده )PWA( ؛ 

علاء میرمحمد صادقی از بازرگانان 
بازرگانی  اتاق  عضو  و  خوشنام 
ادغام  مخالف  ابتدا  همان  از  گفت: 
صنعت  و  بازرگانی  وزارتخانه های 
به  احمدی نژاد  دولت  در  اما  بودم 
توصیه های کارشناسی توجه نشد و 
ادغام در بدترین شکل انجام شد. در 
ادغام صورت گرفته که تنها در حد 
یک ساختمان بود، فعالیت ها تعریف 
خود را از دست داده اند و نمی توان 
از یک مجموعه موضوع مشخصی را پیگیری کرد. هر کدام از 
بخش ها نظرات خود را می دهند و در نهایت خیلی از خواسته های 
فعالان اقتصادی مورد توجه قرار نمی گیرد. فعالان اقتصادی به 
وزارتخانه های چابک و تصمیم گیر نیاز دارند. اگر تصمیم ها در 
موقع خودش گرفته نشود برای بخش های مختلف که نیاز به 
ایجاد می شود.  سرعت تصمیم گیری دارند، چالش های جدی 
امیدواریم دولت با مذاکره با نمایندگان مجلس شرایطی را فراهم 
کند که نمایندگان مردم با تفکیک وزارتخانه های بازرگانی و 
صنعت موافقت کنند. در موقعیت فعلی تصمیم تخصصی گرفته 
نمی شود. درست است که صحبت ها و فعالیت ها تخصصی است 
اما به جهت شرایط کشور در برخی اوقات سیاست هایی اتخاذ 
می شود که بشدت بر اقتصاد کشور و فعالیت فعالان اقتصادی 
در  خاصی  اتفاق  گیرد،  صورت  تفکیک  اگر  می گذارد.  اثر 
ساختارنخواهد افتاد و کشور با وزارتخانه ای بزرگ روبه رو نخواهد 
شد، چرا که ادغام صورت گرفته کاملاً اشتباه بوده است و تنها 
افراد دو وزارتخانه در یک وزارتخانه حضور پیدا کردند.اقتصاد 
کشور بشدت نیازمند تصمیم های تخصصی است و مجلس نباید 
این فرصت را از دولت بگیرد و باعث تداوم اشتباهات )ادغام( شود.

همکاری  گفت:  کشاورز  حمید 
صنایع دفاع و صنعت قطعه سبب 
شده  کشور  خودرو سازی  ارتقای 
با  نیز  صنایع  سایر  است  لازم  و 
بخش خودرو همکاری کافی داشته 
باشند. وی از قطعه سازان با سابقه 
صنعت خودرو و از مالکان شرکت 
به  اشاره  با  گفت وگویی  در  کروز 
اینکه صنایع کشور باید در همه 

زمینه ها به یاری یکدیگر بشتابند تا بتوانیم به ارتقا و رفع 
مشکلات و کمبود های صنعتی کمک کنیم گفت: هر آنچه در 
توان داریم باید برای رفع محدودیت های فعلی انجام دهیم. به 
گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی شرکت کروز، وی افزود: 
مهم ترین راه در این برهه همکاری همه جانبه بین صنعتگران 
در رشته های مختلف است، باید همان طور که قطعه سازی 
خودرو در تولیدات صنعتی به کمک بخش های دیگر می شتابد 
بخش های دیگر صنعت هم همراهی کنند. به گفته وی، اگر 
امروز صنعت پتروشیمی، فولاد یا حتی شرکت های دانش بنیان 
پتانسیلی دارند که می توانند مواد اولیه مورد نیاز قطعه سازان 
را تهیه کنند باید از کمک به این صنعت دریغ نداشته باشند و 
قطعه سازی هم توان بالای خود را در خدمت صنایع دیگر قرار 
دهد. کشاورز با اشاره به پیشرفت های بزرگ صنعت دفاعی 
تفاخر و  این پیشرفت ها مایه  کشور گفت: در حال حاضر 
مسرت صنعتگران کشور است و کمک به خودروسازی و به تبع 
آن قطعه سازی سبب پیشرفت و گشایش راه های جدید در 
این صنعت استراتژیک است. وی با اشاره به این موضوع که در 
سال های گذشته،کروز همه توان خود را برای تهیه و ساخت 
تجهیزات پیشرفته گذاشته و طراحی قطعات و داخلی سازی 
گفت:  داده  انجام  را  خطوط  دستگاه های  ساخت  حتی  و 
نتیجه خوبی از همکاری با دانشگاه ها و استادان و همچنین 
دانشجویان نخبه گرفته ایم و این سبب تولید بعضی قطعات 
جدید  در سطح استاندارد های جهانی شده است. به گفته وی، 
همچنین در پروژه های مشترک با صنایع  دفاع کشور و به 
خصوص برای ساخت قطعات ایربگ همکاری مناسبی داریم 
و این یک نمونه از کمک صنایع دفاعی به خودروسازی است 
و قطعا همکاری بیشتر صنایع دفاع با صنعت خودرو  می تواند 

سبب ارتقای خودروسازی کشورشود.

امکان بهره برداری مجدد از اپلیکیشن ایساکو برای دارندگان 
گوشی های آیفون امکان پذیر شد 

مدیریت طراحی سیستم های این شرکت موفق شد با استفاده 
از فناوری اپلیکیشن های پیش رونده، استفاده مجدد از اپلیکیشن 
ایساکو را برای دارندگان گوشی های آیفون با سیستم عامل 
روابط  از  نقل  به  ایکوپرس  گزارش  کند.به  امکان پذیر   ،iOS
عمومی ایساکو، پیرو وضع تحریم های مختلف بر ضد ایران، 
بسیاری از اپلیکیشن های ایرانی، همچون اپلیکیشن ایساکو، از 
بازارگاه های »App Store« و پس از آن »سیب اپ« حذف 
شد و عملا دسترسی دارندگان محصولات ایران خودرو با گوشی 
آیفون که از این اپ استقبال خوبی کرده بودند، به شدت محدود 
شد. مدیر طراحی سیستم های شرکت ایساکو در خصوص این 
فناوری گفت: در وب اپلیکیشن های پیش رونده  )PWA( کاربر 
می تواند بدون طی کردن مراحل غیرضروری دانلود و نصب، تنها 
با مراجعه به یک نشانی اینترنتی بلافاصله استفاده از آن را آغاز 
کند. همچنین با توجه به اینکه موبایل اپلیکیشن ها به صورت 
مستمر ویرایش های جدید ارائه می کنند، کاربران ناگزیر به به 
روزرسانی هستند اما در صورت استفاده از نسخه های پیش رونده، 
نیازی به انجام این بازنصب ها نخواهد بود و در هر بار استفاده 
از اپ، آخرین ویرایش به صورت خودکار در اختیار کاربر قرار 
می گیرد. محمدحسن پور در این باره افزود: با تلاش همکاران، 
شرکت ایساکو نیز همانند چند شرکت مطرح و بزرگ ظرف 
مدت زمان کوتاهی موفق به طراحی و پیاده سازی نسخه جدید 
اپلیکیشن خود شد؛ با این تفاوت که این پروژه در داخل شرکت 
ایساکو و بدون نیاز به صرف هزینه هنگفت به بهره برداری رسید.

با وجود گذشت یک ماه از مصوبه مجلس
شوراي رقابت هنوز به قیمت 
گذاري خودرو بازنگشته است

وظیفه روابط عمومی جریان سازی و بهبود تصویر سازمان در جامعه است
مدیرعامل پارس خودرو در نشست مدیران ارتباطات گروه سایپا گفت:

ارتباطات  مدیران  نشست  دومین 
شرکت های گروه خودروسازی سایپا به 
میزبانی پارس خودرو برگزار شد. به گزارش 
سایپانیوز، دومین نشست مدیران ارتباطات 
شرکت های گروه خودروسازی سایپا با 
حضور ناصر آقامحمدی، مدیرعامل پارس 
خودرو، امیرحسین تابع جماعت، رئیس 
مرکز ارتباطات و امور بین الملل گروه سایپا، 
حمید زاهدی معاون توسعه منابع انسانی 
پارس خودرو، مهدی باقریان رئیس انجمن 

متخصصان روابط عمومی ایران و مدیران 
ارتباطات شرکت های گروه خودروسازی 
سایپا به میزبانی پارس خودرو برگزار شد.  
دراین نشست آقامحمدی گفت: یکی از 
عواملی که هر بنگاه اقتصادی را برای 
رسیدن به اهداف پیش بینی شده یاری می 
دهد، به کیفیت مدیریت افکار عمومی 
جامعه ای که در آن به فعالیت مشغول 
هستند، بستگی دارد. وی گفت: اطلاع 
رسانی دقیق، جریان سازی و بهبود تصویر 

از وظایف اصلی  از سازمان در جامعه، 
است.  ها  شرکت  ارتباطات  مدیران 
مدیرعامل پارس خودرو با اشاره به شرایط 
اقتصادی کشور و تحریم صنایع مختلف 
کشور تصریح کرد: خودروسازان با وجود 
محدودیت ها و اقتضائات فعلی درحال 
فعالیت هستند و باید این شرایط را با اطلاع 
رسانی دقیق و صریح به دور از جو سازی و 
تبلیغات سیاسی به مردم و جامعه منعکس 
کرد تا مردم در شرایط بهتری خودروسازان 

را قضاوت کنند. در این نشست امیرحسین 
تابع جماعت رئیس مرکز ارتباطات و امور 
بین الملل گروه خودروسازی سایپا با بیان 
موجب  ها  نشست  این  برگزاری  اینکه 
هماهنگی، همدلی و همفکری مدیران 
ارتباطات گروه خواهد شد، گفت: می توان 
راستای  در  نظر  تبادل  و  همفکری  با 
ساماندهی و یکپارچگی فعالیت های گروه 
خودروسازی سایپا گام برداشت. وی تصریح 
کرد: مدیران روابط عمومي باید عملکرد 
شرکت های خود را به طور صحیح و شفاف 
به جامعه اطلاع رساني کرده تا با ایجاد 
رابطه دوسویه با مردم، اثرگزاری خود را بر 

افکار عمومی بیشتر کنند.
در این نشست که مدیران ارتباطات 
شرکت های گروه خودروسازی سایپا نیز 
حضور داشتند دکتر مهدی باقریان رئیس 
انجمن متخصصان روابط عمومی ایران، 
روابط عمومی را به  عنوان حلقه ارتباطی 
سازمان ها با جامعه دانست و افزود: هرچه 
این حلقه ارتباطی گسترده تر و محکم تر 
باشد، به همان اندازه سازمان در پیشبرد 
اهداف و فعالیت های خود موفق تر خواهد 

بود.
وی تصریح کرد: در یک بنگاه اقتصادی  
مهم ترین مسئله، تولید، حفظ و گسترش آن 
است و نقش روابط عمومی شناسایی عوامل 
قوت و ضعف تولید در داخل سازمان و در 
و  فرصت ها  شناخت  سازمان  بیرون 

تهدیدهایی است که وجود دارد.

اکبر صادقي مدیرکل دفتر بازرسي ارزیابي عملکرد و پاسخگویي 
به شکایت وزارت صمت در بازدید از نمایشگاه دائمي قطعات 
خودکفا نشده ساپکو و پارکینگ هاي ایران خودرو اعلام کرد 
: هیچ گونه احتکاري در شرکت ایران خودرو صورت نگرفته و 
بیش تر خودروهاي موجود ، خودرو هاي داراي کسري قطعه) 
هاي تک ( است که به زودي تکمیل وتحویل مشتریان مي 

شود. 
 به گزارش ایکو پرس ، اکبر صادقي با بیان این مطلب 
افزود : فرآیند تکمیل کاري خودرو هاي ناقص با سرعت بیش 
تري در ایران خودرو درحال انجام است و اطمینان مي دهم با 
پیگیري وزارت صمت و تلاش خودرو سازان به زودي تحویل 

خودرو هاي معوقه به روز مي شود .  
مدیرکل دفتر بازرسي ارزیابي عملکرد و پاسخگویي به 
شکایت وزارت صمت ،  مشکل خودرو هاي داراي کسري قطعه 
را نبود سرمایه در گردش مناسب براي تولید در خودرو سازان 
و عدم تامین برخي از قطعات الکترونیکي و ایمني دانست و 
اظهارداشت : با پاي کار آمدن شرکت هاي دانش بنیان ، روند 
بومي سازي قطعات حساس و الکترونیکي خودرو ها سرعت 

مي گیرد.  
صادقي تاکید : براساس آمار اعلامي از سوي ایران خودرو 
، این شرکت  از هفتم خرداد تاکنون بیش از ۲۳ هزار دستگاه 
خودرو ناقص را تکمیل و تحویل مشتریان داده است . وي توسعه 
داخلي سازي را تنها را ه بقا و ارتقاي صنعت خودروي کشور 
دانست و خاطر نشان ساخت : طرح بومي سازي قطعات  
پیشرفته خودرو که به ابتکار وزیر صنعت ، معدن و تجارت شکل 
گرفته ، شرکت ایران خودرو با تیم مدیریتي جدید ساپکو و هم 
افزایي ایجاد شده بین قطعه سازان گام هاي خوبي برداشته 
است و این روند داخلي سازي قطعات با سرعت بیش تري 

ارزیابي عملکرد و  بازرسي  صورت گیرد.  مدیرکل دفتر 
پاسخگویي به شکایت وزارت صمت تاکید کرد :  درشرایط فعلي 
انتخابي جز افزایش توان ساخت داخل درخودرو سازي و قطعه 
سازي نداریم و بایدخرید قطعه از خارج کاهش یابدو وزارت 
صمت از روند بومي سازي قطعات حمایت  هاي مالي و معنوي 
خواهد کرد درادامه منصور منصوري مدیر عامل ساپکو نیز در این 
بازدید اظهارداشت : تلاش  جهادي براي خود کفایي قطعات در 
ساپکو به راه افتاده است که در ماه هاي آینده شاهد تولید انبوه 
قطعاتي که توسط سازندگان ایراني  خود کفا شده ، خواهیم بود .

وي افزود : ما به دنبال به حداقل رساندن ارزبري و 
وابستگي تامین قطعات  هستیم که نتیجه آن کاهش ریسک 

تامین و تولید خودرو خواهد بود .
منصوري در زمینه داخلي سازي قطعات محصول ۳۰۱ 
اظهارداشت : از ۱۱۲۲ قطعه محصول ۳۰۱ حدود ۵۶۲ قطعه 

آن با همت بلند سازند هاي ایراني  بومي سازي شده است .
مدیرعامل ساپکو از تولید خودرو ۳۰۱ تا پایان سال جاري 
خبر دادو اظهارداشت : پلتفرم این محصول مبنایي براي تولید 

و عرضه چهار خودرو دیگرتوسط ایران خودرو خواهد بود .

مدیركل دفتر بازرسي ارزیابي عملكرد و پاسخگویي به شكایات وزارت صمت :  

 احتکاري نداریم ، خودروها پس از تکمیل 
تحویل مشتریان مي شود

سید محمد رضا مرتضوی رئیس 
برخی  تهران گفت:   خانه صنعت 
از واحدهای تولیدی که ۱8 قطعه 
تأمین  واردات  محل  از  را  خود 
می کردند این رقم را به ۱۰ قطعه 
رسانده اند. وی با اشاره به اینکه در 
در  مشکلات  بروز  با  حاضر  حال 
تولیدی  واحدهای  کشور  اقتصاد 
بالایی  داخل  ساخت  درصد  که 
دارند وضعیت بهتری پیدا کرده اند، 
اظهار داشت: هر چقدر وابستگی 
اولیه  مواد  به  تولیدی  واحدهای 
وارداتی کمتر باشد به همان میزان 
در  را  مناسب تری  عملکرد  آنها 

سطح بازار خواهند داشت.
وی با بیان اینکه همچنان مشکلات 
واحدهای  برای  ارز  انتقال  و  نقل 
از  را  اولیه خود  مواد  که  تولیدی 
محل واردات تأمین می کند وجود 

فعلی  شرایط  در  اگر  افزود:  دارد، 
را  تولیدی تمرکز خود  واحدهای 
به افزایش ساخت داخل و کنترل 
کیفیت محصولات خود قرار دهند، 
بازار  در  آنها  سهم  حتم  طور  به 

افزایش پیدا خواهد کرد.
رئیس خانه صنعت،معدن و تجارت 
تهران با اعلام اینکه هنوز افزایش 
پتروشیمی  محصولات  قیمت 
از  بسیاری  سؤال های  علامت  با 
تولیدکنندگان روبه رو است، گفت: 
چه دلیلی برای گران شدن مداوم 
هست؟  پتروشیمی  محصولات 
تولیدکنندگان نیازمند تأمین مواد 
اولیه از داخل کشور هستند و از 
برای  نقدینگی کافی  طرف دیگر 

خرید مواد اولیه گران ندارند.
وی با بیان اینکه خوشبختانه آن 
که  تولیدی  واحدهای  از  دسته 

ساخت داخل بالایی دارند از فروش 
نسیه به فروش نقدی گرایش پیدا 
کرده اند، اضافه کرد: پیش از این 
فروش ها به صورت سه ماهه بود 
اما این واحدهای تولیدی به صورت 
یک ماهه نیز محصولات خود را به 

فروش می رسانند.
واحدهای  اینکه  اعلام  با  وی 
قرار  بلاتکلیفی  در  هنوز  تولیدی 
دارند، بیان کرد: سرمایه در گردش 
واحدها بسیار اندک شده و منابع 
واحدهای  اختیار  در  جدیدی 
این  نمی گیرد علاوه بر  قرار  تولید 
خط اعتباری شرکت ها هم به روز 
نشده همین موضوع عامل شده تا 
سرعت توسعه فعالیت ها و حتی 
تولید محصول در سطح واحدهای 

تولیدی کاهش پیدا کند.
به اعتقاد رئیس خانه صنعت،معدن 

و تجارت تهران، دولت در شرایط 
خرید  الزام  با  می تواند  فعلی 
کمک  داخل  ساخت  محصولات 
کشور  تولیدکنندگان  به  بسزایی 
کند. برخی از واحدهای تولیدی که 
۱8 قطعه خود را از محل واردات 
تأمین می کردند این رقم را به ۱۰ 

قطعه رسانده اند.

مرتضوی اضافه کرد: با ارتقا سطح 
ساخت داخل می توان از تأثیرهای 
و  بین المللی  فشارهای  منفی 
تحریم های خارجی بر ضد تولید 
کاست علاوه بر این دولت می تواند 
با افزایش پروژه های عمرانی فضا 
را برای فروش محصولات داخلی 

فراهم آورد.

کاهش وابستگی واحدهای تولیدی به مواد اولیه خارجی

مهردادبائوجلاهوتیعضوکمیسیونبرنامه،بودجهومحاسباتمجلسگفت:نقدینگیبالاوسرگرداندرجامعهدرکنارنگرانیازکاهشارزشپولوبهتبعآنوروداین
نقدینگیبهبازارخودرو،اصلیتریندلیلگرانیخودرواست.ویافزود:عمدهتریندلیلافزایشقیمتخودرو،نقدینگینزدیکبه۲۰۰۰هزارمیلیاردتومانیموجوددر
جامعهاست.ویگفت:بایدبپذیریمکهپولدستمردماستومردمدراینشرایطپولخودرادربخشتولیدسرمایهگذارینمیکنند،ازطرفدیگرارزشپولآنهادر
حالکاهشاستونقدینگیراواردبازارهاییمانندخودرومیکنند.نمایندهمردملنگروددرمجلسبیانکرد:ایننقدینگیبههرجاییکههجومبیاورد،موجبنابسامانی
خواهدشدویکیازبازارهاییکهنقدینگیبهآنواردشدهبازارخودروبودهاست.ویادامهداد:دلالاننیزدرچنینبازاریحضوردارندواقدامبهخریدخودروهای
مختلفمیکنندوبهدنبالبازیباپولوکسبسودهستند،درصورتیکهنقدینگیبایدبهسمتنیازجامعههدایتشود.عضوکمیسیونبرنامه،بودجهومحاسباتمجلس

افزود:افزایشنرخارزنیزدرگرانیخودروموثربوده،امادلیلاصلیافزایشقیمتخودرو،نقدینگیبالاوسرگرداندرجامعهاست.

نقش نقدینگی سرگردان در بازار خودرو
مهدیمحمدرضاییمعاونمالیگروهخودروسازیسایپاازعرضه۴هزارمیلیاردریالاوراقبهاداردرسهماههنخستامسالخبردادوگفت:ایناوراقباهدفتأمینوپوشش
کسریبخشیازنیازهاینقدینگیاینگروهدرحالانتشاراست.ویگفت:۴هزارمیلیاردریالاوراقبهادارمذکورباطولعمرچهارسالهوبارکنضامنبانکملیوتعهد
پذیرهنویسیوبازارگردانیشرکتتأمینسرمایهلوتوسپارسیان،عرضهمیشود.ویافزود:ایناوراقبهعاملیتفروشکارگزاریبانکملیایران،نرخسودسالیانهاوراق
۱۶درصدیوهمچنینبادفعاتپرداختسودهرسهماهیکبارعرضهمیشود.معاونمالیواقتصادیگروهسایپایادآورشد:عرضهاوراقاجاره،سلفموازیاستانداردو
مرابحهازسال۱۳۹۵دردستورکارگروهخودروسازیسایپاقرارگرفتهوتاکنونبالغبر۲۸هزارمیلیاردریالدرچندینمرحلهباهدفتأمینمنابعمالیجهتکمکبه
رونقتولیدومقابلهبامحدودیتهایاینبخش،عرضهشدهاست.محمدرضاییسیاستگروهخودروسازیسایپارااستفادهازمنابعوراهکارهایداخلیجهتتأمینمالی

تولیددانستوگفت:بااجرایاینسیاستها،سرمایهموردنیازاینگروهجهتهدایتبهسمتخطوطتولیدورونقوتوسعهاشتغالفراهممیشود.

سایپا ۴ هزار میلیارد ریال اوراق بهادار منتشر می کند

 فرج اله قدمی مدیرعامل 
بانک سرمایه شد

فرج اله قدمی، عضو هیات مدیره بانک سرمایه، به عنوان مدیر عامل این بانک 
منصوب شد. به گزارش روابط عمومی بانک سرمایه، فرج اله قدمی، عضو هیأت 
مدیره این بانک، که بیش از یکسال به عنوان قائم مقام مدیرعامل در بانک سرمایه 
حضور داشت، بر اساس تصمیم اعضای هیات مدیره، به سمت مدیریت عامل 
منصوب شد.گفتنی است قدمی از مدیران زبده و باتجربه نظام بانکی است و سابقه 
فعالیت در پست های مدیریتی در بخش های مختلف بانک سپه از امور اعتباری 

تا امورشعب و نهایتا عضویت در هیات مدیره این بانک را در کارنامه خود دارد.
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رضا رحمانی وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: هیچ مماشاتی برای حمایت از حقوق 
مردم نداریم و در همین راستا تمامی خودروسازان مکلف هستند که به تعهدات خود 
در مقابل خریداران جامه عمل بپوشانند. وی پس از جلسه با اعضای کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی در گفتگو با خبرنگاران، با بیان این مطلب، 
افزود: سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان وظیفه دارد که این 
موضوعات را به طور جد پیگیری کند و هر جا کوتاهی انجام شد، اعلام کند. وزیر 
صنعت، معدن و تجارت تأمین کالاهای اساسی و ارز مربوط به این کالاها را عمدتاً بر 
عهده وزارت جهاد کشاورزی و در حیطه آن وزارتخانه دانست و گفت: البته در قالب 
ستاد تنظیم بازار هماهنگی کاملی با وزارت جهاد کشاورزی داریم و جلسات هفتگی 
در این راستا برگزار می شود و تاکنون وزارت جهاد کشاورزی این گونه اختیارات خود 
را به جایی واگذار نکرده است.وی با اعلام اینکه از نظر تأمین و ورود کالاها مشکلی 
نداریم، بیان کرد: بر اساس آخرین گزارش جهاد کشاورزی، ورود کالاهای اساسی در 
دو ماه و نیم اول امسال نسبت به مدت مشابه پارسال افزایشی بود که این نشان می 

دهد توانستیم کالاهای مورد نیاز خود را برای کنترل بازار تامین کنیم.

رضا رحمانی

خودروسازان مکلف 
به انجام تعهدات 
خود هستند

استحاق جهانگیری اول رئیس جمهوری گفت: در مبارزه با مفاسد 
اقتصادی نباید تعلل و سستی کرد و ضرورت دارد با جدیت در این مسیر 
گام برداریم و در عین حال از عملکرد نظام در امر مبارزه با فساد قاطعانه 
دفاع کنیم. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رئیس جمهوری، 
»اسحاق جهانگیری« روز گذشته در جلسه ستاد هماهنگی مبارزه 
با مفاسد اقتصادی با تاکید بر اینکه آسیب شناسی تخلفات صورت 
گرفته باید با جدیت و دقت هر چه بیشتر دنبال شود گفت: متاسفانه 
شاهد تکرار فسادهای مشابه در کشور هستیم اما پرونده های فسادی 
که کشف و با آنها برخورد شده است نباید رها شوند بلکه باید ضمن 
برخورد با موارد مختلف فساد، رویه ها و روندها نیز اصلاح شود تا از تکرار 
وقوع فسادهای مشابه جلوگیری شود. جهانگیری اصلی ترین راه مبارزه 
با فساد و تخلفات اقتصادی را شفافیت دانست و اظهار کرد: اگر فرآیندها 
اصلاح شود و عملکردها در معرض دید عموم جامعه باشد از بسیاری 

تخلفات و سوء استفاده ها جلوگیری می شود. 

استحاق جهانگیری

 تعلل در مبارزه 
 با مفاسد 
اقتصادی ممنوع 

عباس معمارنژاد  معاون امور بانک و بیمه وزیر اقتصاد از فروش 4۰ هزار 
میلیارد تومان اموال مازاد بانکها تا پایان سال جاری در کشور خبر داد و 
گفت: طی یکساله گذشته ۱۲ هزار میلیارد تومان از اموال مازاد بانکها 
فروخته شد. وی با بیان این مطلب افزود: طی یکساله گذشته ۱۲ هزار 
میلیارد تومان از اموال مازاد بانک ها با برنامه ای که وزارت اقتصاد از 
بانک ها گرفته فروخته شده است. وی همچنین اظهارداشت: بانک 
های دولتی و خصوصی شده ای که هنوز تحت نظارت وزارت اقتصاد 
هستند بر اساس برآوردهای صورت گرفته بین ۷۰ تا ۱۰۰ هزار میلیارد 
تومان اموال مازاد در اختیار دارند. معاون امور بانک، بیمه و شرکت های 
دولتی وزیر اقتصاد در پاسخ به این پرسش که چرا رقم اموال مازاد بانک 
ها به طور دقیق اعام نمی شود؟ گفت: بااخره برخی بانک ها ارزیابی های 
جدیدی از اموال خود ندارند یا قیمت سهام شرکت ها روز به روز در حال 
تغییر است؛ بنابراین به دلیل وجود نوسان در ارزش و قیمت دارایی ها 

نمی توان ارقام دقیقی را بیان کرد.      

عباس معمارنژاد 

بانکها ۱۲ هزار 
میلیارد تومان اموال 
مازاد فروختند

محمود حجتی وزیر جهاد کشاورزی گفت: از ابتدای انقلاب در تولید 
محصولات کشاورزی رشد ۳ برابری و در تولید شیلات کشور رشد 4۰ 
برابری داشته ایم. وی در حاشیه مراسم تجدید میثاق کارکنان وزارت 
جهاد کشاورزی با آرمان ها امام راحل، اظهار کرد: تمامی محصولات 
تولیدی کشاورزی در ابتدای انقلاب سالیانه در حدود 4۰ میلیون تن 
بود که این عدد در پایان سال زراعی ۹۷ به عدد ۱۲۲ میلیون تن رسید. 
وی گفت: تولید شیلات در طول انقلاب اسلامی بیش از 4۰ برابر افزایش 
داشته است، این در حالی است که ابتدای انقلاب تولید شیلات کشور 
در حدود ۳۰ هزار تن در سال بود، اما اکنون شاهد تولید یک میلیون 
و ۲۰۰ هزار تن شیلات در سال هستیم.وزیر جهاد کشاورزی با بیان 
اینکه امسال بارندگی هایی خوبی را در سطح کشور شاهد بودیم، افزود: 
کشاورزان باید با استفاده درست و اصولی از آب باران های بهاری قدر این 
نعمت الهی را بدانند و در جهت افزایش تولیدات کشاورزی و راندمان 

تولید تلاش کنند.

محمود حجتی

تولید شیلات در 
کشور از ابتدای انقلاب 
۴0 برابر شده است

محسن نریمان رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ارس 
گفت: مجوز تاسیس اولین صندوق پژوهش و فناوری غیردولتی در بین 
مناطق آزاد و در شمال غرب کشور توسط منطقه آزاد ارس دریافت شد.  
وی در بازدید از نمایشگاه اینوتکس۲۰۱۹ تهران با اعلام این خبر گفت: 
این مجوز برای اولین بار در شمال غرب کشور، با مشارکت پارک علم و 
فناوری آذربایجان شرقی از صندوق نوآوری و شکوفایی برای منطقه 
آزاد ارس اخذ شده است. وی تصریح کرد: این صندوق با سرمایه اولیه 
۳۰ میلیارد ریال تشکیل می شود و در تشکیل صندوق، سازمان منطقه 
آزاد ارس به میزان ۳4 درصد، پارک علم و فناوری آذربایجان شرقی 
به میزان ۱۵ درصد، صندوق نوآوری و شکوفایی به میزان ۳4 درصد و 
شرکت مهندسی شبکه و فناوری اطلاعات همگامان به میزان ۱۷ درصد 
مشارکت دارند. نریمان با اشاره به اهداف تشکیل صندوق پژوهش و 
فناوری اظهار کرد: حمایت از شرکت های دانش بنیان و فناور در اولویت 

سازمان منطقه آزاد ارس قرار دارد.

محسن نریمان

مجوز تاسیس 
صندوق پژوهش و 
فناوری در ارس 

علی صحرایی، مدیر عامل بورس اوراق بهادار تهران گفت: دولت به هیچ عنوان 
در حوزه کالاهای اساسی دست به حذف ارز 4۲۰۰ تومانی نمیزند. وی در 
واکنش به خبرهای منتشر شده مبنی بر حذف ارز 4۲۰۰ تومانی و نیز تأثیر آن بر 
بازار سرمایه گفت: تأیید یا رد چنین اقدامی در حوزه مقام ناظر پولی یعنی بانک 
مرکزی است، تأثیر اجرای چنین موضوعی در هر صنعت و شرکتی متفاوت 
با دیگر صنایع خواهد بود. وی اظهار داشت: دولت ارز 4۲۰۰ تومانی را برای 
کالاهای اساسی حذف نمیکند و باقی شرکت ها متناسب با اینکه عرضه کننده 
محصول هستند از ارز نیمایی استفاده خواهند کرد که به نظر میرسد حذف ارز 
4۲۰۰ تومانی نمیتواند تأثیر چندانی بر این صنایع داشته باشد.صحرایی افزود: 
بازار همزمان با تغییرات نرخ ارز، به لحاظ قیمتی خود را با ارزش های جایگزین 
هماهنگ میکند و اکنون هم شاهد اجرای بخشی از این کار در بازار هستیم. مدیر 
عامل بورس تهران به تأثیر راه اندازی بازار متشکل ارزی بر بازار سرمایه اشاره و 
بیان کرد: راه اندازی این بازار زمینه تعیین یک نرخ واحد در بازار را فراهم میکند و 

سبب نظم بخشیدن در بازارهای غیر رسمی میشود. 

علی صحرایی

دولت ارز کالاهای 
اساسی را حذف 
نمیکند

 یاسر فلاح، مدیر روابط عمومی و امور بین الملل سازمان بورس و اوراق بهادار در 
دیدار با خبرنگاران و مدیران فرهنگی و رسانه ای استان های گیلان و مازندران، 
ضمن تشریح فعالیت های انجام شده توسط سازمان بورس و اوراق بهادار طی سه 
سال گذشته، برپایی جشنواره بورس و رسانه را یکی از ابزارهای توسعه فرهنگ 
سهامداری بین عموم مردم دانست.  به گزارش پایگاه خبری بازار سرمایه )سنا(، 
یاسر فلاح، مدیر روابط عمومی و امور بین الملل سازمان بورس و اوراق بهادار در 
دیدار با اصحاب رسانه در شهر ساری، گفت: مطابق با افکارسنجی صورت گرفته 
میزان شناخت عمومی از بازار سرمایه در سطح کشور پایین است، از همین رو، 
سازمان بورس و اوراق بهادار در نظر دارد بنا به وظیفه خود و به منظور آشنایی 
بیشتر عموم مردم با بازار سرمایه و متعاقب درخواست های مکرر، فعالیت های 
فرهنگ سازی را در استان ها گسترش دهد. یاسر فلاح  با اشاره به برداشت های 
اشتباه از فعالیت در بورس گفت: وظیفه ما این است که آموزه ها و روش های 
صحیح را در اختیار مردم قرار دهیم تا با بالارفتن آگاهی آنها، سطح سواد مالی 

افزایش یافته و شاهد سرمایه گذاری در دارایی های مولد باشیم.

یاسر فلاح

جشنواره بورس و رسانه؛ 
ابزاری برای توسعه 
فرهنگ سهامداری 

جمشید انصاری، رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور گفت: 
همسان سازی حقوق کارکنان قراردادی و پیمانی در دستور کار دولت 
قرار دارد. وی در گردهمایی رؤسای سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
استان ها با اشاره به پیشنهاد همسان سازی حقوق کارکنان قراردادی و 
پیمانی به دولت گفت: بخش قابل توجهی از تقاضاهای تبدیل وضعیت 
کارکنان قراردادی که به مدیران ارائه می شود، به دلیل تفاوت پرداختی 
است. این مسأله از باب افزایش همراهی و همدلی بخشی از کارکنان 
مؤثر است.وی افزود: موضوع دومی که به عنوان برنامه دنبال می شود 
اعمال افزایش امتیازات و فوق العاده های فصل دهم قانون مدیریت 
خدمات کشوری است. معاون رئیس جمهوری اظهار داشت: در قانون 
برنامه پنجم در ماده ۵۰ این اختیار داده شده بود و در دولت دهم از این 
اختیار برای قوه قضائیه، نهاد ریاست جمهوری و وزارت کشور استفاده 
شد و حدود ۱۵۰ هزار نفر از کارکنان دولت مشمول این تصمیمات 

دولت شدند.

جمشید انصاری

همسان سازی 
حقوق قراردادی و 
پیمانی ها

بیمه کوثر با همکاری اتحادیه سراسری کانون وکلای ایران نخستین بار 
خدمات بیمه وکالت را به صورت تخصصی ارایه می کند.  در تفاهم نامه ای که 
بین اتحادیه کانون وکلای دادگستری ایران و شرکت بیمه کوثر امضا شد، 
وکلای این کانون با شرکت بیمه کوثر برای حل مشکلات حقوقی و قضایی 
همکاری می کنند. طبق این تفاهم نامه که بین مدیرعامل شرکت بیمه کوثر و 
رییس اتحادیه سراسری کانون وکلا امضا شد بیمه کوثر از ظرفیت علمی فنی و 
تخصصی وکلای عضو کانون استفاده خواهد کرد.  بنا بر این گزارش، بیمه کوثر 
پوشش بیمه ای با عنوان بیمه حامی را ارایه می کند که بر اساس آن با استفاده از 
مشاوره حضوری و غیرحضوری با وکلا و کارشناسان رسمی دادگستری در گام 
اول سعی در کاهش احتمال وقوع مشکلات و دعاوی حقوقی دارد.بر اساس 
پوشش بیمه حامی در گام بعدی در صورت بروز مشکلات حقوقی و قضایی 
این بیمه نامه در پی حل اختلاف با بهترین روش است و بیمه شدگان خود را با 
مطالعه و بررسی پرونده، میانجیگری، تنظیم لایحه دفاعی برای ارایه به دادگاه 

و نمایندگی حقوقی و وکالت در مراجع قضایی حمایت می کند.

بیمه کوثر

ارایه بیمه وکالت 
با همکاری وکلای 
سراسر کشور 

 سیدمحمد پژمان معاون وزیر راه با اشاره به اینکه یک هزار و 
داده  تخصیص  ایران  بازآفرینی شهری  برای  تومان  ۵۰۰میلیارد 
شد، گفت: این میزان اعتبار برای بازآفرینی ۵4۳ شهر اختصاص 
داده یافته است. در نشست ستاد بازآفرینی شهری شهر دوگنبدان و 
باشت با حضور معاون وزیر راه،  هیئت مدیره بازآفرینی شهری ایران، 
نماینده گچساران، معاون عمرانی استاندار و دیگر مسوولان استانی و 
شهرستانی در سالن کنفرانس فرمانداری گچساران برگزار شد. وی  با 
اشاره به  اینکه پروژه  های زیادی بازآفرینی شهری در کشور در دست 
اقدام است، اظهار کرد: در حال حاضر تعداد ۱8۰۰ پروژه بازآفرینی 
جدید شهری با اعتباری به میزان ۱۵۰۰ میلیارد تومان از اعتبارات 
تبصره  ماده ۱8 به حوزه بازآفرینی شهری ایران اختصاص  داده  شد. 
وی با بیان اینکه از این میزان اعتبار 8۲ میلیارد ریال به حوزه بازآفرینی 
دوگنبدان تخصیص داده شد، گفت: این میزان اعتبار برای تکمیل و 

اجرای پروژه های جدید بازآفرینی شهری  تخصیص داده شد.

 سیدمحمد پژمان

اختصاص ۱500 میلیارد 
تومان برای بازآفرینی 
شهری ایران

بیش از هزار و پانصد نماینده در راستای اجرای آیین نامه ۹۶ بیمه مرکزی، 
جذب شده و در حال آموزش هستند. در خصوص تاثیر تورم بر تقاضای 
بیمه نامه های زندگی بیان کرد: قطعا تورم بر روند تقاضای بیمه های زندگی 
اثرگذار است؛ ولی اگر اطلاعا ت صحیح در مورد بیمه های زندگی ارائه شود 
و مردم بدانند با سرمایه گذاری اندک و خرید بیمه نامه زندگی از چه مزایایی 
برخوردار خواهند بود، تورم موجب کاهش تقاضای بیمه های زندگی 
نخواهد شد. وی افزود: خدمات و پوشش های بیمه های زندگی در صورت 
بروز حوادث برای بیمه شدگان، اهمیت بیمه نامه های زندگی را دوچندان 
می کند؛ خرید بیمه نامه های زندگی فقط با هدف سرمایه گذاری صورت 
نمی گیرد که تورم را عاملی برای کاهش جذابیت این نوع بیمه نامه ها 
ارزیابی کنیم. نایب رییس هیات مدیره بیمه آسیا در مورد راهکارهای 
افزایش جذابیت بیمه نامه های زندگی اظهار داشت: می توان با اقداماتی 
همچون گسترش شبکه فروش و ارائه بیمه نامه های مکمل به بیمه گذاران، 

مردم را ترغیب به خرید بیمه نامه های زندگی کرد.

بیمه مرکزی

اعلام برنامه های 
»آسیا« برای گسترش 
بیمه های زندگی

همکاران عزیز  خداوند بزرگ را شکرگزارم که با استعانت از عنایات کریمانه 
اش و به یمن و مدد عزم و همدلی و اراده و جدیت همه ارکان شرکت، اینک 
ورود بیمه ایران در عرصه توسعه و تعمیم بیمه های زندگی از طریق به 
کارگیری ظرفیت های سازمان فروش را تجربه می نمائیم. نیک می دانیم 
که برای شرکتی با وزن و سیطره اثرگذاری مانند شرکت سهامی بیمه 
ایران، نقطه آغازین این حرکت ارزشمند ، مستلزم انرژی و تلاشی وافر بوده 
است و البته با تکیه بر بازتاب نیت های شایسته و خردمندانه و عشق و 
باوری که نسبت به نتایج این گام بلند داشتیم، یقین  داریم که کار خوب را 
خداوند متعال حفظ و در مسیر بالندگی قرار خواهد داد و تحقیقاً همه شما 
همکاران عزیز بیمه ایران و شبکه محترم فروش و حتی داوطلبان حضور 
در سازمان فروش بیمه های زندگی به میزان تلاشی که در این مسیر 
داشته اید در برکات و حسنات این گام بلند که اشتغال زایی جوانان و تأمین 
آحاد مردم و تقویت پایه های اقتصادی خانواده ها، تنها بخشی از آن است 

سهیم بوده و خواهید بود.

بیمه ایران

مدار سازمان 
فروش بیمه های 
عمر

گفت وگو 

 از کمیته کاغذ و اقتصاد مطبوعات 
تا مشاوره حقوقی و بیمه خبرنگاران

که  داریم  خاطر  به 
بازدید  جریان  در  رهبری 
از نمایشگاه کتاب دستور 
وزرای  به  خطاب  ویژه ای 
دادند،  صنعت  و  ارشاد 
مبنی بر اینکه کاغذ باید 
هرچه سریع تر ارزان شود و 
این درحالی بود که فردای 
همان روز، ارز مرجع برای 
ارز  و  شد  حذف  کاغذ 
نیمایی جای آن را گرفت؛ 
حاصل  که  سیاست  این 

عملکرد دولت بود، چه ارتباطی با دلالی داشت؟
خیر؛ قبل از آن هم ارز 4۲۰۰ برای کاغذ داده بودند. از اول سال 
هم کاغذ با ارز مرجع وارد شده بود و مقدارش هم کم نبود. به 
بسیاری از این دوستان مطبوعاتی هم، کاغذ با همان قیمت داده 
شده بود و الان هم اختلاف حجم کاغذی که آمده و توزیع شده 
بسیار بالاست. در این وضعیت، اولا نباید اشتباه کنیم، چراکه 
حجم واردات کاغذ برای کل کشور حدود چهارصد هزار تن 
است و حدود 4۰ تا ۵۰ هزار تن آن کاغذ مورد نیاز مطبوعات 
را شامل می شود و ۳۵۰ هزار تن آن، مصرف غیررسانه ای دارد 
که از این میزان هم حدود ۶۰ تا ۷۰ هزار تن آن مربوط به 
حوزه صنعت نشر است و ۲۷۰ هزار تن آن هم، که مصارفی 
غیر از نشر و رسانه دارد. نکته دوم این است که بخش زیادی از 
رسانه ها به هر دلیلی، مصرف شان در ۶ ماهه اول سال گذشته 
که مشکلی نداشته است و حتی می توانیم بگویم تا دی ماه هم 
مشکل نداشته است و تعدیل نیروهای روزنامه همشهری هم، 
در واقع ارتباطی به بحث قیمت کاغذ نداشت و یک مشکل 
مرتبط با حجم نیروی انسانی  بود که مطابق با نیاز آن موسسه 
نبود. مسئله کاغذ، قریب به سه یا چهار ماه است که تبدیل به 
موضوع محوری در دستور کار قرار گرفته است و دقیقا همان 
زمانی که ارز در یک فشار بالایی قرار گرفت، دو اتفاق افتاد: 
یکی تصمیم در مورد تغیر گروه های تخصیصی ارز نیمایی به 
ارز 4۲۰۰ تومانی بود که وقفه ایجاد کرد و این فاصله باعث 
شد که واردات به مشکل بخورد چون هنوز تصمیم نگرفته 
بودند و این اختلال در روند واردات کاغذ روزنامه ها ایجاد کرد 
نکته دیگر هم مشکل راستی آزمایی مصرف و رساندن کاغذ به 
دست مصرف کننده واقعی است که ما از اول خرداد به سیاست 
اعلامی صرف رسانه به عنوان آمار تیراژ دیگر اکتفا نمی کنیم 

بلکه راستی آزمایی صورت می گیرد.

اقتصاد کلان
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اجلاس همکاری های هفته نامه اقتصادی ایران

اقتصادی ایران 
و روسیه در 

اصفهان 

پانزدهمین اجلاس کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی و تجاری جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون روسیه و دومین همایش چشم انداز همکاری های تجاری و فرهنگی 
ایران و ناحیه فدرال قفقاز شمالی فدراسیون روسیه،  با حضور دو وزیر، پنج معاون وزیر و ده ها کارشناس و مدیر میانی از وزارتخانه ها و مناطق مختلف دو کشور ایران و روسیه 
انجام. که در مراسم اختتامیه با امضای سند یادداشت تفاهم کمیسیون مشترک، به کار خود پایان داد. در اجلاس پانزدهم حضور شرکت های مختلف ایرانی و روسی که در 
زمینه های مختلف انرژی، واگن و لوکوموتیو، سرمایه گذاری، کشاورزی، ماشین آلات کشاورزی، پتروشیمی، توربین های حرارتی و تجدیدپذیر، فلزات رنگین، صنایع شیمیایی 
و سلولزی و غیره فعالیت می کنند، در قالب ۹ کارگروه و ۳ کمیته تخصصی و حضور نمایندگان آنها در جلسات مختلف پررنگ بود و سندهای همکاری متعددی در زمینه های 

مختلف، بین دو کشور به امضا رسیده که جمع بندی آن در قالب امضای سند یادداشت تفاهم کمیسیون مشترک به امضای وزرای نیروی ایران و انرژی روسیه  رسید.

 افتتاح ترمینال
 سلام با حضور 
رئیس جمهور 

ترمینال سلام در فرودگاه بین المللی 
امام خمینی )ره( با حضور رئیس 

جمهور به بهره برداری رسید
تجهیز  و  ساخت  طراحی، 
ترمینال سلام به دست توانمند 
مهندسان کشورمان انجام شده است.

این طرح به عنوان نخستین 
با  کشور  هوشمند  هوایی  پایانه 

ظرفیت اعزام و پذیرش سالیانه ۵ 
میلیون مسافر به بهره برداری خواهد 

رسید.
این پایانه مسافری در ۵۵ هزار 
مترمربع و در ۳ طبقه احداث شده 
است و در صورت بهره برداری از آن 
ظرفیت اعزام و پذیرش مسافر در 
فرودگاه امام خمینی)ره( به ۵ ملییون 

مسافر در سال افزایش می یابد.
اکنون ترمینال شماره یک 
فرودگاه امام )ره( بیش از ۵ میلیون 
مسافر ظرفیت دارد، اما سالیانه بیش 
از 8 میلیون مسافر از این ترمینال 
تردد می کند و با افتتاح ترمینال ۵ 
میلیون نفری سلام، ظرفیت این 
فرودگاه در ۳۵ کیلومتری تهران 

سالیانه به بیش از ۱۳ میلیون نفر 
افزایش می یابد.

این طرح از سال 88 با هدف 
احداث  ترمینال زیارتی آغاز شد و تا 
اواخر سال ۹۶ حدود ۳4 درصد 
پیشرفت داشت و از ابتدای سال ۹۷ 
این پیشرفت به ۹8 درصد افزایش 

پیدا کرده است .

بنیاد  رییس  کیا  سعیدی  محمد 
بازگشت  از  اسلامی  انقلاب  مستضعفان 
سرمایه بنیاد ظرف ۷ سال از طریق درآمدهای 
شهر فرودگاهی و با سود۳ درصد بیشتر از نرخ 

تسهیلات بانکی مصوب خبر داد. 
وی در آیین گشایش ترمینال گالری سلام 
گفت: در سال 8۹ این پروژه آغاز شد و بعد از 

مدتی به دلیل کمبود اعتبارات متوقف شد.
ایشن ادامه داد: در سال ۹4 بین بنیاد 
مستضعفان و وزارت راه مذاکره ای برای فعال 
شدن این پروژه انجام گرفت که مبتنی بر 
قانون موجود برای توسعه زیربناهای حمل و 
نقل کشور بود. سعیدی کیا ادامه داد: بنابراین 
ساخت ترمینال گالری سلام با روش احداث، 
اجاره، انتقال بی.ال.تی و با مشارکت وزارت راه 

و بنیاد مستضعفان آغاز شد.
سعیدی گفت: با این حال در سال۹۵ 
وزارت راه تصمیم به تغییر مشخصات این 
پروژه و تغییر ظرفیت این ترمینال از 4 به ۵ 
میلیون مسافر داشت که اعمال این تغییرات 
باعث توقف یکساله این پروژه شد. رییس بنیاد 
مستضعفان نتیجه گیری کرد: شروع مجدد 
ساخت این ترمینال با مشخصات جدید از 
سال ۹۶ اغاز شد و بنابر این می توانیم بگوییم 
که با وجود تحریم ها و فشار اقتصادی این 
پروژه دو ساله اماده بهره برداری قرار گرفت و 
تغییر زمانبدی و مشخصات پروژه و همزمانی 
این موضوع با شروع مجدد تحریم ها باعث 
نشد که شاهد افتتاح دیرهنگام این پروژه 

باشیم.

وی خبر داد که این پروژه با سهم ۵۰۰ 
میلیارد تومانی بنیاد تکمیل شد و در ساخت ان 
از توان مهندسین داخلی استفاده شده است. به 
گفته ی سعیدی کیا یک قراداد 8۰ میلیاردی 

نیز با پیمانکار برای محوطه سازی اطراف 
ترمینال منعقد شده است.

وی در خصوص بازکشت سرمایه بنیاد 
گفت: بازگشت سرمایه به این طریق است که 

درآمد شرکت شهر فرودگاهی در حساب 
خاصی واریز و طی هفت سال با سود ۳ درصد 
بیشتر از تسهیلات بانکی مصوب به بنیاد 

پرداخت می شود.

 بازگشت سرمایه بنیاد مستضعفان در 7 سال 
از محل درآمد شهر فرودگاهی امام خمینی )ره(

آغاز پروازهای خارجی 
ترمینال سلام از اول تیرماه

وزیر راه و شهرسازی از آغاز پروازهای خارجی از ترمینال 
گالری سلام از ابتدای تیر ماه امسال خبر داد.

محمد اسلامی در آیین افتتاح ترمینال گالری سلام - که 
با حضور رئیس جمهوری انجام شد - گفت: برای تولید و 
پیشرفت کشور در شرایط تحریم نیاز به اراده منسجم و 
استفاده حداکثری از همه ظرفیت ها داریم تا چرخ کشور را 

بچرخانیم.
وی ادامه داد: هدفگذاری ما در بخش حمل و نقل 
جابجایی 1٠٠ میلیون مسافر در فرودگاه های کشور و بازپس 
گرفتن سهم خود از حمل و نقل هوایی در منطقه است. در همین 
راستا در کنار توسعه زیر ساخت ها و فضای ترمینالی، به توسعه 
ناوگان نیازمندیم تا بتوانیم با ارتقای کمی و کیفی پروازهای 
ترانزیتی و عبوری به هدفگذاری جابجایی 1٠٠ میلیون مسافر 

در فرودگاه های کشور برسیم.
اسلامی بیان کرد: در ساخت ترمینال سلام از تجهیزات 
و توان داخلی استفاده کردیم و همزمان با افتتاح این پروژه، 
امروز در ارتقای سطح توان داخلی برای رسیدن به هدف مدنظر 

گام مهمی را برداشتیم.
ترمینال ایرانشهر در مرحله مناقصه

اسلامی خاطرنشان کرد: با اتکا به توان داخلی و برای 
ساخت ترمینال اصلی و بزرگ تر این فرودگاه یعنی ترمینال 
ایرانشهر آماده می شویم که اکنون در مرحله مناقصه قرار دارد.

وی درباره ساز و کار فعالیت ترمینال ایرانشهر اظهار کرد: 
در سال های آینده ظرفیت اعزام و پذیرش مسافر در این 
ترمینال به 2٥ میلیون نفر می رسد و این ترمینال با همین روش 
احداث، اجاره، انتقال )بی.ال.تی( و با مشارکت بخش خصوصی 

ساخته خواهد شد.
وزیر راه و شهرسازی با اعلام این خبر که از اول تیرماه 
پروازها از ترمینال سلام فرودگاه امام آغاز می شود، گفت: 
خدمات رسانی در این فرودگاه با آمادگی کامل همه ارگان ها از 

ابتدای تابستان انجام می شود.
ترمینال گالری سلام شهر فرودگاهی امام خمینی )ره( 

با حضور »حسن روحانی« رییس جمهوری افتتاح شد.
افتتاح این ترمینال بخش مهمی از برنامه توسعه شهر 
فرودگاهی محسوب می شود که ظرفیت اعزام و پذیرش این 

فرودگاه را تا ۸٠ درصد افزایش می دهد.
برنامه اصلی وزارت راه و شهرسازی اعزام و پذیرش 
سالیانه ٥٠ میلیون مسافر از طریق فرودگاه امام است که افتتاح 
ترمینال گالری سلام سرآغازی برای تحقق این هدف خواهد 
بود.سالانه ٥ میلیون مسافر از ترمینال گالری سلام اعزام و 
پذیرش خواهد شد که ظرفیت۸٠ درصدی را به فرودگاه امام 

اضافه خواهد کرد.

قسمت  دوم



منصور یزدی زاده مدیرعامل ذوب  آهن اصفهان مدیرعامل ذوب  آهن 
اصفهان گفت: برنامه امسال ذوب آهن اصفهان دستیابی به تولید بیش 
از ۳ میلیون تن است و تا کنون طبق برنامه پیش رفته ایم. وی دربرنامه 
زنده رود شبکه اصفهان گفت: این شرکت در سال گذشته رکورد جدیدی 
در تولید با دو کوره بلند ثبت کرد و از ابتدای امسال تا کنون نسبت به 
مدت مشابه سال قبل، رشد قابل توجهی در تولید داشتیم . وی افزود 
: برنامه امسال ذوب آهن اصفهان دستیابی به تولید بیش از ۳  میلیون 
تن است و تا کنون طبق برنامه پیش رفته ایم .وی با اشاره به کاهش 
مصرف آب در این شرکت گفت: در مصرف آب خام با اقدامات گسترده 
، صرفه جویی کردیم و علاوه بر آن بازچرخانی آب نیز صورت گرفت و از 
پساب شهرهای اطراف نیز استفاده می کنیم که حاصل آن کاهش شدید 
برداشت آب از زاینده رود است و سال گذشته تنها 4۰ درصد دیماند 
خود از این رودخانه را استفاده کردیم .با این اقدامات ،  ظرف 4 سال آینده 

کمترین برداشت آب از زاینده رود را خواهیم  داشت .

منصور یزدی زاده 

صادرات یک میلیون و 
50 هزار تن محصولات 
ذوب آهن 

بیژن زنگنه، وزیر نفت، گسترش روابط همکاری در توسعه بخش نفت و 
گاز را یکی از محورهای نشست با وزیر انرژی روسیه عنوان کرد و افزود: 
درباره موضوع صادرات گاز هم مذاکرات خوبی انجام شد، بعضی از 
شرکت های روسیه برای مشارکت در این زمینه اعلام آمادگی کردند. 
زنگنه، از بازارهای جهانی نفت خام به عنوان دیگر محور این نشست 
یاد کرد و توضیح داد: به صراحت اعلام کردم، بازار نفت تحت تاثیر اراده 
سیاسی است و رسانه های تحت نفوذ آمریکایی ها و صهیونیست ها در 
بازار اخلال ایجاد می کنند.وزیر نفت ادامه داد: بازار نفت وضع بی ثبات، 
شکننده  و ناپایداری دارد و باید مراقب شرایط بازار باشیم؛ برخی 
همسایگان ما در منطقه نیز در بازار اخلال ایجاد می کنند که این شرایط 
در کوتاه مدت و بلندمدت به نفع هیچکس نیست.زنگنه با اشاره به اینکه 
ایران و بخش هایی از صنعت نفت روسیه با تحریم روبه روست، تاکید 
کرد: این وضع بازار به نفع هیچکس نیست و باید از آن مراقبت کرد، در 

نشست آینده اوپک این مطالب را عنوان خواهم کرد.

بیژن زنگنه

 وضع شکننده 
بازار نفت

انجمن جهانی فولاد در جدیدترین گزارش خود شرکت ها و کشورهای برتر 
فولادساز جهان در سال ۲۰۱8 میلادی را معرفی کرد که براساس آن ایران از 
رتبه سیزدهم در سال ۲۰۱۷ به رتبه یازدهم در سال ۲۰۱8 ارتقا یافت. بر این 
اساس تولید فولاد )خام( ایران در سال ۲۰۱8 میلادی ۲4میلیون و ۵۰۰ هزار 
تن به ثبت رسید.  انجمن جهانی فولاد اعلام کرد: برپایه این بررسی، جایگاه 
»کشورها و شرکت های« تولید کننده فولاد منتشر شده که طبق این گزارش، 
در سال ۲۰۱8 میلادی تولید فولاد ایران و سازمان توسعه و نوسازی معادن و 
صنایع معدنی ایران ایمیدرو دو پله ارتقا یافت. نکته قابل توجه اینکه کشورمان 
از نظر میزان تولید، هم ردیف ایتالیا در رتبه دهم قرار دارد، اما تداوم تولید در 
این محدوده، آن کشور را در جایگاه دهم نگه داشته است و ایران در رتبه بندی 
ماهانه ۲۰۱8 توانسته بود در برخی ماه ها، رتبه دهم را از آن خود سازد. همچنین 
سازمان ایمیدرو با تولید ۱۶ میلیون و ۷۹۰ هزار تن فولاد در جایگاه نوزدهمین 
فولادساز برتر جهان ایستاد درحالی که پیش از این در سال ۲۰۱۷ با تولید ۱۵ 

میلیون و ۶۰۰ هزار تن در رتبه ۲۱ جهان قرار داشت.

انجمن جهانی فولاد

 جایگاه ایران 
در بین فولادسازان 
ارتقا یافت 

سید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در بازدید از نمایشگاه عکس 
»خانه ای که سیل برد، مهری که سیل آورد« با بیان این مطلب افزود: متاسفانه 
در ابتدای امسال بیش از صدشهر، چندین استان و چهار هزار روستا درگیر سیل 
با حواشی گسترده آن شد؛ نمایشگاهی که امروز دیدیم این اتفاقات را همراه با 
خسارات وارد شده و بخش های ایجابی و مثبت آن روایت کرده است. وی ادامه 
داد: هشتاد عکسی که از پنجاه عکاس در این نمایشگاه به تصویر کشیده شده 
نشان می دهد که عکاسان خبری و مطبوعاتی ما چگونه می توانند در بحران ها 
و حوادث اجتماعی در کنار بقیه بخش های امداد اجتماعی قرار بگیرند. وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی تاکید کرد: کشور ما به دلیل اینکه در معرض بحران های 
طبیعی مختلف قرار دارد طبیعتا امداد اجتماعی برایش مساله مهمی است، این 
امداد اجتماعی به نحوی وظیفه عام جامعه است، اما در این میان برخی گروه ها 
نیز وظیفه خاصی را می توانند به عهده داشته باشند، این گروه ها می توانند با وقوع 
چنین حوادثی با توجه به وظایف خاص خود نقش کمک کننده داشته باشند و در 

زمان بحران و بعد از آن در کنار مردم بحران زده قرار بگیرند. 

سید عباس صالحی

 هنر نیاز 
زندگی مردم

فراخوان رئیس قوه قضائیه در خصوص مشارکت جویی از مردم و نخبگان 
در روند تحولات دستگاه قضائی منتشر شد. در بخشی از این فراخوان آمده 
است امروزه با گسترش دسترسی های ارتباطاتی، فارغ از چارچوب های سنتیِ 
خشک و دیوان سالارانه، فضای مجازی و رسانه هایاجتماعی به فرصتی بزرگ 
برای کم کردن فاصله های زمانی و مکانی در ارتباطات و به اشتراک گذاری 
نظرات تبدیل شده است از این فرصت باید برای دریافت نظرات مردم و 
نخبگان از »ایده تا بازخورد« به بهترین نحو استفاده کرد. آسیب های فضای 
مجازی -که در جای خود باید به طور جدی دنبال و رفع شود- نباید ما 
مسئولان را دچار خطای محاسباتی کند و موجب شود که خود را از فرصت 
کم نظیر ارتباط با مردم در این بستر محروم نمائیم.به تعبیر رهبر معظم انقلاب 
اسلامی باید از فرصت با ارزش فضای مجازی استفاده کرد و با اطلاع از نظرات 
و سؤال های افکار عمومی، یک حضور مؤثر و جریان ساز را به نفع مردم رقم 
زد.نیل به »قوه قضائیه تراز انقلاب اسلامی« در گام دوم، بدون مشارکت و 

نقش آفرینی مردم، نخبگان و دلسوزان انقلاب ممکن نیست. 

سید ابراهیم رئیسی

حمایت رئیس قوه 
قضائیه از فضای 
مجازی

نیره پیروزبخت رئیس سازمان ملی اســتاندارد ایران با اشــاره به لزوم هم 
افزایی میان دســتگاه های مختلف و جلوگیری از موازی کاری گفت که باید 
یک استراتژی واحد بین دستگاه های مختلفی که در حوزه ایمنی غذا فعال 
هستند، در نظر گرفته شود. وی در همایش ایمنی مواد غذایی با اشاره به 
تحوات جمعیتی و مهاجرت هایی که در جهان رخ داده، گفت: این تغییرات 
باعث شده نگرانی هایی درباره آلودگی محیط زیست و ناکافی بودن غذا ایجاد 
شود و صاحبان فکر و اندیشه را به برنامه ریزی برای کنترل این موضوع سوق 
داده است.وی با اشاره به تنوع مواد غذایی در ایران، اظهار کرد: این تنوع نشان 
می دهد ایران نقش مهمی در توزیع، عرضه و نظارت بر مواد غذایی سالم در 
بازارهای بین المللی دارد که این تأثیر باید از حالت بالقوه به بالفعل تبدیل شود.
رئیس سازمان ملی اســتاندارد یکی از مهم ترین اقدامات این سازمان در سال 
های گذشــته را رهبری این سازمان در کمیته خاور نزدیک اســتانداردهای 
بین المللی غذایی (کودکس) عنوان کرد و گفت: ایران در چهار سال گذشته 

در این سمت بوده که نشان دهنده تأثیر گذاری ما در حوزه استاندارد است. 

نیره پیروزبخت 

باید از موازی کاری 
جلوگیری کنیم

داوود سعادتی نژاد رئیس اتحادیه فروشندگان لاستیک و روغن گفت که 
جزئیات تصمیم اخیر دولت در زمینه آزادسازی واردات لاستیک، شفاف 
نیست. وی با بیان اینکه در چند ماه اخیر میزان واردات لاستیک به شدت 
کاهش یافته است، اظهار کرد: تولید داخلی در زمینه تأمین نیاز بازار در 
سایزهای ۱۶ و ۱۷ مورد استفاده در خودروهای سواری همچون پراید و پژو، 
کاملاً جوابگو است و نیازی به واردات این نوع از تایر احساس نمی شود. رئیس 
اتحادیه فروشندگان لاستیک، روغن، فیلتر، پنچرگیران و فیلترسازان تهران 
تاکید کرد: اگر در تأمین مواد اولیه کارخانجات تولیدی لاستیک کمبود یا 
مشکلی وجود نداشته باشد، کارخانجات داخلی در رابطه با تولید سایزهای 
۱۶ و ۱۷ هیچ مشکلی نخواهند داشت.وی در رابطه با تصمیم اخیر مبنی بر 
آزادسازی واردات لاستیک، بیان کرد: اعلام تصمیم اخیر دولت در آزادسازی 
واردات لاستیک بار روانی مثبتی داشته اما در زمینه چگونگی واردات و تأمین 
ارز این محصولات اطلاع رسانی شفافی صورت نگرفته و تا زمانی که این موارد 

به صورت شفاف و عملی اعلام نشود، اتفاق خاصی رخ نخواهد داد.

داوود سعادتی نژاد

شرایط آزادسازی 
واردات لاستیک 
شفاف نیست

مازیار بیگلو دبیر انجمن سازندگان قطعات با اشاره به اینکه همچنان کمبود 
اظهار کرد:  دارد،  تولیدی وجود  انواع خودروهای  در  الکترونیک  قطعات 
خودروهایی که در انبار خودروسازان وجود دارند عموما مشکل کمبود قطعات 
الکترونیکی دارند و قطعه سازان هم از منابع مالی برای تولید قطعات مورد نیاز 
برخوردار نیستند.وی با اعلام اینکه قطعه ساز برای تولید قطعه نیازمند منابع 
مالی است، افزود: قطعه ساز برای تولید پول می خواهد؛ قرار بود بانک مرکزی 
۱۱ هزار میلیارد تومان تسهیلات در اختیار قطعه سازان قرار دهد ولی فقط 
4 هزار میلیارد تومان از این منابع پرداخت شده و قطعه سازان معطل دریافت 
۷ هزار میلیارد تومان مابقی هستند؛ البته مکاتبات ما هم نشان می دهد بانک 
مرکزی اراده ای برای پرداخت این مبالغ هم ندارد. دبیر انجمن سازندگان قطعات 
و مجموعه های خودرو تصریح کرد: آن دسته از خودروهایی که طی هفته های 
اخیر تکمیل و راهی بازار شده، با کمک قطعه سازان و با سفارش گذاری مواد اولیه 
از محل دریافت منابع 4 هزار میلیارد تومانی بوده است، بنابراین منابع جدیدی 

برای ادامه تولید قطعات موردنیاز خودروسازان در اختیار نداریم.

مازیار بیگلو

قطعه سازان: پول 
نداریم تولید کنیم

محمدرضا حیدری، رئیس شورای شهر مشهدمقدس از تقاضای ۳۹۰۰ 
میلیاردتومانی مدیریت شهری مشهد برای فروش و عرضه اوراق مشارکت 
در دیدار با رئیس مجلس شورای اسلامی خبرداد و افزود: تحقق این اوراق 
میتواند تاثیر بسزایی در پیشرفت طرح نوسازی بافت پیرامونی حرم مطهر، 
قطارشهری و خرید اتوبوس داشته باشد.حیدری در پایان دیدار به گفتگو با 
خبرنگار ما پرداخت و با بیان اینکه در این جلسه محمدرضا کلایی، شهردار 
مشهد، حمید بنایی، رئیس مجمع نمایندگان استان خراسان رضوی، 
حجت الاسلام بحرینی، نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس شورای 
اسلامی، حسین مقصودی، نماینده مردم سبزوار، جوین، جغتای، خوشاب 
و داورزن، جلیل رحیمی، نماینده مردم تربت جام، تایباد، باخرز و صالح آباد، 
رضا خواجه نائینی، معاون مالی و پشتیبانی شهرداری مشهد و مصطفی 
نعمتی، شهردار منطقه ثامن نیز حضور داشتند، اظهارکرد: مسائل مربوط 
به شهر مشهد و ضرورت تحقق حاکم شدن نگاهی ملی به این شهر از جمله 

مباحث مطرح شده در این دیدار بود.

محمدرضا حیدری

تقاضای ۳۹00 میلیارد تومان 
اوراق مشارکت برای پیشبرد 
پروژه های شهری مشهد

محمدحسین مقیسه بیان کرد: آینده مردم ایران و فرزندان ایران زمین در گرو 
حمایت امروز ما از فعالان تولید و صنعت است. وی با بیان اینکه امسال موضوع 
افزایش سرمایه صندوق را به صورت جدی در دستور کار قرار داده ایم، تصریح کرد: 
در شرایط کنونی مدیریت منابع و اولویت بندی را به عنوان یکی از راهبردهای خود 
قرار داده ایم و به دنبال آن هستیم تا با حمایت از واحدهای نیمه تمام در مراحل 
پایانی، سرمایه در گردش واحدهای فعال و نیمه فعال با هدف افزایش تولید، 
اشتغال و صادرات؛ حمایت جدی کنیم. مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاری 
صنایع کوچک با تاکید بر پرهیز از صدور ضمانت نامه برای واحدهای ایجادی جدید، 
گفت: اولویت ما فعال نگاه داشتن و توانمندسازی و افزایش ظرفیت برای واحدهای 
فعال است و در این راستا سیاست خود را بر پشتیبانی و تسریع در خدمت رسانی 
از کالاهای دارای بازار قرار داده ایم. با حمایت های وزارت صنعت، معدن و تجارت 
)صمت( و پیگیری های خوبی که صورت گرفت، مقرر شد که از این به بعد 
ضمانت نامه های صادره از این صندوق که تا گذشته ۷۰ درصد تسهیلات دریافتی 

توسط واحد تولیدی صنایع کوچک را مورد حمایت قرار می داد.

محمدحسین مقیسه

ضمانت نامه برای 
واحدهای صنعتی 
جدید صادر نمی شود

محمد جواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری با بیان اینکه در این موارد مشکل ما بودجه نیســت، گفت: مشــکل ما هماهنگی بین دســتگاهی اســت و همین باعث 
شــده اســت کــه روند کار در برخــی بخش هــا کنــد پیشُ  برود. نگهبان ســامی در سوال خود به عــدم برخــورداری مناطــق اهل سنت از توســعه ارتباطات اشاره کرد. 
جهرمــی که همیــن چنــد روز قبلً  مهمان کردســتان بود، گفت: شخصا به کردســتان رفتــم و بــرای مردم توضیح دادم که چــرا این اتفاق افتاده اســت. در کردســتان 

زیرساخت های ارتباطــی یعنی فیبر نــوری مدت ها توســعه پیدا نکرده بود و سال گذشته ما آماده سازی زیرســاخت ها را برای توسعه فیبر نوری در این استان انجام  باید 
بــه مردم مناطقً  دادیم. ما قطعا اهل سنت توجه ویژه ای کنیم و بحث توســعه و اتصال آنها بــه ارتباطات و اینترنت را فراهم کنیم.جهرمی افزود: در مــورد اتصال 
ارتباطات روســتایی می گویند آمارها بــا واقعیت متفاوت است این در حالی است که اگر لیست روســتاهایی را که اعام کردیم مورد بررســی قرار دهید متوجه می 

شوید که آمار طبق واقعیت داده شــده است چرا که این موضوع قابل کتمان نیست و اینکه این روســتاها از این امکانات برخوردار هســتند یا نه به راحتی قابل 
ارزیابی اســت.وزیر ارتباطات با اعام این که چهــار هــزار و ۹۰۰ کیلومتر توســعه فیبر نوری به اســتان ها اباغ شــده  است.

هفته نامه اقتصادی ایران
اقتصاد کلان
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قسمت  یازدهمگفت وگو

شمخانی خروج 
امریکا از برجام و 
بی عملی اروپا 
مانع حل چالش ها

حضور نمایندگان عالی کشورهایی از 
پنج قاره جهان فراهم کننده فرصتی 
بود که دبیر شورای عالی امنیت ملی 
تبیین  به  آن  در  حضور  با  ایران 
اسلامی  جمهوری  دیدگاه های 
بپردازد. اجلاس دو روزه ای که از روز 
گذشته در شهر »اوفای« روسیه شروع 
شد و علی شمخانی به نمایندگی از 

ایران در آن حضور یافت. گفت وگو و 
رایزنی  با هدف ارائه و بررسی ابتکارات 
مشترک سیاسی، نظامی و امنیتی 
برای مواجهه با تهدیدات امنیتی در 
دستور کار حاضران این نشست بود.
مشخص شدن وجوه پیدا و پنهان 
تهدیدات امنیت ملی کشورها در ابعاد 
مختلف نظامی- اطلاعاتی و سیاسی و 

چراغ  مثابه  به  می تواند  اقتصادی 
راهنمایی برای مواجهه  کشورها با 
بحران ها و تهدیدات امنیتی و نحوه 
تخصیص صحیح زمان و منابع به 
سیاستگذاران امنیت ملی باشد. در 
چنین شرایطی سخنان دبیر شورای 
عالی امنیت ملی در نشست امنیتی 
روسیه ناظر به جدی ترین تهدیدات 

جاری عرصه بین الملل بود. جایی که 
او مهم ترین تهدید کنونی جهان را 
مواجهه با پدیده ای جهانی به اسم 
»ترامپیسم« عنوان کرد که بر پایه آن 
درباره  امریکا  جمهوری  رئیس 
مهم ترین موضوعات سیاست خارجی 
شخصی  و  سلیقه ای  کشورش 

تصمیم گیری می کند.

 فعالیت اقتصاد                      ی و سرمایه گذاری 
یا بنگاهد                      اری ؟

بعنوان  د            ولت  چه  اگر 
پاید            ارترین نهاد            جامعه د            ر یک 
ساختار سه جانبه )د            ولت، کارگر 
و کارفرما( اد            اره کلان سازمان 
تامین اجتماعی را برعهد            ه د            ارد             
ولیکن ماهیتاً سازمان مزبور یک 
نهاد             عمومی غیر د            ولتی و د            ر عین 
حال بلحاظ تعلق آن به نسلهای 

بیمه شد            ه، مستمری بگیر و 
کارفرمایی فعلی و آتی یکی از 

عمومی ترین ساختارهای اقتصاد            ی جامعه است و د            ر غالب 
کشورهای د            نیا تلاش می کنند             “رانت”را به حد            اقل ممکن برسانند             
و اگر رانتی باقی می ماند             آنرا به سازمانهایی نظیر سازمان تامین 
اجتماعی می د            هند            چرا که نفع آن به میلیونها نفر از آحاد             جامعه 
می رسد            . فلذا بایستی تلاش شود             تا تفاوت و تمایز لازم بین سازمان 
تامین اجتماعی و سرمایه های آن با سایرد            ستگاه های د            ولتی مثلًا 
صند            وقهای بیمه گر اجتماعی د            وجانبه)د            ولت – کارمند            ( وشبه 
د            ولتی )د            ستگاه های وابسته به نهاد            ها، بنیاد            ها و...( اعمال و رعایت 
شود            . بعبارتی تمایز بین بیت المـال)د            ولتی و شبه د            ولتی( و حق 
الناس )عمومی غیر د            ولتی و مشاع بین النسلی( مد             نظر قرار گیرد            .
طی سالهای گذشته بنابر مصالح و یا به سبب برخی احکام 
مد            یریتی و قانونی، سازمان تامین اجتماعی و شستاسرمایـه های 
خـود             را وارد             بازار سرمایـه نمـود            ه اند             ولیکــن بعضاً از سوی 
مراجع تصمیم سازی، تصمیم گیری، اجرایی و نظارتی کشور، 
لوازم و مقتضیات و ملاحظات این امر مد             نظر قرار نمی گیرد             و 
انتظارات و توقعاتی د            امن زد            ه می شود             که بلحاظ عد            م وجود             سهام 
غالب و مد            یریتی د            ر اختیار سازمـان و شستا امکان برآورد            ه شد            ن 
آن وجود             ند            ارد            . بعبارتی اگر می گوئیم بنگاه د            اری نه و سهام د            اری 
آری، بایستی لوازم و مناسبات آنرا هم بپذیریم و با شرکتهای 
سهامی عام متعلق به سازمان د            ر بازار سرمایه مانند             شرکتهای 

صد            د            رصد            ی و سهامی خاص و اد            ارات کل برخورد             نشود            .
د            ر گذشته، د            ولت بابت رد             د            یون خود             به سازمان تامین 
اجتماعی ترکیبی از سهام را واگذار نمود            ه است که برخی از آنها 
“طرح” است و عملًا سازمان را د            رگیر بنگاه د            اری نمود            ه است و 
نکته مهمتر اینکه د            ر برخی از این واگذاریها د            ولت برخی قیود             و 
شروط را برای اد            اره این سهام و شرکتها و طرحها برای سازمان 
گذاشته است که امکان اعمال مد            یریت را از سازمان سلب نمود            ه 
و بعضاً بصورت نانوشته مد            یریت این شرکتها کماکان د            ر ید             د            ولت 

و بد            نه آن )وزارتخانه ها و د            ستگاه ها( قرار گرفته است.

 وزیر صنعت، معدن و تجارت در جلسه 
با اعضای کمیسیون صنایع و معادن مجلس :

نهضت ساخت داخل را با کمک 
مجلس با تمام قوا پیش می بریم

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: هیچ ملاحظه و 
محدودیتی برای تحقیق و تفحص از خودروسازان در صورت لزوم 

ندارم.
 به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت صمت، 
رضا رحمانی در جلسه با اعضای کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
شورای اسلامی بیان کرد: خودروسازان برنامه هایی مفصلی در 
حوزه خودرو در بخش های تولید، تأمین نقدینگی و مواد اولیه دارند 

که این برنامه ها در دستور کار آنها قرار دارد.
او با بیان اینکه پس از عید شرایط جدیدی برای خودروسازها 
به وجود آمد، تصریح کرد: خودروسازان در تامین قطعات وارداتی 
مورد نیاز خودروهای خود دچار مشکل شدند که برای تامین این 
قطعات راهکارهایی داریم و البته برای تامین نقدینگی های مورد 

نیاز نیز مشکلاتی داریم.
وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص تحقیق و تفحص 
ازخودروسازها نیز بیان کرد: اطلاعاتی از قبیل لیست اعضای هیات 
مدیره شرکت ها و میزان دریافتی های آن ها در طول سالهای قبل 
ارایه می شود و در حوزه تحقیق و تفحص هیچ ملاحظه و 
محدودیتی نداریم و البته بنده با واگذاری خودروسازان موافق 

هستم.
رحمانی با اشاره به برنامه های انجام شده برای کنترل بازار 
در این شرایط،گفت: ۸٠ درصد از تولید خودروسازها برای تحویل 
به مشتریان بر اساس قیمت زمانی که ثبت نام کرده اند، اختصاص 

یافته است.
او با اشاره به برنامه های این وزارتخانه در سال رونق تولید، 
افزود: نهضت ساخت داخل را با کمک دولت و مجلس شورای 
اسلامی با تمام قوا به پیش می بریم و هر کجای کشور کالا یا قطعه 
ای امکان ساخت داخل داشت، اطلاع دهید تا جلوی واردات آن 

برای حمایت از تولید داخلی گرفته شود.
وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه برنامه خوبی جهت 
خودکفایی و تعمیق ساخت داخل آغازشده است، گفت: 
خودروسازان نمایشگاه دائمی قطعات مورد نیاز خود را برپا کرده 
اند، تا شرکت هایی که امکان ساخت این قطعات را دارند، پای کار 

بیایند.
رحمانی با بیان اینکه اگر قطعه ای که برای صنایع نیاز است 
در داخل هر چند گران تر امکان ساخت دارد، صنایع باید برای خرید 
آن قرارداد ببندند تا تولید داخلی جان بگیرد افزود: توجه به 
ساخت داخل یکی از فرصت ها برای رونق تولید است و ایران 
خودرو 244 میلیون دلار و سایپا 17۸ میلیون دلار برنامه داخلی 

سازی قطعات در سال ۹۸ دارند.
او با اشاره به اینکه خودروسازان از هر راهی که می توانند باید 
به تعهدات خود عمل کنند ولو در برخی موارد ضرر هم بکنند 
تصریح کرد: اما در برخی انواع خودرو امکان تولید وجود ندارد که 
در این شرایط باید با راهکارهایی همچون جایگزینی یا برگرداندن 

مبلغ پرداختی با مشتریان به توافق برسند.

مشکل ما بودجه 
نیست مشکل ما 

هماهنگی بین 
دستگاهی است 

بهروز کمالوندی سخنگوی سازمان انرژی 
اتمی گفت: تولید اورانیوم تا ۱۰ روز آینده ) تا 
ششم تیرماه( از مرز ۳۰۰ کیلوگرم عبور 

خواهد کرد. 
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
بازدید  جریان  در  اتمی،  انرژی  سازمان 
نمایندگان رسانه ها از مجتمع آب سنگین 
اراک گفت: از امروز شمارش معکوس برای 
عبور از ذخیره ۳۰۰ کیلو اورانیوم غنی شده 
آغاز میشود و تا ۱۰ روز دیگر یعنی ۲۷ ژوئن 

)۶ تیرماه( از این سقف عبور میکنیم.
برای  داخلی  رسانه های  نمایندگان 
اطلاع از اقدامات انجام شده در گام اول کاهش 
تعهدات برجامی ایران، به مجتمع نیروگاهی 

آب سنگین اراک رفته اند.
دیگر آب سنگین را به عنوان یک 

ماده اولیه صادر نمیکنیم
سخنگوی سازمان انرژی اتمی در ادامه 
صحبت های خود در جمع خبرنگاران در 
مجتمع آب سنگین اراک ادامه داد: ما تصمیم 
بر آن داریم که دیگر آب سنگین را به عنوان 
یک ماده اولیه صادر نکنیم. ممکن است در 
سنوات آینده میزان استفاده از آب سنگین در 
داخل به حدی افزایش یابد که نیاز به صادرات 
نباشد. وی در این ارتباط توضیح داد: این قضیه 
به مانند صدور گاز است که ما گاز را به عنوان 
ماده اولیه صادر نمیکنیم بلکه آن را در مواد 
پتروشیمی استفاده میکنیم و در آن قالب 
صادر میکنیم. کمالوندی با بیان اینکه حرکت 
در این راستا از نظر اقتصادی ارزش بالایی دارد، 
ادامه داد: البته ما در این راستا نمیخواهیم 
تعهداتی که در گذشته به بازارهایمان داده ایم 
را کنار بگذاریم و در کنار حفظ تعهد، به حفظ 

بازار خود نیز توجه داریم.
اروپاییها هنوز فرصت تصمیم 

گیری دارند
سخنگوی سازمان انرژی اتمی با تاکید 
بر اینکه آب سنگین دارای مواد استفاده 
از جمله  متعددی در رشته های مختلفی 
پزشکی است و به درمان و تشخیص بسیاری 
از بیماریها در نوزادان کمک میکند، در بخش 
دیگری از صحبت های خود در مورد اجرای 
مرحله دوم کاهش تعهدات برجامی ایران 
تصریح کرد: ما در ارتباط با این موضوع منتظر 
تصمیم مقامات مسئول کشور هستیم. هنوز 
برای اروپاییها فرصت برای تصمیم گیری 
وجود دارد. ما دیگر صبر نداریم. حدود یک 
سال صبر کردیم دو ماه نیز به آنها فرصت 

دادیم اکنون مدت محدودی از این زمان باقی 
مانده و آنها میتوانند از این فرصت استفاده 
کنند. وی با بیان اینکه اگر از این فرصت 
استفاده نشود، ما میتوانیم دو تحلیل ارائه 
کنیم، خاطرنشان کرد: تحلیل اول این است 
که آنها نمیخواهند که به تعهداتشان عمل 
کنند و تحلیل دوم این است که نمیتوانند این 
کار را انجام دهند. توانایی فنی و داخلی لازم 
را ندارند یا اینکه نمیتوانند در مقابل رقیب 

خود قرار بگیرند.
کمالوندی با تاکید بر اینکه مقامات 
وزارت خارجه همچنان با مقامات اروپایی در 
مذاکره هستند و تماس دائمی بین آنها وجود 
دارد، ادامه داد: همانطور که در جریان هستید، 
خانم اشمید در روز شنبه با آقای عراقچی 

دیدار داشت و گفت وگوهایی در این دیدار 
انجام شد.

دیگر صبر نخواهیم کرد
وی تاکید کرد: آنچه که مهم است این 
است که جمهوری اسلامی ایران بیش از این 
برای به نتیجه رسیدن اقدامات آنها صبر 
نخواهد کرد و آنها باید از فرصت باقی مانده 

برای اجرای تعهداتشان استفاده کنند.
سخنگوی سازمان انرژی اتمی در ادامه 
نشست خبری خود اظهار کرد: نکته دیگر به 
خصوص برای اروپاییها این است که اگر 
اقدامی که در مرحله اول زمان بر بود انجام شد 
برای اقدامات بعدی به خصوص غنی سازی 
بیش از ۳.۶۷ درصد زمان زیادی را نخواهد 
گرفت و از متخصصان خودمان هم سوال 
کردم یک یا دو روز بیشتر فرصت وجود ندارد.
اقدامات ایران در راستای پاراگراف 

26 و 36 برجام انجام شده است
وی افزود: ذخایر ایران با روند و شتاب 
بیشتری ادامه پیدا میکند و اگر مهم است که 
برجام را حفظ کنند باید در این زمینه تلاش 
کنند. در واقع اقدامات جمهوری اسلامی ایران 
در راستای پاراگراف ۲۶ و ۳۶ برجام انجام شده 
که بخش های اولیه برجام مربوط به تعهدات 
ایران و از آن به بعد تعهدات سایر کشورها 
است. بنابراین وقتی به پاراگراف ۲۶ و ۳۶ 
برجام میرسیم حقوقی هم برای کشورها قائل 
شده اند و اگر ایران احساس کند که تحریم ها 
برداشته نشده میتواند بخشی از تعهدات خود 
را به حالت تعلیق درآورد و این همان کاری 
است که ما انجام دادیم اما به موجب اینکه 
تعهدات خود را انجام دهند به حالت اولیه 

برمیگردد.

کمالوندی: تولید اورانیوم 4 برابر شده است 

از سقف ۳۰۰ کیلو اورانیوم غنی شده عبور می کنیم 

حسن امیری  نایب رئیس هیات مدیره سازمان بورس گفت: این 
سازمان آماده واگذاری سهام باشگاه های استقلال و پرسپولیس 
در بازار سرمایه است، اما با توجه به زمان بر بودن مراحل ابتدایی 
برای عرضه سهام این دو باشگاه و روندی که تاکنون طی شده 
است، بعید به نظر می رسد سهام آنها تا پایان شهریور وارد بازار 
سرمایه شود. وی به آخرین اقدامات صورت گرفته در خصوص 
عرضه سهام استقلال و پرسپولیس در بازار سرمایه اشاره و بیان 
کرد: زیرساخت بازار فرابورس در زمینه عرضه سهام این دو باشگاه 
آماده است و مشکلی در این زمینه وجود ندارد.وی ادامه داد: طبق 
قانون، شرکت ها باید ابتدا در بازار سرمایه پذیرش شوند و این اقدام 
نیازمند مراحلی است، در ابتدا باید به این موضوع توجه کرد که دو 
باشگاه استقلال و پرسپولیس فاقد صورت مالی حسابرسی شده 
هستند و این موضوع باعث ایجاد موانعی برای حضور سهام آنها در 

بازار سرمایه می شود.

حسن امیری  

ورود سهام سرخابی 
ها به بورس تا 
شهریور بعید است

خداداد غریب پور رئیس هیات عامل سازمان ایمیدرو گفت: براساس برنامه ریزی 
انجام شده، امسال ۱۵۰ معدن کوچک شناسایی شده و انتظار می رود با تجهیز و 
فراهم سازی امکانات بتواند در مدار تولید قرار گیرد.وی در حاشیه ششمین همایش 
جایزه بهره وری معادن و صنایع معدنی ایران در محل هتل ارم افزود: امسال رویکرد 
جدی برای اکتشاف در وسعتی به مساحت ۳۰۰ هزار کیلومتر با مشارکت کنسرسیوم 
بخش خصوصی در برنامه سازمان ایمیدرو و شرکت تهیه و تولید مواد معدنی است.
سازمان ایمیدرو سال ۹۳ در چارچوب همکاری با معاونت امور معادن و صنایع معدنی 
وزارت صنعت با سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور اکتشاف در اراضی 
به وسعت ۲4۰ هزار کیلومتر مربع را اجرا کرد که سپس به ۲۷۰ هزار کیلومتر مربع 
افزاش یافت و ذخایر جدید از سنگ آهن، طلا، زغالسنگ و شناسایی شد.غریب پور 
توضیح داد: براساس ششمین برنامه پنجساله توسعه کشور، یک سوم رشد اقتصادی 
باید از محل بهره وری صورت گیرد و با توجه به اینکه بخش معدن با »کانسنگ« 
کمیاب، گران و پایان پذیر روبروست، بنابراین باید بگونه ای برنامه ریزی شود که 

کمترین زمان و هزینه صورت گیرد، در عین حال بهترین دستاورد حاصل شود.

خداداد غریب پور 

 امسال ۱50 معدن 
کوچک در مدار 
تولید قرار می گیرد
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اهالی رسانه نقایص 6
طرح سازمان نظام 
روزنامه نگاری را 

مکتوب به مجلس 
ارائه دهند

گفت وگو

فرماندهیگانانتظامیپلیسمترویپایتختازدستگیریدومتهمدررابطهباجعلکارتبلیتمتروبرایافزایشاعتبارآنتاسال۱۴۴۵خبرداد.سرهنگعلیراقیاظهارکرد:ماموران
پلیسآگاهیمترویتهراندربررسیهایبهعملآمدهمتوجهیکآگهیدرسایتخریدوفروشاینترنتیشدندکهفردییککارتبلیتمتروراآگهیکردهومدعیشدهبود
اینکارتبلیتتاسال۱۴۴۵اعتبارداردوآنرابهقیمت۳۰میلیونتومانمیفروشد.ویادامهداد:ازآنجاکهبهنظرمیآمداینآگهییککلاهبرداریاستوچنینکارتبلیتی
توسطمترویتهرانصادرنشدهاست،بافردارسالکنندهآگهیتماسگرفتهشدتاطییکبرنامهریزیدستگیرشود.راقیبااشارهبهحضورفرددرمحلگفت:اینفردباحضوردر
محلادعاکردکهچنینکارتیراداردوحتیبرایاثباتاینموضوع،کارتبلیتراجلویچشمانمامورانتستکردکهمشخصشداینکارتتاسال۱۴۴۵اعتباردارد.بهاین
ترتیبمتهمکهبایکنفردیگردرمتروحضوریافتهبودبهکلانتریتحویلدادهشدند.متهمانکههردودانشجویفوقلیسانسبودندمدعیشدندباهمکارییکیازدوستانشانو
باانجامیکسریعملیاتسختافزاریونرمافزاریموفقبهدستکاریکارتبلیتمتروشدهاندوقصدداشتنداینکارتبلیترابهقیمت۳۰میلیونتومانبهفروشبرسانند.ایسنا

کشف کارت بلیت با ۴۷ سال اعتبار در مترو 
درراستایتعاملسازندهوالگوبرداریازفعالیتهايانجامگرفتهشدهدرشرکتپالایشنفتاصفهان،باحضورمدیرمنابعانساني،مدیربرنامهاستراتژیک،دبیرنظاممشارکتو
رئیسمهندسيشرکتنفتسپاهان،ازفعالیتهايانجامگرفتهدرراستاياسقراروتوسعهنظامپیشنهادهايپالایشگاهاصفهانبازدیدبهعملآمد.بررسیاقداماتانجامگرفته
درزمینهپیادهسازينظامپیشنهادها،ساختاروفرآیندنظامپیشنهادها،پیشنهادهايکایزني،شاخصهايعملکرديو...جزوبرنامههايمهماینبازدیدبود.دبیرنظامپیشنهادهای
شرکتپالایشنفتاصفهاندراینبازدیدتوضیحاتيدرخصوصساختارتشکیلاتياجرايفرآیندنظامپیشنهادهادرشرکتارائهکردوسیستمنظامپیشنهادهاياینشرکت
رایکيازنظامپیشنهادهايمطلوبدربینسازمانهاياستانوجزءردههايموردتوجهدرسطحشرکتهايپالایشيدانست.فرشتهمشهدیاهتماممدیرانارشدسازمان،
آموزشکارکناندرتمامیسطوح،فرهنگسازيواطلاعرسانيصحیحوبهموقع،برخورداريازنظامپاداشدهيمناسبووجودنرمافزارباقابلیتهايلازمراازجملهشرایطموفقیت

اینسیستمدانست.

بازدید مدیران شرکت نفت سپاهان از روند فعالیت نظام پیشنهادهاي پالایشگاه اصفهان

هفته نامه اقتصادی ایران

مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه: فرهنگ و صنعت نیازمند همگرایی مستمر
فولاد  عمومی  روابط  مدیر  ترابی،  ایرج 
مبارکه، در دیدار با علیرضا تابش مدیرعامل 
جشنوارۀ  دبیر  و  فارابی  سینمایی  بنیاد 
گفت:  نوجوان  و  کودک  فیلم  بین المللی 
فرهنگ و صنعت نیازمند همگرایی مستمر 

هستند.
 وی با اشاره به نقش فرهنگ در غنی سازی 
فرهنگی خانواده ها به عنوان پشتوانة اصلی 
سازمان تصریح کرد: فولاد مبارکه به موازات 
توسعة  توسعة شرکت، در بخش  و  تولید 
فرهنگی کارکنان و خانواده ها نیز به فراخور 
مناسبت ها و موارد مختلف، اقلام و کالاهای 
خانواده های  اعضای  متناسب  فرهنگی 
فرهنگی  تأثیر  که  گرفته  نظر  در  شرکت 

شگرفی داشته است.
مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه با تأکید 
بر این که تولید محتوای فرهنگی مشترک 
صنعتی در جشنواره های ملی و بین المللی 
باعث می شود مردم و قشرهای گوناگون 
صنعتی  فرهنگ  با  بیش ازپیش  جامعه 
اقتصادی  بنگاه های  افزود:  شوند،  آشنا 
با عجین شدن در مقولة فرهنگ بهتر 
به  و  می توانند در جامعه معرفی شوند 

تولید خود ادامه دهند.
تولید  که  همان گونه  کرد:  تصریح  ترابی 

محصول در فولاد مبارکه بر اساس استاندارد 
فنی جهانی است، پیوست فرهنگی نیز باید 

تا  شود  استانداردسازی  مشترک  زبان  با 
نتیجة مطلوب حاصل شود.

قسمت  سوم

زهرا سعیدی مبارکه  نماینده مردم مبارکه در مجلس شورای اسلامی با یادآوری اینکه چندسالی است که لایحه نظام جامع رسانه مطرح بوده، گفت: در بین اهالی رسانه برخی خواستار 
تصویب این طرح بودند کما اینکه از بین مدیر مسئولان روزنامه که از نمایندگان مجلس شورای اسلامی هستند موافق آن بودند اما تعدادی از اهالی رسانه نیز معتقدند که مفاد آن به 
حذف استقلال روزنامه نگاران منتهی می شود و همین امر محل اختلاف بین آنان بوده است. وی تصریح کرد: ما معتقدیم که تصویب این طرح باید به گونه ای باشد که کوچک ترین 
خسرانی برای روزنامه نگاران و خبرنگاران ایجاد نکند بنابراین لازم است جلسات متعددی در کمیسیون های مربوطه برگزار شده و ایرادات موجود در آن رفع شود.این نماینده مردم 
در مجلس دهم خاطرنشان کرد: آنچه مسلم است نگرانی در مورد تصویب این طرح به مصلحت نیست بنابراین باید مخالفان آن نقایص موجود در این طرح را با سند به صورت 
مکتوب به مجلس ارائه دهند تا بتوانیم آن را اصلاح کنیم.عضو هیات رئیسه فراکسیون مطبوعات و روابط عمومی در پایان خطاب به مسئولان انجمن روزنامه نگاری و بخش های 
دولتی مرتبط با حوزه رسانه حاضر در این نشست، تاکید کرد: یادداشتی را از طرف صنف خود آماده کنید که در آن به دلایل مخالفت خود با طرح سازمان نظام روزنامه 

نگاری اشاره شود و در اختیار نمایندگان قرار دهید چرا که باید امضای آن ها پس گرفته شود تا بتوان بررسی این طرح را ملغی اعلام کرد.

خبر
استاندار اصفهان: عزم جدی مدیران برای 
رفع مشکلات اقتصادی واحدهای تولیدی 

»اصفهان ۲۰۲۰« عامل مهم رونق و 
توسعه گردشگری اصفهان

استاندار  رضایی  عباس  دکتر 
رفع  جهت  در  گفت:  اصفهان 
و  صنعتی  واحدهای  مشکلات 
دریغ  کوششی  هیچ  از  تولیدی 
کل  اداره  گزارش  به  کنیم.  نمی 
الملل  بین  امور  و  روابط عمومی 
استانداری اصفهان، وی درجلسه 
بررسی مسائل و مشکلات برخی 
از واحدهای تولیدی که با حضور 
صاحبان این واحدها برگزار شد، اظهار داشت: یکشنبه های 
هر هفته بر اساس قولی که به صنعتگران در بازدید از شهرک 
های صنعتی داده شد از ساعت ۱۵ تا ۱8 به مدت سه ساعت، 
بررسی و در جهت  تولیدی  مسائل و مشکلات واحدهای 
حل آن با هماهنگی و همکاری مدیران ذیربط اقدامات لازم 
صورت می گیرد. وی ادامه داد: بر همین اساس در این جلسه 
مشکلات تعدادی از واحدها و کارگاه های تولیدی احصاء و 
برای رفع آن با پیگیری های صورت گرفته از طریق مدیران 
ذیربط تصمیات لازم اتخاذ گردید. استاندار اصفهان با تاکید بر 
اینکه برای حل مشکل صاحبان صنایع و کارگاه های تولیدی 
هرکاری از دست ما بر آید، انجام خواهیم داد، گفت: مشکلات 
صنعتگران با موضوعات متنوعی همچون بورکراسی اداری، 
مسائل بانکی، زیست محیطی و... مرتبط است از سویی دیگر 
تأمین مواد اولیه با توجه به تحریم های اقتصادی، از موارد 
مطرح شده بود.رضایی تصریح کرد: شرکت های دانش بنیان، 
مولدهای خوبی برای گسترش تولیدات متنوع محسوب می 
شوند و به دلیل اینکه سرمایه کمی برای راه اندازی خود نیاز 
دارند، می توانند به کمک صنایع برای حفظ و ایجاد اشتغال 

جدید بیایند.

قدرت الله نوروزی شهردار اصفهان 
 »۲۰۲۰ »اصفهان  طرح  گفت: 
تمام  همگرایی  برای  وسیله ای  
توسعه  و  رونق  جهت  بخش ها 

گردشگري در اصفهان است.
در جمع خبرنگاران اظهارکرد: از 
جدید  دوره  در  فعالیت  آغاز  بدو 
محور  اصفهان  شهري  مدیریت 
فعالیت را بر مبناي گردشگري قرار 
دادیم. وی افزود: یکی از آرمان های مدیریت شهري اصفهان 
این است که در شهر زیرساخت های لازم را فراهم کنیم تا 
از ظرفیت های شهری که مي تواند پتانسیل های زیادی برای 
شکوفا شدن استعداد انسان ها در راستای گردشگري شهر 

داشته باشد، بیشتر استفاده کنیم. 
شهردار اصفهان با بیان اینکه طرح اصفهان ۲۰۲۰ تصویب، 
ابزار اجرای برنامه های آن فراهم و امروز رونمایي از آن انجام 
شده است، تصریح کرد: طرح اصفهان ۲۰۲۰ ظرفیتي است 
که مي توان این طرح را  با گام های محکم به سمت و سویی 
ببریم تا محور فعالیت هاي اقتصادي، رونق تولید، رونق کسب 

و کار و ارتباط با دنیا از این طریق فراهم شود.
وی »اصفهان ۲۰۲۰ « را دریچه ای به سوی دنیا توصیف 
کرد و افزود: از این دریچه مي توانیم تمام دنیا را ببینیم و البته 
مي خواهیم تمام دنیا از این دریچه اصفهان را ببینند؛ بنابراین 
باید تلاش کنیم تا این دریچه بتواند ظرفیت و استعدادهاي 
شهر اصفهان را شکوفا کند و شاهد پویایي، تحرک، رشد و 
ترقي و توسعه متوازن در این شهر باشیم.نوروزی ادامه داد: 
برنامه ای تحت عنوان »برنامه گردشگری و ستادی« برای 
»اصفهان  که  شده  تدوین  گردشگری  برنامه های  اجراي 

۲۰۲۰« یکی از مهمترین برنامه هاي ارایه شده است.

بهره برداری از پست های برق ۴00 و 6۳ کیلوولت شهید خرازی
  با بهره برداری از پروژۀ احداث پست های برق 
شهید خرازی فولاد مبارکه، تغذیة پایدار انرژی 
الکتریکی سایت شهید خرازی و پایداری شبکة 
برق پیشین فولاد مبارکه از طریق تغذیة بخشی 

از بارهای آن شبکه محقق شد.
مدیر اجرای پروژه های انرژی و سیالات 
فولاد مبارکه ضمن اعلام این خبر و با اشاره به 
اهمیت اجرای این پروژه گفت: احداث پروژۀ 
مذکور در بهمن ماه سال ۱۳۹۳ در زمینی به 
با  و  مترمربع  هزار   ۱۰۰ بالغ بر  مساحت 
سرمایه گذاری بالغ بر ۲۷۰۰ میلیارد ریال در 
سایت شهید خرازی شروع شد و در بازۀ زمانی 

چهار سال تکمیل شد و به بهره برداری رسید.
عمدۀ  کرد:  تصریح  استکی  علیرضا 
مشکلاتی که قبل از احداث این پست در شبکة 
برق فولاد مبارکه وجود داشته است عبارت بود از:
تکمیل ظرفیت حرارتی خطوط انتقال برق 
4۰۰ کیلوولت فولاد مبارکه به گونه ای که هنگام 
اعمال  خطوط،  دوره ای  سرویس  و  تعمیر 
محدودیت برق به فولادسازی اجتناب ناپذیر بود.

تکمیل ظرفیت تجهیزات شبکة برق قبلی فولاد 
اعم از ترانس های قدرت و نیروگاه ها به گونه ای که 
با خروج از سرویس یکی از تجهیزات، بخش زیادی 
از مصارف خطوط تولید دچار قطعی برق و یا 
کاهش تولید می شدند. همچنین کاهش قابلیت 

اطمینان شبکة برق فولاد مبارکه به علت تمرکز 
بیش ازحد بارها در پست MIS1 و بالا بودن احتمال 
فروپاشی شبکة الکتریکی و قطعی برق کامل و در 
نهایت عدم امکان تغذیة بارهای الکتریکی جدید 
)نظیر نورد گرم شماره ۲، توسعة آهن سازی و...(

مدیر اجرای پروژه های انرژی و سیالات 
فولاد مبارکه در خصوص مزیت های اجرای این 
طرح اظهار داشت: با اجرای این پست فشار قوی، 
علاوه بر برطرف شدن موارد بالا، باتوجه به اصل 
مهم پدافند غیرعامل در صورت بروز مشکلات 
فنی در شبکة برق قدیم شرکت از وارد آمدن 
هرگونه خسارت احتمالی پیشگیری خواهد شد.

کیلوولت   4۰۰ کلیدزنی  پست  از  وی 
زنده رود )AIS( با هدف اتصال شبکة برق شهید 
خرازی به شبکة سراسری، پست مبدل 4۰۰/۶۳ 
کیلوولت شهید خرازی شامل ایستگاه گازی 
)GIS( موسوم به NIS2 و ترانسفورماتورهای 
کاهنده و پست کلید زنی ۶۳ کیلوولت شهید 
 MIS2 خرازی از نوع فضای بسته موسوم به

به عنوان بخش های اصلی این پست یاد کرد.
مراحل  کلیة  این که  بیان  با  استکی 
محاسبات، طراحی، نصب، تست و راه اندازی پروژه 
به دست متخصصان داخلی با بیش از ۷۳۰،۰۰۰ 
نفرساعت انجام شده خاطرنشان کرد: بیش از ۶۰ 
درصد تجهیزات این پست از داخل کشور تأمین 

اشتغال زایی  و  فنی  دانش  انتقال  که  شده 
قابل توجهی به همراه داشته است.

وی افزود: مراحل راه اندازی و بهره برداری از 
پروژه به این شرح بوده است: برق داری پست 
کلیدزنی 4۰۰ کیلوولت زنده رود؛ برق داری پست 
گازی 4۰۰ کیلوولت شهید خرازی؛ برق داری 
ترانسفورماتورهای کاهنده و پست کلیدزنی ۶۳ 
برق  تغذیه  انتقال  و  کیلوولت شهید خرازی 
مگامدول های احیامستقیم شهید خرازی به 

پست جدید.
تشریح وضعیت فعلی این پروژه بخش 
دیگری از سخنان استکی بود. وی در این خصوص 
گفت: در حال حاضر، تغذیة برق مگامدول های 
احیا مستقیم شهید خرازی که قبلا به صورت 
 MIS2 برقرار بوده به پست MIS1 موقت از پست
منتقل شده و حدود 4۰ مگاوات از بار شبکة برق 
قدیمی فولاد مبارکه کاسته شده است. همچنین 
بارهای واحدهای گندله سازی و مدول های احیا 
مستقیم نیز در آینده به پست جدید منتقل 
خواهد شد و تغذیة برق نورد گرم شماره ۲ نیز در 
آینده از محل پست جدید پیش بینی گردیده 
است. در حال حاضر ظرفیت نصب شدۀ تجهیزات 
در این پروژه ۵۰۰ مگاولت آمپر است که تا ۱۵۰۰ 

مگا ولت آمپر قابلیت توسعه دارد.
وی در ادامه از این طرح به عنوان یکی از 

موفق ترین پروژه های اجراشده در فولاد مبارکه 
نام برد و اظهار داشت: به منظور استفادۀ حداکثری 
از توان تولید داخلی، برخی از تجهیزات پروژه 
خارجی  تأمین  امکان  داشتن  علی رغم 
پیش بینی شده در قرارداد، بومی سازی شدند که 
مهم ترین آن ها عبارت اند از: سیستم ثبت خطاها 
و وقایع )Fault & Event Recorder( پست MIS2؛ 
تغییر سازنده از زیمنس آلمان به بهینه نیرو؛ 
راکتورهای سری ۶/۶ کیلوولت؛ تغییر سازنده از 

ترنچ اتریش به فراپیام؛ تابلوی میمیک موزاییکی؛ 
تغییر سازنده از دوموی ایتالیا به طرح نیرو.

افزود:  خصوص  همین  در  استکی 
بومی سازی موارد فوق، علاوه بر کاهش وابستگی 
به سازندگان خارجی در بهره برداری و تعمیرات 
بالغ بر 4۰  آینده، صرفه جویی سرمایه گذاری 
میلیارد ریال به دنبال داشته  و پس از بهره برداری 
برای ۷۵ نفر به طور مستقیم فرصت شغلی ایجاد 

کرده است.

قسمت  سومگفت وگو گفت وگو

رئیس گنجینه ملی آب ایران در بازدید خانه فرهنگ آب اصفهان : 

موزه آبفای استان اصفهان باید با نگاه ملی 
راه اندازی شود

 ترکیب اعضا هیات رئیسه کمیسیون 
ویژه حمایت از تولید ملی

مهندس رضا راعی رئیس گنجینه ملی آب ایران  گفت: موزه 
صنعت آب و فاضلاب استان اصفهان باید با نگاه ملی و در شان 
پایتخت فرهنگی جهان اسلام ایجاد شود.چرا اصفهان تنها شهری 
در کشور است که دارای خانه فرهنگ آب می باشد  مدیر روابط 
عمومی و آموزش همگانی آبفای استان اصفهان نیز در این بازدید 
گفت: هدف شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان از راه اندازی 
این موزه، حفظ و نمایش اسناد، مدارک، تجهیزات، دستاوردها و 
پیشرفت های صنعت آب و فاضلاب در نیم قرن اخیر است.  وی 
با اشاره افزود: با توجه به نقش موزه به عنوان یک واحد فرهنگی 
و سوابق  آثار  معرفی  به  نسبت  تواند  مرکز می  این  آموزشی، 
ارزشمند تاریخی- فنی مهندسی آب کشور و نیز ارائه  پیشرفت 
های شگرف در شاخه های مختلف مهندسی آب بعد از انقلاب 
شکوهمند اسلامی ایران در این دوران و ایجاد خودباوری در نسل 
حاضر و آینده بسیار موثرباشد . سید اکبر بنی طباء افزود: در عین 
حال آبفای استان اصفهان به دنبال ارائه آموزش های عمومی و 
تخصصی به    علاقه مندان در کنار بازدید از موزه است. وی گفت: 
به همین دلیل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در صدد 
استقرار و افتتاح گنجینه و مرکز آموزشی تخصصی نظیر خانه 
فرهنگ آب در یک مکان وسیع و در دسترس شهروندان است. 
مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب 
کردن  نهادینه  در  آب  فرهنگ  خانه  نقش  به  اصفهان  استان 
مصرف بهینه آب در جامعه پرداخت و اظهار داشت: هم اینک 
خانه فرهنگ آب اصفهان نقش بارزی  را در امر آموزش مدیریت 
مصرف  ایفا می کند. درواقع تاسیس خانه فرهنگ آب که در نوع 
خود در کشور بی نظیر می باشد راهبرد فرهنگسازی را در مسیر 
واقعی خود قرار داده است. مدیرروابط عمومی و آموزش همگانی 
شرکت آب و  فاضلاب استان اصفهان  با بیان اینکه صرفه جویی 
یکی از عناصر بارز فرهنگی جامعه اصفهان است  گفت: به منظور  
پاسداشت آب و فرهنگ سازی مصرف  ،تاسیس و راه اندازی خانه 
فرهنگ آب را اصفهان دردستور کار قرار دادیم.  بنی طبا با بیان 
اینکه از بدو تاسیس خانه فرهنگ آب اقشار مختلف جامعه ازاین 
مرکزدیدن کردند گفت : طی سالهای اخیر جمع بسیاری ازاساتید 
دانشگاه ،جمعی از فرهنگیان و مدیران دبیرستان  ها ، امور بانوان 
فرمانداری اصفهان  ،مدیران فرهنگ سرای شهرداری ،کارکنان 
آموزش و پرورش استان اصفهان واعضای پایگاههای بسیج  شهر 
اصفهان و شهرستانهاهمچنین دانش آموزان در مقاطع مختلف  از 
خانه فرهنگ بازدید وباروندفعالیتهای آموزشی وکارگاهی مصرف 
بهینه آب برای چهارمین سال متوالی  آشنا شدند  . وی هر 
رفتاری که در جامعه صورت می گیرد را باز تاب آموزش و فرهنگ 
آن جامعه برشمرد و خاطر نشا ن ساخت: یکی از اهداف خانه 
فرهنگ اب اموزش راهکارهای مصرف بهینه آب به گروه سنی 
مختلف بوده و تلاش بر این شده تا با رسوخ در بین دانش اموزان 
بتوان رعایت  الگوی مصرف و فرهنگ صحیح مصرف آب  را برای 
این دسته از گروه سنی نهادینه نمود.بنابراین با اقدامات و پیگیری 
استان  پرورش  و  آموزش  کل  اداره  از  آب  فرهنگ  خانه  های 
اصفهان وسازمان بهزیستی و همچنین با به کارگیری مربیان 
مجرب هنری زمینه های فرهنگسازی در سنین مهدکودک 
تا نوجوان دردستور کارقرار دارد .مدیرروابط عمومی و آموزش 
همگانی شرکت آبفا استان اصفهان با اشاره به راه اندازی  کارگاه 
مدیریت مصرف آب درخانه فرهنگ گفت:کارگاه مدیریت مصرف 
آب راه اندازی شده تا در این کارگاه بازدید کنندگان به صورت 
عملی و مستقیم با لوازم و تجهیزات کم مصرف  در محیط منزل 
و محل کار آشنا شوند و تفاوت مصرف را در شیرآلات قدیمی و 
شیرآلات کم مصرف مشاهده نمایند.کارگاه مجهز به نمایش اجزاء 
مختلف مصرف مثل سرویس بهداشتی،حمام، روشویی، آشپزخانه 
و سایر )باغچه ،کولرهای آبی و گازی، و وسایل آب بر مثل ماشین 
لباسشویی و ظرفشویی می باشد به این ترتیب مراجعه کنندگان با 

نحوه صحیح مصرف در بخشهای مختلف آشنا می شوند. 

ترکیب اعضا هیات رئیسه کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی را در 
خانه ملت بخوانید.اگر چه مجلس طبق روال همیشگی در خرداد ماه 
انتخابات هیات رییسه کمیسیون های تخصصی را برگزار می کند اما 
کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی و نظارت بر اجرای اصل 44 قانون 
اساسی مجلس از این قاعده مستثنی است، چرا که، انتخابات هیات 
رییسه این کمیسیون در اسفند ماه هر سال برگزار می شود، مطابق 
این موضوع انتخابات اعضای هیات رئیسه اجلاسیه سوم مجلس دهم 
کمیسیون مذکور نیز در اسفند ماه سال ۹۷ برگزار شد و این کمیسیون 
اعضای هیات رییسه خود را شناخت.براساس این گزارش جلسات 
هفتگی کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی پس از انتخاب اعضای 
اساس حمیدرضا  است.براین  برگزار شده  کمیسیون  رییسه  هیات 
فولادگر به عنوان رئیس کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی انتخاب 
شده و محمود بهمنی و هادی قوامی به ترتیب به عنوان نایب رئیس 
اول و دوم شده اند، همچنین محمود شکری و نادر قاضی پور به ترتیب 
به عنوان دبیران اول و دوم انتخاب شده اند، همچنین براساس این 
انتخابات رحیم زارع سخنگوی کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی و 
نظارت بر اجرای اصل 44 قانون اساسی شده است. براساس این گزارش 
در ماده 4۰ آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی آمده است؛ در 
مسائل مهم و استثنائی که برای کشور پیش می  آید و دراین خصوص 
تشکیل کمیسیون ویژه  ای برای رسیدگی و تهیه گزارش ضرورت پیدا 
می کند، به پیشنهاد حداقل پانزده نفر از نمایندگان و تصویب مجلس، 
این کمیسیون تشکیل می شود. اعضای کمیسیون ویژه که پانزده نفر 
خواهند بود، مستقیماً در جلسه علنی توسط نمایندگان با رأی مخفی و 
اکثریت نسبی انتخاب خواهند شد.هیأت رئیسه کمیسیون ویژه همانند 
دیگر کمیسیون  ها انتخاب خواهد شد. تبصره- هیأت رئیسه مجلس 
می تواند طرح ها و لوایحی را که در حوزه مسائل مربوط به کمیسیون 

ویژه است را به کمیسیون مذکور ارجاع کند.

 سعیدرضا جندقیان معاون امور دهیار یها 
سازمان امور شهردار یها و دهیار یها به 
احصای روستاهای بیکار در کشور اشاره 
کرد و افزود: در سال رونق تولید باید برای 
ایجاد الگویی مناسب گام برداریم که در این 
میان لزوم احصای روستاهای بیکار، امری 
ضروری است. تاکنون نزدیک به ۳۰ روستا 
در کشور به عنوان روستاهای بیکار معرفی 
شده اند، اما قطعا تعداد این روستاها بسیار 
بالاتر از این اعداد است. نیاز است مدیران 
کل امور روستایی استاندار یها در این زمینه 
با جدیت بیشتری اقدام کنند. وی ادامه داد: 
تسهیلاتی که به دهیاران برای پایداری 
درآمدها داده شده، تاکنون باعث تعریف 
۵8۵ پروژه شده که سقف و رقم ۱۹۰ 
میلیارد تومانی نیز برای این پروژ هها تأمین 
شده و در حال پرداخت است. در این میان 
به هر یک از دهیاران تا سقف ۵۰۰ میلیون 

تضمینی  گونه  هیچ  اخذ  بدون  تومان 
پرداخت می شود. وی  گفت: ما ظرف سال 
های گذشته شاهد افزایش ۲۲۰ درصدی 
سرانه های روستایی در کشور بودیم، اما 
متأسفانه نتوانستیم این آمار و ارقام و 
پیشرفتها را به درستی به اطلاع مردم 
برسانیم. وی ادامه داد: حدود ۷۵۰۰ آبادی 
در کشور وجود دارد و میان آنها تعداد زیادی 
آبادی بدون سکنه هستند. در این میان 
استقرار مدیران مختلف همچون دهیاران 
این موضوع را به ذهن متبادر میکند که آیا 
داشتن ۳۷ هزار مدیر محلی به صورت 
پراکنده در سراسر کشور کار درستی است 
کار  به آن  پاسخ  برای  باید  یا خیر که 
کارشناسی و بررسی فنی انجام شود. وی 
تاکید کرد: ارزیابی دهیار یها را آغاز کردیم 
و در سراسر کشور با همکاری دانشگاه ها 
شورای  مجلس  در  داد.  خواهیم  انجام 

اسلامی با موضوعی مواجه هستیم که در 
قالب تبصره 8 ماده ۳۹ با الفاظ محکمی 
بنیاد مسکن اجازه دارد که کل بودجه های 
عمرانی را تحت نظارت خود قرار دهد که 
بعضا این موضوع مشکلات بسیاری را به 
همراه دارد. ما سامانه جامع دهیار یها را ابلاغ 
کردیم و این موضوع در برخی استا نها آغاز 
شده که با ارزیابی روستاها پیگیری می 
شود. جندقیان در بخش دیگری از صحبت 
های خود با اشاره به اینکه برای سرانه ها 
در سال ۱۳8۲ به ازای هر نفر روستایی ۷۰ 
هزار تومان پرداخت شده است، افزود: در 
پایان سال ۱۳۹۶ این عدد به ۲۲۰ هزار 
تومان رسیده است. این در حالی است که 
سرانه های شهری در سال ۱۳۹۲ حدود 
۷۰۰ هزار تومان و در پایان سال ۱۳۹۶ 
یک میلیون و ۹۶ هزار تومان بوده است. 
این موضوع نشان می دهد بودجه های ما 
به صورت ذاتی به سمت شهرها گرایش 
دارد. در حقیقت هم در نظام برنامه ریزی 
و هم در نظام اداری و بودجه ریزی دچار 
خلل هایی هستیم که در تلاش برای رفع 
آنها تاکنون گا مهایی برداشته شده است. 
معاون امور دهیاری های سازمان شهردار 
یها و دهیاری های کشور با اشاره به لایحه 
دهیار یها گفت: کمیسیون کلانشهرها 
تکلیف لایحه دهیار یها را قطعا به زودی 
مشخص خواهد کرد. بی تردید این لایحه 
در ۱8 ماده اگر در دولت تصویب و برای 
مجلس ارسال شود، بسیاری از خواسته 
های دهیاران و دفاتر روستایی برآورده 
خواهد شد و به این ترتیب چارچوبی برای 
رفتار دهیاران تعیین و تمامی اقدامات آنها 

نظام مند خواهد شد.  

اولین دورۀ کارگاه 
آموزشی ممیزی 

 سیستم های ارزیابی انطباق
اولین دورۀ کارگاه آموزشی ممیزی سیستم های ارزیابی 
و   Conformity Assessment( CE-Marking( انطباق 
CI-Marking با حضور متخصصان و صاحب نظران حوزۀ 
استاندارد و کیفیت صنایع فولاد کشور و به میزبانی 
شرکت فولاد مبارکه برگزار شد.  در اولین روز برگزاری 
این دوره و در مراسم افتتاحیه که با حضور دکتر بیات، 
معاون محترم ارزیابی کیفیت سازمان ملی استاندارد، 
خلیفه سلطانی دبیر انجمن تولیدکنندگان فولاد و جمعی 
از مدیران مرتبط در جزیرۀ کیش برگزار شد، تدین رئیس 
واحد پشتیبانی فنی مشتریان شرکت فولاد مبارکه و 
مدیر این پروژه به عنوان سخنران آغازین به اهمیت این 
مدل در ارتقای کیفیت محصولات فولادی اشاره کرد. 
وی گفت: مدل ارزیابی   CI-Marking با الگوبرداری از 
مدل های مشابه اروپایی طراحی شده، ولی دامنه و 
محدودۀ کاربرد آن وسیع تر است و به دلیل اهمیت 
دستیابی به سطح کیفی محصولات نیمه تمام نظیر 
شمش و تختال، این محصولات را هم در برمی گیرد. 
 CI   ،تدین با تأکید بر این که با تربیت ممیزان مربوطه
Marking- به صورت عملیاتی و ابتدا در صنایع فولاد 
بزرگ کشور اجرایی می گردد، خاطرنشان کرد: در قالب 
این پروژه سازمان ملی استاندارد کشور مسئولیت و 
اختیارات لازم را به انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران 
به عنوان متولی استقرار و ارزیابی این مدل واگذار کرده 
است و شرکت فولاد مبارکه در چارچوب مسئولیت های 
اجتماعی خود از این پروژۀ ملی حمایت های لازم را به 
عمل آورده است.در ادامة این مراسم، خلیفه سلطانی دبیر 
انجمن تولیدکنندگان فولاد نیز به نقش خطیر انجمن 
تولیدکنندگان فولاد در عملیاتی شدن این مدل اشاره و 
تأکید کرد: این مدل ارزیابی لازم است به عنوان ضمیمه 
به کلیة استانداردهای محصولات نهایی و محصولات 
نیمه تمام اضافه شود.در ادامه، دکتر بیات معاون ارزیابی 
 CI کیفیت سازمان ملی استاندارد ایران به اهمیت مدل
به عنوان یک رویکرد جدید در ارزیابی انطباق کالاهای با 

پتانسیل ریسک بالا اشاره کرد.

معاون امور دهیاری ها سازمان امور شهرداری ها و دهیار یها : 
 پرداخت تسهیات ویژه به دهیاران

 برای رونق اشتغال در روستاها



عبدالناصر همتی رئیس کل بانک مرکزی ر دیدار دوره ای خود با مدیران عامل نظام بانکی گفت: عملیات بازار باز بانکی در کنار تعمیق این بازار نقش مهمی در اعمال سیاست پولی و کنترل تورم خواهد 
داشت از مراحل نهایی اماده سازی عملیات بازار باز بانکی خبر داد. وی با اشاره به دستورالعمل عملیات بازار باز بانکی مصوب شورای پول و اعتبار و اقدامات بانک مرکزی برای تامین زیرساخت های لازم 
به منظور راه اندازی سنجیده این ابزار گفت: با توجه به مطالبات بانک ها از دولت و ضرورت اتمام حسابرسی ها و نهایی کردن طلب هر بانک از دولت باید در این زمینه اقدامات سریع  تر و جدی تری انجام 
شود که البته مقرر شده در همین راستا دولت در سال جاری بخشی از بدهی های خود به نظام بانکی را از طریق اوراق بدهی پرداخت کند. این اقدام دولت می تواند منجر به تقویت بنیه مالی بانک ها شود 
که با قدرت بیشتری در بازار فعال شوند. ایشان بر لزوم افزایش کفایت سرمایه بانک ها در راستای برنامه های بانک مرکزی برای اصلاح و تقویت نظام بانکی کشور تاکید کرد و با اشاره به مصوبات شورای 
پول و اعتبار و همچنین ضرورت برنامه ریزی برای افزایش سرمایه و تامین مقررات نظارتی کفایت سرمایه با هدف بهبود و تقویت بانک ها گفت  : بانک ها باید قدرتمند باشند تا بتوانند از سیستم اقتصادی 
کشور حمایت کنند. وی در بخش دیگری از صحبت های خود به کنترل بانک های ناتراز و تقویت سایر بانک ها پرداخت و بیان کرد:  بانک مرکزی در بخش نظارتی اولویت هایی را پیش بینی و مد نظر قرار 

می دهد از جمله خروج بانک ها از بنگاه داری که به صورت دقیق رصد و پیگیری می شود و بانک ها باید برنامه ریزی و اقدامات عملی برای فروش اموال مازاد خود انجام دهند.

هفته نامه اقتصادی ایران
بانک و بیمه

www.etebar.net
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7 همتی: عملیات بازار 
باز بانکی در مراحل 

نهایی برای اقدام

در مراسم آغاز به کار »پلنت« غلامرضا سلیمانی رئیس 
کل بیمه مرکزی اظهار کرد: استارت آپ ها و اینشورتک 
ها، ایده های بسیار خلاقانه و جدیدی دارند که می توانند 
صنعت بیمه را متحول کنند.وی با اظهار خرسندی از این 
که شرکت بیمه سامان و هلدینگ سرمایه گذاری سرآمد 
گام عملیاتی نخست را در ایجاد چنین مرکزی برداشته اند، 
گفت: بدون شک، آینده از آن استارت آپ هاست و چقدر 
و هلدینگ سرمایه  بیمه سامان  خوب است که شرکت 
و آن چه می تواند صنعت بیمه را متحول کند، تحول در 
فروش و عرضه محصولات جدید با استفاده از ایده های نو 
ارائه شده توسط جوانان خلاق و خوشفکر است، ایده های 
فراوانی در این زمینه وجود دارد، اما پیچ و خم های اداری 
و عدم توانایی تامین مالی از جمله چالش هایی است که 
برطرف  را  آنها  توانند  می  »پلنت«  مانند  نوآوری  مراکز 
کنندوحمایت از شرکت های دانش بنیان و استارت آپ ها 
را مورد تاکید مقام معظم رهبری و دولت خواند و گفت: 
بیمه مرکزی تمام قد در خدمت استارت آپ هاست و حتی 
شورای عالی بیمه آنها را به عنوان کارگزار پذیرفته است. 
وی افزود: »پلنت« تنها متعلق به بیمه سامان نیست، بلکه 
همه شرکت های بیمه می توانند از ظرفیت آن استفاده 

کنند تا همه صنعت بیمه از این طرق متحول شود.
احمدرضا ضرابیه مدیرعامل شرکت بیمه سامان نیز در این 
مراسم با بیان این که نمی توان بار توسعه صنعت بیمه را 
تنها به روی چند شرکت محدود انداخت، گفت: همه شرکت 
های بیمه باید در این رشد نقش داشته باشند و استفاده از 
ظرفیت مراکزی چون »پلنت« می تواند سرعت تحول در 
صنعت را به میزان قابل توجهی افزایش دهد و  تحول در 
صنعت بیمه کشورمان به یک اکوسیستم و مدل کسب و کار 

جدید نیاز دارد.

دکتر اکبری مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران در 
نشست راهبردی مدیران ستادي بانک و شرکت بیمه دانا 
بیان داشت: طرح بیمه اي »مهردانا« گامي موثر در صنعت 
بیمه و بانک است که براي اولین بار میان بانک قرض الحسنه 
مهر ایران و شرکت بیمه دانا صورت گرفته و ضمن تاکید و 
ظرفیت و توانایي هاي بانک اظهارداشت: بانک قرض الحسنه 
مهر ایران آمادگي دارد تا در هر سقف پیش بیني شده اي با 
شرکت بیمه دانا مشارکت کندو در سال گذشته بالغ بر یک 
میلیون و ۲۵۰ هزار فقره تسهیلات قرض الحسنه پرداخت 
شد و امسال  با مشارکت بیمه دانا بیش از یک میلیون و ۵۰۰ 

هزار فقره تسهیلات به آحاد جامعه پرداخت نماییم.
دکتر اکبری ادامه داد: مزیت مهم و برجسته ی طرح مهر دانا، 
پرداخت تسهیلات با کارمزد صفر درصد است و ادامه این 
طرح رضایت مشتریان بیمه و بانک را به همراه خواهد داشت.

وی خاطرنشان کرد: بانک قرض الحسنه مهر ایران به طرح 
دوم با بیمه نیز فکر کرده است و در این طرح بانک حق بیمه 
خسارات حوادث غیر مترقبه مانند: سیل و زلزله را براي 
منازل سراسر کشور تقبل خواهد کرد؛ منتفع اصلي این طرح 
مردم هستند و در صورت تحقق، تحول عظیمي در مراودات 

بانک و بیمه دانا اتفاق خواهد افتاد.
وی با اشاره به نقش الکترونیکی کردن خدمات در سرعت و 
دقت انجام عملیات بانکي تصریح کرد: تا ماه آینده، تمامي 
مراحل افتتاح حساب، تشکیل پرونده تسهیلاتي و بایگاني 
شعب به صورت الکترونیکي انجام خواهد شد و مصرف کاغذ 
را در این موضوع به صفر خواهیم رساند و  بانک قرض الحسنه 
مهر ایران یک بانک اجتماعي است و پرسنل بیمه دانا مي 
توانند در شناخت هرچه بیشتر بانک و خدمات آن به مردم 

یاري رسان ما باشند.
در ادامه، دکتر کاردگر مدیرعامل شرکت بیمه دانا نیز با اشاره 
به طرح مشترک میان بانک و بیمه بیان داشت: هدف از اجراي 
طرح مهردانا خدمت رساني به آحاد مردم است و  برای کنترل 
مطالبات به بانک تعهد دادیم و از همه ی مدیران استاني 
هم مي خواهیم به صورت روزانه مطالبات را کنترل نمایند. 
بسیاری از کارشناسان پس از مطالعه ی طرح بر بدیع و مثمر 
ثمر بودن آن تاکید داشتند و چنانچه طرح اثربخشي خود را 

نشان دهد مي توان از آن در سایر حوزه ها نیز استفاده کرد.

دیدار راهبردی مدیرعامل بانک قرض 
الحسنه مهر و مدیر عامل بیمه دانا

ویژه کارت  مرکز ارائه دهنده خدمات اختصاصی

و  نخبگان  به  خدمات  ارائه  داد:  ادامه  شرکت  مدیرعامل  گلشن 
متخصصین در واقع کمک به نسل های آینده کشور است. این شرکت برای توسعه فضای 
کار با »ویژه کارت« با بانک های مختلفی برای همکاری مذاکره کرد و تنها بانک ایران 
زمین بود که بسترها و امکانات مورد نیاز اجرای این طرح را در اختیار داشت. گلشن با 
اشاره به اینکه برای این کارت، بانک ایران زمین یک وب سرویس مستقل را برای این 
کار اختصاص داده است درباره »نحوه ثبت نام و دریافت ویژه کارت« گفت: متقاضی با 
مراجعه به سایت raymonhub.ir اقدام به ثبت نام می کند. پس از بررسی مدارک ارسالی 
از سوی کارشناس شرکت، یک لینک پرداخت از طریق پیامک به متقاضی ارسال شده و 
پس از پرداخت هزینه ای در حدود ۳۰ هزار تومان که شامل حق عضویت سه ساله، صدور 
کارت عضویت توسط بانک ایران زمین و موجودی افتتاح حساب است، کارت توسط بانک 
ایران زمین صادر شده و از طریق شعبات بانک، به متقاضیان تحویل داده می شود. وی 
تاکید کرد: این روند در شرایطی است که تمامی این فرآیند به صورت آنلاین انجام شده و 
متقاضی پس از ثبت نام حتی شماره کارت صادر شده خود را دریافت می کند. این کارت 

به صورت عکس دار است و کد ملی دارنده نیز روی آن درج می شود.

تعامل بانک با نمایندگان مجلس عاملی اثرگذار در مسیر رونق تولید
روح اله خدارحمی رئیس هیات مدیره و مدیرعامل بانک کشاورزی گفت: 

بانک کشاورزی نقش به سزایی در ایجاد امید و تحرک اقتصادي در جامعه روستایي و 
عشایري داشته است  و جذب مابقي اعتبار این طرح ادامه دارد و انتظار مي رود کل فرصت 
هاي شغلي از محل اجراي این طرح در بانک کشاورزي به حدود ۱۲۰ هزار شغل برسد 
و  عملکرد بانک در حوزه بانکداری بین الملل ، با وجود تحریم ها و شرایط خاص بین 
المللی، سهم بانک کشاورزی از تجارت خارجی از ۷.۳ درصد در سال ۱۳۹۶ به ۹ درصد در 
سال ۱۳۹۷ افزایش یافت و در اجرای بند خ تبصره ۳۳ قانون بودجه مبنی بر امهال بدهي 
بالغ بر ۲۱۷ هزار کشاورز خسارت دیده  به مدت ۳ سال  )تا پایان اردیبهشت ۹8(، ابلاغ 
بسته حمایتي خاص براي سایر کشاورزان غیر مشمول و برنامه ریزی برای کاهش ۲۰ هزار 
میلیارد ریال مطالبات غیر جاری بانک با اجراي بند »ل« تبصره )۱۶( قانون بودجه سال 
۹8  اشاره کرد و افزود: برای حمایت از سیل زدگان علاوه بر پرداخت 4۷۰۰ میلیارد ریال 
غرامت و تخصیص ۹ هزار میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ، امهال سه ساله بدهی 
کشاورزان خسارت دیده در دستور کار قرار گرفت ونیز میلیون ها ریال  کمک نقدی و غیر 

نقدی از جانب کارکنان بانک کشاورزی به هموطنان آسیب دیده اهدا شد.

               سیستم جانشین پروری و ارتقای کارکنان 
آرام رشیدی گفت: سیاست های راهبردی اصلی شرکت بیمه نوین 

در حوزه بهسازی و توسعه عملکرد سازمانی؛ جانشین پروری، ایجاد شورای ارتقای 
کارکنان بر اساس شاخص های مدیریتی و سیستم انگیزشی در نیروی انسانی است. 
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل، آرام رشیدی، معاون پشتیبانی و امور 
اقتصادی بیمه نوین با اعلام این خبر افزود: نوآوری و توسعه عملکرد سازمانی که در 
نهایت منجر به ایجاد مزیت رقابتی پایدار می شود به ایجاد راهبردهای نوین از جمله 
بسترسازی فرآیندهای آموزش موثر، مکانیزم ارتقا و انگیزش منابع انسانی بستگی 
دارد که این موارد با تشکیل کمیته یادگیری و شورای ارتقا اجرا خواهد شد.وی 
گفت: یکی از شاخص های توسعه عملکرد سازمانی، ایجاد و بازنگری برنامه های 
توانمندی های  ارتقای  نگاه  با  نوین  بیمه  برنامه های آموزشی   و  آموزشی است 
کارکنان و شبکه فروش از ابتدای سال جاری برای سه گروه همکاران ستاد، شعب 
و نمایندگان  تدوین شده و در حال برگزاری است. به گفته رشیدی، هدایت شبکه 
فروش به سمت بازارهای هدف و تبیین سیاست های بازاریابی نیز از جمله دیگر 

مباحثی است که طی کارگاه های تعاملی به نمایندگان ارائه خواهد شد.

بانک مرکزي براي اصلاح نظام بانکي و رفع اشکالات آن بسیار مصمم است
و  ثبات  گفت:  اقتصادنوین  بانک  مدیرعامل  بلگوري  علیرضا   

بنیادي در این صنعت و  انجام اصلاحات  بانکي کشور مستلزم  پایداري نظام 
حرکت در مسیر استاندارد است که خوشبختانه بانک مرکزي به عنوان نهاد ناظر 
بیش از پیش در انجام این ماموریت مصمم است. وی در حاشیه بازدید از شعبه 
نازي آباد این بانک با اشاره به لزوم حرکت نظام بانکي در مسیر استاندارد گفت: 
شاهد آن هستیم که آحاد جامعه، مسئولان عالي کشور و به  تبع آن دستگاه هاي 
نظارتي حساسیت ویژه اي روي نظام بانکي و اصلاح آن پیدا کرده اند. خوشبختانه 
بانک مرکزي نیز با توسعه و یکپارچه سازي زیرساخت هاي اطلاعاتي، اصلاحات 
ساختاري، جدیت در اجراي سیاست هاي نظارتي و برخورد جدي با تخلفات، 
قدم هاي بسیار موثري در این زمینه برداشته است. این مي تواند نویدبخش رشد 
و حرکت نظام اقتصادي کشور و پایداري آن باشد. وی حل معضلات انباشته را 
از چالش هاي اساسي نظام بانکي کشور و بانک ها دانست و گفت: نگاه کوتاه مدت 
مدیریتي در بانک ها و ضعف نظام پاسخ خواهي و پاسخ دهي سبب شده است، آثار 
کوتاه مدت تصمیمات بیشتر مورد توجه قرار گیرد. این موضوع یکي از مهم ترین 

دلایل انباشت معضلات و مشکلات در سیستم بانکداري بوده است. 

گشایش سپرده ویژه معاملات آنلاین سهام 
با افتتاح سپرده ویژه معاملات آنلاین سهام در بانک پاسارگاد، 

علاوه بر برخورداری از سود این سپرده، از طریق آن می توان بدون مراجعه 
کارگزاری  آنلاین  معاملات  در سیستم  اینترنتی،  کاملًا  به صورت  و  حضوری 
بانک پاسارگاد نیز ثبت نام کرد. به گزارش روابط عمومی بانک پاسارگاد، مشتریان 
می توانند با مراجعه به یکی از نزدیک ترین شعبه های بانک پاسارگاد نسبت به 
اقدام  افتتاح سپردۀ سرمایه گذاری کوتاه مدت »ویژۀ معاملات آنلاین سهام« 
کنند. سپس با استفاده از نام کاربری و رمز عبور به سیستم بانکداری مجازی خود 
وارد شده و فرآیند ثبت نام را تکمیل کنند. فرم های تکمیل شده و تصویر مدارک 
هویتی مورد ارزیابی کارشناسان کارگزاری قرار گرفته و در صورت تأیید، ثبت نام 
بانک پاسارگاد  این خبر، شرکت کارگزاری  انجام خواهد شد.بر اساس  قطعی 
به عنوان یکی از کارگزاران پیشرو در ارائه خدمات به روز، مبتنی بر فناوری های 
نوین کشور، ارائه دهنده خدمات نوین معاملات برخط )Online Trading( است 
تا دسترسی سریع، آسان و مطمئن را برای سرمایه گذاران به سیستم معاملاتی 

فراهم کند. 

تخفیف ۲۳00 فروشگاه برای اعضای سامانیوم

از  می توانند  پس  این  از  سامان  بانک  مشتریان  باشگاه  اعضای 
کنند.به  استفاده  سامان  الکترونیک  پرداخت  شرکت  تخفیفی  فروش  شبکه 
گزارش روابط عمومی بانک سامان، بر اساس توافق صورت گرفته، کلیه اعضای 
از ۲  از تخفیفات بیش  بپیوندند و  سامانیوم می توانند، به شبکه تخفیف ۷۲4 
هزار و ۳۰۰ فروشگاه در سراسر ایران بهره مند شوند.بر اساس این طرح، اعضای 
سامانیوم می توانند با با پرداخت ۲۰ هزار تومان و دریافت کد تخفیف، کارتهای 
سامانی و شتابی خود که در این باشگاه ثبت کرده اند، را عضو این شبکه تخفیف 
کنند. لازم به ذکر است که هر کد برای ثبت یک کارت است و محدودیتی برای 
دریافت کدتخفیف و ثبت کارت ها وجود ندارد.اعضای این شبکه تخفیف قادرند، 
https://www.sep.ir/ از طریق سایت شرکت پرداخت الکترونیک سامان به نشانی

searchStore و همچنین اپلیکیشن ۷۲4 از فهرست فروشگاه ها و میزان تخفیف 

آن ها مطلع شوند.گفتنی است، برای بهره مندی از این طرح، لازم است با کارت 
ثبت شده در شبکه تخفیف، از کارتخوان شرکت پرداخت الکترونیک سامان  در 

فروشگاه های معرفی شده استفاده شود.

کاهش قیمت تمام شده پول از موفقیت های بانک 
حسن رستم پناه معاون مالی و اقتصادی بانک شهر با اشاره به اهمیت 

کیفیت خدمات بانکی و نقش آن در افزایش رضایتمندی مشتریان، از کاهش قیمت 
تمام شده پول در این بانک، طی یکسال اخیر خبر داد. به گزارش مرکز ارتباطات و روابط 
عمومی بانک شهر، وی با اشاره به برخی تغییرات صورت گرفته در این بانک در یکسال 
گذشته اظهار کرد : در این مدت و بر مبنای حرکت در جهت اصول بانکی، سیاست این 
بانک به جای سود دهی به سپرده ها، به سمت افزایش خدمات بانکی، تغییر کرده است. 
وی افزود: در این راستا شاهد آن هستیم که طی این مدت، قیمت تمام شده پول به طور 
چشمگیری از حدود ۲4 درصد به کمتر از ۱۹ درصد کاهش یافته است که این موفقیت 
بزرگی در سیستم بانکداری است . معاون مالی و اقتصادی بانک شهر، وضعیت نقدینگی 
این بانک را بسیار مطلوب ارزیابی کرد و گفت: همه اقدامات بانک شهر در چارچوب 
قوانین و مقررات بانک مرکزی در حال انجام است و تمامی خدمات با تکیه بر اصول 
بانکداری انجام می شود که همین موضوع در معرفی و ارائه خدمات بانک شهر به مردم 
بسیار تاثیر گذار بوده است. رستم پناه خاطر نشان کرد : در نظر سنجی اخیر، بانک شهر 
جزو ۵ بانک محبوب از نگاه مردم معرفی شده است که نشان دهنده حرکت اصولی است 

که در جهت ارائه خدمات با کیفیت بانکی و کسب رضایتمندی مشتریان انجام می شود.

پرداخت ۱65 ریال سود به هر سهم ایران کیش
سهامداران شرکت کارت اعتباری ایران کیش) سهامی عام( در مجمع 
عمومی عادی سالیانه ، عملکرد مالی منتهی به پایان اسفند ماه سال ۹۷ 

این شرکت را تصویب کردند. به گزارش روابط عمومی بانک تجارت ، در این جلسه که با 
حضور 8۹ درصدی سهامداران ، نماینده سازمان بورس اوراق بهادار و بازرس قانونی شرکت 
ایران کیش و سهامداران با توزیع  ۱۶۵ ریال به ازای هر سهم شرکت موافقت کردند. پیمان 
منعم طبری سرپرست شرکت ایران کیش گزارش هیات مدیره به مجمع را ارائه و اهداف، 
چشم انداز و ماموریت شرکت را برای حضار تشریح کرد. وی با اشاره به افزایش ۳۰ درصدی 
سرمایه ایران کیش در سال ۹۷ گفت: با این اقدام سرمایه شرکت به ۲۶۰ میلیارد تومان 
بالغ شده است . در حال حاضر بیش از ۱.۰۵۵.۰۰۰ دستگاه کارتخوان ایران کیش در 
 PSP  سطح کشور فعال است که از این نظر با ۱۵.۶ درصد سهم بازار در رتبه اول شرکتهای
قرار داریم. جایگاه شرکت در سیستم شاپرک از نظر مبلغ تراکنش ها با ۱4.۶۹ درصد رتبه 
دوم و از نظر تعداد تراکنش ها با ۹.۶۰ درصد رتبه پنجم است.سهامداران عمده ایران کیش 
شامل شرکت سرمایه گذاری ایرانیان، بانک تجارت، شرکت سرمایه گذاری خوارزمی و 

بانک سپه در کنار سهامداران خرد به عملکرد مالی این شرکت در سال ۹۷ مهر تایید زدند.

حضور بانک در نمایشگاه بین المللی نوآوری و فناوری  
بانک انصار با حضور در نمایشگاه بین المللی نوآوری و فناوری و برپایی غرفه 

مرکز فناوری های نوین مالی نسبت به معرفی این مرکز به بازدیدکنندگان اقدام نمود. این مرکز با 
توجه به نیازهای روزافزون و متفاوت مشتریان درحوزه صنعت مالی و بانکداری و دریافت خدمات 
متنوع و به  روز در زمینه سرویس های مالی شکل  گرفته و هدف آن به وجود آوردن تجربه ی ناب و 
نوین در استفاده از سرویس های بانکی برای مشتریان با همکاری فین تک ها است تا ضمن برقراری 
ارتباط با بازیگران زیست بوم نوآوری در حوزه مالی بستر مناسبی را برای رشد ایده ها و تبدیل آنها 
به کسب  وکارهای موفق، پایدار و پویا فراهم کند. در این گزارش آمده است ، مرکز فناوری های 
نوین مالی بانک انصار با ارایه خدماتی از قبیل: تأمین مالی و سرمایه  گذاری نقدی در  استارتاپ های 
حوزه فین تک ، فضای کار اشتراکی ، مشاوره و منتورینگ ، برگزاری دوره های آموزشی و ترویجی 
)مدرسه فین تک(، همکاری در پروژه های علمی و تحقیقاتی ، مشارکت و همکاری های غیر 
نقدی آماده ارایه خدمات به علاقه مندان این حوزه است . شایان ذکر است ، نمایشگاه بین المللی 
نوآوری و فناوری )INOTEX( در هفت دوره خود، میزبان استارتاپ ها و شرکت های فناور زیادی 
از کشورهای مختلف بوده و در طول ۷ دوره گذشته خود، بیش از ۱۰۰۰ شرکت کننده )غرفه دار( 
از ۲۵ کشور مختلف که با هدف تبادل فناوری میان شرکتهای خصوصی، سرمایه گذاری مشترک، 

مشارکت در پروژه های تحقیق و توسعه و ... درآن شرکت کرده اند .

خدمت به جامعه هدف  وظیفه شرعی و اخلاقی بانک 
رضا سهم دینی رئیس هیئت مدیره بانک دی با اشاره به این که مردم 

ایران اسلامی براي پیروزي انقلاب و بقاي آن از جان و مال خود گذشتند، گفت: انسان 
هاي آزاده ، والا مقام و با ایمان در خانواده هایي مذهبي و متدین رشد می کنند و خانواده 
شهدا که توانستند اینچنین به تربیت فرزندان خود بپردازند تا در راه اسلام و انقلاب از جان 
خود بگذرند سهم بزرگي در پیروزي انقلاب اسلامي و تداوم نظام دارند. وی افزود: تیم 
مدیریتی و تمامی همکاران ازرش آفرین بانک دی تمام تلاش خود را به کار بسته اند تا 
دین خود را به خانواده معزز شهدا که امنیت این مرز و بوم را مدیون فداکاری عزیزانشان 
می دانیم ادا نماییم و با استعانت از خدای متعال و با تکیه بر دانش و تخصص سرمایه های 
انسانی جوان و پویا با عزمی راسخ در این مسیر اقدامات ارزنده ای انجام داده ایم. عارف 
، مدیرکل بنیادشهید و امورایثارگران استان همدان نیز در این دیدار ضمن قدردانی از 
تلاش های ارزنده بانک دی در راستای تکریم و خدمت رسانی به خانواده معزز شهدا و 
ایثارگران اظهار داشت: تاریخ پرافتخار نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران مشحون از ایثار 
و ایثارگرانی است که با رشادت، فداکاری و از جان گذشتگی زمینه استقلال، آزادی، ترقی و 
تعالی کشور را فراهم کردند.از همین رو تکریم خانواده های شهدا و ایثارگران از جایگاه رفیع 

و ارزشمندی برخوردار است و نباید در این زمینه از هیچ کوششی دریغ کرد.

»آموزش« عنصر جدایی ناپذیر فعالیت های بانک
محمد رضا حسین زاده مدیرعامل بانک ملی ایران گفت: آینده و 
سرنوشت همه ما به آموزش گره خورده است. وی در کارگاه آموزشی 

آینده پژوهی در آموزش سازمانی و بیست و ششمین نشست بررسی عملکرد آموزشی 
بانک با تقدیر از همه کسانی که در حوزه آموزش کارکنان فعالیت می کنند، اظهار کرد: 
بانک ملی ایران از ابتدا برای آموزش و پژوهش ارزش زیادی قائل بوده و آن را به عنصری 
جدانشدنی از فعالیت های خود تبدیل کرده است. وی با بیان این که هیچ کدام از عوامل 
بانک از آموزش بی نیاز نیستند، ادامه داد: موضوعات مرتبط با بانکداری، به روزند و 
یادگیری مرتب و منظم آنها اجتناب ناپذیر است. مدیرعامل بانک ملی ایران  گفت: 
مدیران و کارکنان اداره کل آموزش بانک، باید موضوعات آموزشی مربوط به کارکنان 
را همواره به روز نگه داشته و از اساتید دانشگاهی مرتبط برای برگزاری کلاس ها و 
دوره ها استفاده کنند. حسین زاده همچنین با اشاره به کتاب خاطرات ماهاتیر محمد، 
گفت: نخست وزیر سابق مالزی در آن جا تاکید کرده که پیشرفت کشورش، مدیون 
آموزش مستمر است.مدیرعامل بانک ملی ایران به کارگیری روش های جدید و جذاب 
آموزشی را راهکاری جدی برای افزایش سطح آگاهی کارکنان دانست و خاطرنشان 

کرد: موضوعات مهم اقتصادی و بانکی باید در راس آموزش ها قرار داشته باشد.

کاشان شهری با قابلیت های صادراتی یک استان
علی صالح آبادی مدیرعامل بانک توسعه صادرات از چند واحد تولیدی 
صادرات محور شهر کاشان از جمله شرکت دنیای مس، نساجی هدیه البرز، 

فولاد کویر کاشان و صنایع نساجی یلدای کویر بازدید کرد؛ در این سفر ضمن تعامل نزدیک 
با تولیدکنندگان صادراتی، خدمات و تسهیلات این بانک معرفی و برای توسعه فعالیت بانک 
و جذب مشتریان جدید با همکاران شعبه مذاکراتی انجام شد. پیرو بررسی های کارشناسی 
انجام شده در بانک توسعه صادرات ایران، دو سال پیش مدیریت این بانک تصمیم گرفت با 
افتتاح شعبه در شهر کاشان، حضور بانک توسعه صادرات ایران را بعنوان یک بانک تخصصی 
در حوزه صادرات در کنار صادرکنندگان این شهر تثبیت کند.مدیرعامل بانک توسعه 
صادرات در جلسه دیدار با صادرکنندگان کاشان نیز با تاکید بر نگاه ویژه بانک به طرح های 
سرمایه گذاری ثابت در این شهر، در پاسخ به سوال یکی از تولیدکنندگان صنعت نساجی در 
خصوص شرایط دریافت تسهیلات به واردکنندگان ماشین آلات بافندگی و تکنولوژی های 
نوین صنعت فرش ماشینی گفت: اولویت بانک توسعه صادرات تامین سرمایه در گردش 
واحدهای تولیدی است اما به دلیل ارزآوری صنعت فرش در کاشان بانک توسعه صادرات 
۱۰۰۰ میلیارد ریال تسهیلات از محل منابع بانک برای واردات ماشین آلات بافندگی 

تخصیص داده شده تا صرف به روز کردن صنعت فرش ماشینی شود.

تاکید مدیران عامل بانک ملت و مخابرات ایران بر تقویت همکاری ها
مدیرعامل بانک ملت در راس تیمی از مدیران ارشد این بانک، از 

شرکت مخابرات ایران، مشتری شعبه میرداماد بازدید و با مدیر عامل این شرکت 
دیدار و گفت گو کرد.به گزارش روابط عمومی بانک ملت، دکتر محمد بیگدلی در 
این دیدار با اشاره به تعامل نزدیک بانک ملت و مخابرات، از این شرکت به عنوان 
یکی از مشتریان ارزنده و شرکای تجاری این بانک نام برد و  بر لزوم افزایش تعاملات 
فی ما بین تاکید کرد.مدیرعامل بانک ملت با اشاره به عملکرد خوب مخابرات در 
خدمات دهی به مردم در زمینه ارتباطات، اظهار امیدواری کرد که بانک ملت بتواند 
با حمایت از فعالیت های این شرکت بزرگ، در ارتقای سطح ارتباطات و بهبود 
زیرساخت های مخابراتی کشور نقش موثری ایفا کند.سیدمجید صدری، مدیرعامل 
شرکت مخابرات ایران نیز با  ابراز رضایت از عملکرد بانک ملت  در خدمات دهی به 
این شرکت، از بانک ملت به عنوان یک بانک بزرگ و تاثیرگذار در کشور یاد کرد و 
خواستار افزایش همکاری طرفین در بخش های مختلف شد.بر اساس این گزارش، 
در این دیدار  مدیران عامل بانک ملت و شرکت مخابرات ایران بر اجرای هرچه بهتر 
تفاهم نامه های فیمابین و چگونگی تحکیم روابط تاکید کردند و مقرر شد با تشکیل 

کمیته های مشترک نسبت به اجرایی کردن درخواست های طرفین اقدام کنند.

خبر
سامان، نخستین مرکز نوآوری صنعت 

بیمه را راه اندازی کرد

سودهرسهمشرکتسهامیبیمه»ما«درسالهشتمفعالیتخود۴۴۰ریالاعلامشدکهدرردهسومدرمیانشرکتهایبیمهخصوصیدر
بازهزمانیمشابهقراردارد.بهگزارشروابطعمومی،بیمه»ما«باتصویبصورتهایمالیمنتهیبه۲۹اسفند۱۳۹7واعلامسود۴۴۰ریالی
درمجمععمومیعادیسالیانهخود،درمقایسهعملکردشرکتهایبیمهایدرسالهشتمفعالیتخوددربازهزمانیمشابه،سومشد.بر
اساساینگزارش،براساسصورتهایمالیحسابرسیشده،شرکتبیمه»ما«باوجودافزایشسرمایه۵۰درصدیدرسال۱۳۹7،موفق
بهارتقایسودخالصوتحقق۴۴۰ریالسوددرسالمالیمنتهیبه۲۹اسفندماه۱۳۹7شد.حجتبهاریفرمدیرعاملشرکتبیمه»ما«،
افزایشسرمایهشرکتدرراستایارتقاواصلاحساختارمالی،افزایشظرفیتنگهداریومجوزقبولیاتکاییراازجملهاهدافتبیینشدهدر

برنامهکاریشرکتعنوانکرد.

روند رو به رشد بیمه »ما« در هشتمین سال فعالیت
بهگزارشروابطعمومیبیمهالبرز،تمامیشعبههایاینشرکتدراستانهایآسیبدیدهازسیلازهمانساعاتاولیهآمادگیکاملخود
رابهمنظوررسیدگیبهپروندههایخسارتبیمهگزاراناعلامکردندواکیپهایکارشناسیبیمهالبرزدرپنجاستانمذکوردرکوتاهترین
زمانممکنوبهصورتشبانهروزیبرایارزیابیوپرداختخسارتناشیازسیلدرمناطقآسیبدیدهحضوریافتند.برایناساس،درمجموع
بیشاز۳۵۰فقرهپروندهخسارتبهمبلغ۴۳میلیاردریالتشکیلوبررسیشدهاستکهتاکنونخسارتتمامیپروندههاییکهمدارکآنها
تکمیلوبررسیآنهاپایانیافتهپرداختشدهاست.همچنینپسازوقوعسیلدراستانهایمذکور،کمکهایکالاییشرکتبیمهالبرزبه
آسیبدیدگانسیلشاملیکهزاربستهاقلامبهداشتیوهمچنینبستههایموادغذاییووسایلگرمایشیباهمکاریستادبحرانبینهموطنان

آسیبدیدهسیلتوزیعشد.

پرداخت سریع خسارت بیمه البرز به بیمه شدگان سیل زده

              سود آوری ۴ هزار میلیاردی بانک 

دکتر محمد علی سهمانی مدیرعامل بانک رفاه کارگران در حاشیه 
بازدید از هشتمین نمایشگاه بین المللی نوآوری – اینوتکس ۲۰۱۹ که در محل دائمی 
نمایشگاه بین المللی تهران برگزار شد در گفت و گو با اصحاب رسانه به تشریح آخرین 
وضعیت عملکردی بانک پرداخت و اظهار داشت: بانک رفاه طی یک سال گذشته 
حدود 4 هزار میلیارد ریال سودآوری داشته و جزء بانک های سودآور نظام بانکی 
بوده است. مدیرعامل این بانک با ابراز خرسندی از سودآوری بانک رفاه گفت: این 
سود حاصل فعالیت های اصلی و عملیاتی بانک بوده است.دکتر سهمانی در ادامه 
به تشریح وضعیت مطالبات غیرجاری بانک رفاه در سال گذشته و سه ماهه نخست 
سالجاری پرداخت و اظهار داشت: ضریب مطالبات )NPL ( در بانک رفاه ۳.۷ 
درصد است که در مقایسه با نظام بانکی و استانداردهای رایج عدد پائین و نمایانگر 
اعتباری و  حساسیت، توجه و مدیریت مطالبات و رعایت بهداشت پرونده های 
تخصیص بهینه منابع این بانک است.مدیرعامل بانک رفاه در ادامه به عملکرد این 
بانک در حوزه نقدینگی و مدیریت آن پرداخت و گفت: بانک رفاه در سال ۹۷ و 
روزهای سپری شده از سال ۹8 حتی یک روز هم اضافه برداشت از بانک مرکزی 

نداشته است و بانک رفاه هم اکنون در شرایط نقدینگی مناسبی به سر می برد.

تسهیلات 5 درصدی بانک برای بانوان 

 در راستای توانمندسازی و کمک به اقتصاد خانواده، بانک 
درقالب طرح  بانوان  به  قیمت  ارزان  تسهیلات  اعطای  به  نسبت  سینا 
آذین اقدام می کند. به گزارش روابط عمومی بانک سینا، بر اساس این 
طرح، بانوان در سراسر کشور می توانند از مزایای در نظرگرفته شده 
شامل اعطای تسهیلات با نرخ سود ۵ درصد، استفاده کنند.  بانوان با 
به عنوان  بانک سینا که  بلندمدت ۶ درصد در  افتتاح حساب سپرده 
ضمانت وام نیز محسوب می شود، می توانند بسته به شرایط تا سقف 
۲ میلیارد ریال از تسهیلات این طرح بهره مند شوند.   جهت کسب 
اطلاعات بیشتر در زمینه طرح آذین می توانید به شعب بانک سینا در 
سراسر کشور مراجعه کنید.  این بانک در دوره ۱۲ ماهه منتهی به ۲۹ 
اسفند ماه ۱۳۹۷، به ازای هر سهم خود ۱۲۹ ریال سود کسب کرده 
است که نسبت به دوره مشابه در سال ۹۶ رشد 8۵ درصدی را نشان 
می دهد. “وسینا” در دوره ۱۲ ماهه سال مالی منتهی به اسفند ۹۶، 
ریال   میلیون   ۲۷۷ و  میلیارد   ۶۹8 مبلغ  شده،  حسابرسی  صورت  به 

معادل ۷۰ ریال برای هر سهم سود خالص کسب کرده بود. 
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29 خرداد سالروز شهادت دکتر علی شریعتی 

عکس نوشت

آخرین خبر

اد                    امه سرمقاله
4 - آموزش مجریان مالیاتی ؛ در این خصوص بایستی توجه نمود که بخشی از 
موضوع ایجاد تمایل در افراد جهت پرداخت مالیاتهای قانونی خود ، مستقیما به 
نحوه برخورد و رفتار مجریان ممیزان مالیاتی بستگی دارد. به عبارت دیگر رفتار 
مناسب مأمورین مالیاتی با موًدیان را می توان یکی از عوامل مهم اشاعه فرهنگ 

پرداخت مالیات در جامعه به شمار آورد .
در همین ارتباط ، مأمورین مالیاتی بایستی بدانند که در جوامع امروزی ، نحوه 
برخورد آنها با مردم نمی تواند به روش های خشک و بدوراز روابط اجتماعی 
صورت گیرد، بدین ترتیب موًدیان، موجبات ترغیب آنها به پرداخت مالیات به 
هر طریق ممکن فراهم می گردد. لذا بخش مهمی از وظیفه اشاعه فضای فرهنگی 
مالیاتی در جامعه، برعهده دستگاه مسئول وصول مالیات در جامعه می باشد و 
این دستگاه قبل از هر کاری ، بایستی نسبت به ایجاد یک فرهنگ مناسب در 
زمینه چگونگی اخذ مالیات ، در بین کارکنان خود اقدام نماید و سپس می تواند 
انتظار داشته باشد که سایر تلاشهای فرهنگی در این زمینه در جامعه موفق شود .
٥- برگزاری سمینارهایی در جهت روشن نمودن اذهان نسبت به سیاستهای مالی 

و مالیاتی
6- استفاده از مشاورین علمی و اساتید و سایر دست اند کاران امور اجرایی برای 

تدوین قوانین مالیاتی 
بدیهی است اشاعه فرهنگ مالیاتی و ترویج این تفکر که استفاده از خدمات 

دولتی ، منوط به پرداخت مالیات است .  
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وا الامَْانهََ وَ لوَْ إلِی قاتِلِ وُلدِْ الانَْبْیاءِ.                    امانت را بپردازید گرچه به کشنده فرزندان پیغمبران باشد.امام علی)ع(: ادَُّ

31 خرداد سالروز شهادت دکتر مصطفی چمران  تسلیت باد )روز بسیج اساتید(

 توسعه صادرات یکی از نقش های 
بزرگ تعاونی هاست

حجت الله مهدیان، مدیرعامل بانک توسعه تعاون در ادامه با اشاره به سابقه دیرینه تعاون درکشور 
و به خصوص دیار کویری یزد، گفت: صرف نظر از قابلیت هایی چون سخت کوشی، کارآفرینی و 
همدلی در بین یزدی ها، ثبت جهانی شهر یزد، موقعیت جغرافیایی استان یزد و قرار گرفتن 
در مرکز راه های مواصلاتی کشور، صنعتی بودن ومعدنی بودن، این استان را مکانی مستعد 
برای تجمع سرمایه ها در بخش تعاون تبدیل کرده است. مهدیان در بازدید از شرکت تعاونی 
بندرخشک پیشگامان کویر یزد با اشاره به این مطلب افزود: تکمیل این مجموعه بستر مناسبی 
برای سرمایه گذاری و اشتغالزایی بیشتر در کشور و استان یزد خواهد بود و ما هرجا بحث اشتغال 
به میان آید با تمام قوا در سطح توان خود همکاری و همراهی خواهیم کرد. مهدیان با اشاره 
به اهمیت بندر خشک پیشگامان درکشور و استان یزد، افزود: مجموعه بندر خشک پیشگامان 
به دلیل واقع شدن در مرکز کشور و برخورداری از زیرساخت های حمل و نقل جاده ای و ریلی 
می تواند بسیار مفید و موثر در ترانزیت کالا در کشورمان باشد. مدیرعامل بانک توسعه تعاون 
با بیان موفقیت های ملی شرکت تعاونی پیشگامان تصریح کرد: اعتمادسازی در مسائل پولی و 
مالی و تجمیع پول های خرد مردم نیازمند برنامه ریزی برای معرفی فعالیت تعاونی ها است. 
مهدیان یادآور شد: این حوزه با تمام سختی ها در اعتمادسازی و جلب سرمایه های مردم می تواند 

به یکباره موجب توسعه شود، از این رو توسعه تعاونی ها خدمت به توسعه جامعه خواهد بود.
نهضت تعاون از ابزارهای موثر در توسعه کشور

مدیرعامل بانک توسعه تعاون در بازدید از شرکت تعاونی شتاب دهنده نوآوری پیشگامان 
یزد که درزمینه حمایت از استارتاپ ها فعالیت می کند افزود: امروزه سازمان ها و نهادهای 
بین المللی، توسعه را بدون مشارکت عمومی مردم، فاقد ارزش و اعتبار می دانند و به 
همین دلیل نیز اکثر کشورها از نهضت تعاون به عنوان یکی از ابزارهای مهم و موثر در امر 
توسعه استفاده می کنند. مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون با تقدیر از اقدامات ارزشمند 
شرکت تعاونی پیشگامان، حضور جوانان فعال و بانشاط را در این شرکت که باهدف کمک 
به استارتاپ ها گرد هم جمع شده اند را بسیار مهم ارزیابی کرد و افزود: امروزه سازمان های 
جهانی، توسعه را بدون مشارکت عمومی مردم اعم از پیر و جوان، فاقد ارزش و اعتبار 
می دانند و به همین دلیل نیز اکثر کشورها از نهضت تعاون به عنوان یکی از ابزارهای مهم 
و موثر در امر توسعه استفاده می کنند و چقدر خوب است که نگاه مثبت به مقوله تعاون 
نیز از همین ابتدا در بین جوانان و فرزندان ما شکل گیرد. به اعتقاد وی، اگر رشد و توسعه 
تعاونی ها به اندازه ای باشد که اکثریت مردم را در برگیرد، توزیع عادلانه ثروت و ریشه کن 

کردن فقر و اختلاف طبقاتی نیز محقق خواهد شد. 

تقسیم 7۰۰ ریال سود هر سهم در مجمع عمومی عادی چادرملو
مهندس نوریان همچنین پس از گزارش 
عملکرد تولید و فروش و درآمد شرکت 
فعالیت های  و  طرح ها  تشریح  به 
سرمایه ای در دست اقدام شرکت اشاره 
کرد و گفت: با توجه به مجوز اکتشاف 
صنعت،  سازمان  سوی  از  شده  صادر 
معدن و تجارت استان یزد در تاریخ ۲۸/ 
۱۱/ ۱۳۹۷ برای معدن )D۱۹( عملیات 
اجرایی اکتشاف مقدماتی و تفصیلی این 

معدن آغاز شده است.
انتظار داریم با دستیابی به سنگ آهن 
ریسک  بـروز  از   ،) D۱۹( معدنی  توده 
فقـدان ذخیـره معـدنی مناسب جلوگیری 
کنیم. وی برآورد هزینه سرمایه گذاری 
اجرای این طرح را حدود ۱۹ هزار میلیارد 

ریال عنوان کرد.
مدیر عامل چادرملو همچنین سایر 
طرح های این شرکت را به شرح زیر اعلام 

کرد.
   طرح احداث نیروگاه خورشیدی:

شرکت بنا دارد نسبت به احداث یک 
واحد نیروگاه ۱۰ مگاواتی خورشیدی، در 
جوار نیروگاه ۵۰۰ مگاواتی سیکـل تـرکیبی 
خـود در مجتمع صنعـتی، اقـدام کند که 
آغـاز  آن  اجـرایی  عملـیات  مقـدمات 
شده است. هزینه سرمایه گذاری در این 
طرح به میزان ۷ میلیون یورو خواهد بود.

سرمایه  افزایش  در  مشارکت 
شرکت های سرمایه پذیر:

مدیره  هیات  مصوبه  موجب  به 
شرکت، موضوع مشارکت در افزایش 
سرمایه شرکت های سرمایه پذیر همواره 
است.  بوده  مدیریت  توجه  مورد 
در  عمدتا  سرمایه پذیر  شرکت های 
زمینه های معدن و صنایع معدنی وابسته، 
تامین و انتقال آب و تامین مالی فعالیت 
می کنند. طی سال ۱۳۹۷ مبلغ ۵ هزار و 
در  مشارکت  بابت  ریال  میلیارد   ۳۱۸
افزایش سرمایه شرکت های سرمایه پذیر 

پرداخت شده است.
از      مشارکت در بهره برداری 
احداث  و  استرالیا  آهن  سنگ  معادن 
کارخانه های تولید کنسانتره به میزان ۱۲ 

و نیم میلیون تن:
شرکت معدنی و صنعتی چادرملو به 
همراه شرکت معدنی و صنعتی گل گهر و 
شرکت فولاد مبارکه )از طریق شرکت 
فولاد هرمزگان( و شرکت فکور صنعت و 
هرکدام با مشارکت به میزان ۲۵ درصد 
از  استفاده  موضوع سرمایه گذاری در 
ذخایر سنگ آهن استرالیا و تولید ۱۲ و نیم 
میلیون تن کنسانتره را پیگیری و حق السهم 
زمان بندی  برنامه  مطابق  مشارکین، 

پرداخت شده است.
در  مشـارکین  سـرمایه گـذاری 
بهره برداری از معدن و تا پایان فاز یک که 
به  کنسانتره  تنی  میلیون   ۵ کارخانه 
بهره برداری خواهد رسید، به میزان ۸۸ 

میلیون دلار آمریکا پیش بینی شده است.
برای اجرای فاز ۱ و فازهای ۲ و ۳ 
معادل ۸۵ درصد مجموع سرمایه گذاری 
میلیون دلار  مبلغ ۹۶۰  به  که محدود 
آمریکا است، از تسهیلات فاینانس کشور 

استرالیا استفاده خواهد شد.
محمود نوریان در ادامه، طرح ها و 
فعالیت های سرمایه ای آتی شرکت را هم 

این گونه بیان کرد:
   طرح احداث کارخانه گندله سازی 

جدید با ظرفیت ۴ میلیون تن در سال:
برآورد  با  مذکور  طرح  اجرای 
سرمایه گذاری حداقل به میزان ۲۰ هزار 
و ۹۷۴ میلیارد ریال )شـامل ۸۹ میلیون 

یورو( در دسـت مـطالعه است.
با  نورد  کارخانه  احداث      طرح 

ظرفیت ۱/ ۱ میلیون تن در سال:
پیش بینی  با  مذکور  طرح  اجرای 
سرمایه گذاری حداقل به میزان ۱۱ هزار 
و ۶۷۳ میلیارد ریال )شامل ۵۲ میلیون 

یورو( در دسـت مـطالعه است.
وی درخصوص تامین مالی این دو 
امکان  گفت: شرکت درگذشته  پروژه 
برای  )ژاپن(  خارجی  فاینانس  دریافت 
هزینه های احداث کارخانه گندله سازی 
جدید و با ظرفیت ۴ میلیون تن در سال و 
همچنین امکان استفـاده از تسهیلات بانک 
ایـران و اروپـا، برای تامین نقدینگی مورد 
نیاز خرید ماشین آلات و تجهیزات بخش 
خارجی احداث کارخانه های نورد خود را 
محدودیت های  اما  است.  کرده  دنبال 
ناشی از اعمال تحریم های آمریکا علیه 
ایران، تلاش های گذشته را فعلا با وقفه 

مواجه کرده است.
   مشارکت در احداث کارخانه های 
گندله، آهن اسفنجی، فولاد و تاسیسات 

زیربنایی منطقه آزاد تجاری مُکران:
احداث  در  مشارکت  موضوع 
کارخانه های گندله، آهن اسفنجی، فولاد و 
تاسیسات زیربنایی در منطقه آزاد تجـاری 
)با  چابهار  شهرستان  در  واقـع  مکران 
مشارکت شرکت های معدنی و صنعتی 
از  مبارکه(  فولاد  گل گهر،  و  چادرملو 

برنامه های بلند مدت شرکت است.
   مشارکت در طرح های سایر شرکت ها:

۱- شرکت تامین و انتقال آب خلیج فارس:
آب  انتقال  طرح  عمده  هدف 
نمک زدایی شده، از طریق سه خط انتقال از 
خلیج فـارس به صـنایع جنـوب شرق کشور 
و تامین بخشی از نیازها و مصارف آب 
مجتمع های تولیدی در حال بهره برداری 
و طرح های توسعه آنها شامل معـادن 

مس سـرچشمـه، سنـگ آهن گـل گهر، 
)استان های  چادرملو  آهـن  سنـگ 

هرمزگان، کرمان و یزد( است.
مسیر خط انتقال از غرب بندرعباس 
شروع می شود و بعد از تامین آب مجتمع 
معدنی و صنعتی گل گهر به طرف مجتمع 
مس سرچشمه ادامه یافته و نهایتا به صنایع 
منتهی  یزد  استان  معدنی  و  فولادی 

می شود.
وی در این زمینه افزود: اجرای قطعه 
سوم طرح به طول ۳۶۰ کیلومتر مربع از 
مجتمع مس سرچشمه تا صنایع فولادی در 
همچنین  و  یزد  استان  اردکان  منطقه 

انشعاب صنایع معدنی چادرملو است.
قطر نامی لوله های مورد استفاده در 
این قطعه یک هزار و ۳۰۰ و ۹۰۰ میلی متر 
است، دبی آب انتقالی در این مسیر یک و 

نیم مترمکعب بر ثانیه خواهد بود.
در این قطعه عملیات نقشه برداری و 
مسیرگشایی از طریق مناقصه عمومی به 
پیمانکار واگذار شده و تاکنون با مبلغ ۱۱۰ 
میلیارد ریال هزینه، ۲۳ درصد پیشرفت 
فیزیکی به عمل آمده است. خاتمه عملیات 
اجرایی مهر ماه سال ۱۳۹۹ پیش بینی شده 

است.
کل  چادرملو  عامل  مدیر 
برای  شده  پیش بینی  سرمایه گذاری 
اجرای این طرح عظیم ملی را ۱۱۰ هزار 
میلیارد ریال اعلام کرد و گفت: تا پایان سال 
۱۳۹۷ بیش از ۴۷ هزار میلیارد ریال هزینه 

شده است.
۲- مشارکت با بخش خصوصی در 

اجرای طرح های تولید فولاد:
در  کرد:  اضافه  نوریان  مهندس 
راستای مصوبات هیات مدیره و در جهت 
این  خصوصی،  بخش هـای  با  مشارکت 

شرکت اقدام به مشارکت در سرمایه 
شرکت آهن و فولاد غدیر ایـرانیان بـه 
میزان ۳۰ درصد، شـرکت آهـن و فولاد 
ارفع به میزان ۴۳ درصد، شرکت صنایع 
آهن و فولاد سرمد ابرکوه به میزان ۶۵ 
درصد، شرکت فولاد شاهرود به میزان 
۳۵ درصد و شرکت کاوند نهان زمین به 

میزان ۲۹ درصد سهام،کرده است.
همچنین این شرکت در اجرای طرح 
احداث کارخانه تولید الکترود گرافیتی با 
ظرفیت ۳۰ هزار تن در سال، به میزان ۳۱ 
درصد در سهـام شـرکت نـوین الکترود 
اردکان، مشـارکت کرده و شرکت فوق 

در مرحله قبل از بهره برداری است.

سود خالص:
با توجه به مندرجات در فوق و 
لحاظ تاثیر تغییرات هزینه های 
عملیاتی، مالی و سایر درآمدها 

و هزینه های عملیاتی و 
غیرعملیاتی، تغییرات در 

قیمت های فروش و احجام 
مقداری فروش و تغییرات بهای 
تمام شده کالای فروش رفته 
موجب شده که سود خالص از 
مبلغ ۱۲,۵۸۴ میلیارد ریال در 
سال ۱۳۹۶ به مبلغ ۲۷,۸۶۸ 

میلیارد ریال در سال ۱۳۹۷، به 
میزان ۱۲۱درصد افزایش یابد.


